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W dniu 5 listopada 2020 r. odbyła się XXVIII Sesja VIII kadencji Rady Gminy w Będzinie. Sesja została 

zwołana w trybie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2020 r. 

poz. 713) oraz art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych 

z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych (Dz.U. z 2020 r. poz. 374, ze zm.). Sesja odbyła się z wykorzystaniem środków 

porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania). Radni obradowali zgodnie 

z zaproponowanym przez Przewodniczącego Rady Gminy zawiadomieniem i porządkiem obrad.  

Obrady rady gminy były transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 

i dźwięk. Nagrania obrad są udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej 

gminy.  

 

 

 

Pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:00 – 00:00:48 

Sesję poprowadził Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie Pan Andrzej Nożykowski, który stwierdził, że na sesji 

na 15 radnych, obecnych jest 13 radnych, co stanowiło o prawomocności podejmowanych uchwał. Lista 

obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Obecni:  

 Tomasz Baczyński 

 Sławomir Bryliński 

 Adam Gołębiewski 

 Mariusz Gosławski 

 Barbara Grudzień 

 Eugenia Imbiorowska 

 Andrzej Jóźwiak 

 Piotr Kołpacki 

 Andrzej Krawiec 

 Diana Kret 

 Krystyna Najdzion 

 Andrzej Nożykowski 

 Grzegorz Sztulc 

Nieobecni: 

 Joanna Banaszczak 

 Lucyna Parol 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie video z sesji jest dostępne pod adresem:  

https://www.youtube.com/watch?v=jDpmF-37uYE 

oraz w Biurze Rady Gminy w Będzinie 
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Pkt. 2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:49 – 00:08:16 

Zawiadomienie o sesji stanowi załącznik do protokołu. Zmianę porządku obrad zaproponował przewodniczący 

rady. Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad.  

3. Podjęcie uchwał: 

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2020 r.; 

b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Będzino na 2020 rok 

Nr XV/115/19 Rady Gminy w Będzinie z dnia 30 grudnia 2019 r.; 

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino 

na lata 2020-2029; 

d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie Gminy Będzino; 

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych 

obowiązujących na terenie Gminy Będzino; 

f) Projekt nr 6 – Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/167/20 Rady Gminy w Będzinie 

z dnia 8 października 2020 r. w sprawie określenia metody ustalania opłaty i stawek opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

g) Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie wystąpienia o opinię do propozycji zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych; 

h) Projekt nr 8 – Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy w Będzinie w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatu Koszalińskiemu na realizację zadania pod nazwą „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 3508Z na odcinku Mścice-Dobiesławiec”. 

4. Stan realizacji inwestycji gminnych. 

5. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

8. Zamknięcie obrad. 

Ustalony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad.  

3. Podjęcie uchwał: 

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2020 r.; 

b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Będzino na 2020 rok 

Nr XV/115/19 Rady Gminy w Będzinie z dnia 30 grudnia 2019 r.; 

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino 

na lata 2020-2029; 

d) Projekt nr 4 – Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
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obowiązujących na terenie Gminy Będzino; 

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych 

obowiązujących na terenie Gminy Będzino; 

f) Projekt nr 6 – Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/167/20 Rady Gminy w Będzinie 

z dnia 8 października 2020 r. w sprawie określenia metody ustalania opłaty i stawek opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

g) Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie wystąpienia o opinię do propozycji zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych; 

h) Projekt nr 8 – Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy w Będzinie w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatu Koszalińskiemu na realizację zadania pod nazwą „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 3508Z na odcinku Mścice-Dobiesławiec”; 

i) Projekt nr 9 – Uchwała w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w Gminie Będzino. 

4. Stan realizacji inwestycji gminnych. 

5. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

8. Zamknięcie obrad. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia zmiany porządku obrad: 

ZA: 12 radnych 

Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, Eugenia Imbiorowska, 

Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz Gosławski, 

Andrzej Nożykowski 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 1 radny 

Tomasz Baczyński 

NIEOBECNYCH: 2 radnych 

Joanna Banaszczak, Lucyna Parol 

Zmieniony porządek obrad został przyjęty. 

Pkt. 3. Podjęcie uchwał: 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:08:17 – 02:38:40 

a) Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2020 r.; (projekt nr 1) 

Projekt uchwały przedstawiła Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino). Przewodniczący Komisji 

Budżetowo-Finansowej Adam Gołębiewski poinformował o pozytywnej opinii na temat uchwały. Protokół 

z głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 
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Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2020 r.: 

ZA: 12 radnych 

Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, Eugenia Imbiorowska, 

Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz Gosławski, 

Andrzej Nożykowski 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 1 radny 

Tomasz Baczyński 

NIEOBECNYCH: 2 radnych 

Joanna Banaszczak, Lucyna Parol 

Uchwała została podjęta.  

b) Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Będzino na 2020 rok Nr XV/115/19 Rady 

Gminy w Będzinie z dnia 30 grudnia 2019 r. (projekt nr 2) 

Projekt uchwały przedstawiła Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino). Protokół z głosowania stanowi 

załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Będzino na 2020 rok 

Nr XV/115/19 Rady Gminy w Będzinie z dnia 30 grudnia 2019 r. 

ZA: 12 radnych 

Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, Eugenia Imbiorowska, 

Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz Gosławski, 

Andrzej Nożykowski 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 1 radny 

Tomasz Baczyński 

NIEOBECNYCH: 2 radnych 

Joanna Banaszczak, Lucyna Parol 

Uchwała została podjęta.  

c) Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino na lata 2020-2029 

(projekt nr 3) 

Projekt uchwały przedstawiła Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino). Protokół z głosowania stanowi 

załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino 

na lata 2020-2029 (projekt nr 3) 

ZA: 12 radnych 

Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, Eugenia Imbiorowska, 

Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz Gosławski, 

Andrzej Nożykowski 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 1 radny 

Tomasz Baczyński 

NIEOBECNYCH: 2 radnych 

Joanna Banaszczak, Lucyna Parol 
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Uchwała została podjęta.  

d) Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na 

terenie Gminy Będzino (projekt nr 4) 

Projekt uchwały przedstawiła Katarzyna Kubicka (Inspektor ds. podatków i opłat lokalnych). Protokół z 

głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie Gminy Będzino (projekt nr 4) 

ZA: 0 radnych 

PRZECIW: 10 radnych 

Tomasz Baczyński, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska, Barbara Grudzień, 

Sławomir Bryliński, Piotr Kołpacki, Adam Gołębiewski, Krystyna Najdzion, Andrzej Nożykowski 

WSTRZYMUJE SIĘ: 3 radnych 

Diana Kret, Grzegorz Sztulc, Mariusz Gosławski 

NIEOBECNYCH: 2 radnych 

Joanna Banaszczak, Lucyna Parol 

Uchwała nie została podjęta.  

e) Uchwała w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych obowiązujących na 

terenie Gminy Będzino (projekt nr 5) 

Projekt uchwały przedstawiła Katarzyna Kubicka (Inspektor ds. podatków i opłat lokalnych). Protokół z 

głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych 

obowiązujących na terenie Gminy Będzino (projekt nr 5) 

ZA: 0 radnych 

PRZECIW: 10 radnych 

Tomasz Baczyński, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska, Barbara Grudzień, 

Sławomir Bryliński, Piotr Kołpacki, Adam Gołębiewski, Krystyna Najdzion, Andrzej Nożykowski 

WSTRZYMUJE SIĘ: 3 radnych 

Diana Kret, Grzegorz Sztulc, Mariusz Gosławski 

NIEOBECNYCH: 2 radnych 

Joanna Banaszczak, Lucyna Parol 

Uchwała nie została podjęta.  

f) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/167/20 Rady Gminy w Będzinie z dnia 8 października 

2020 r. w sprawie określenia metody ustalania opłaty i stawek opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi (projekt nr 6) 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi). Protokół z 

głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/167/20 Rady Gminy w Będzinie z 

dnia 8 października 2020 r. w sprawie określenia metody ustalania opłaty i stawek opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi (projekt nr 6) 
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ZA: 13 radnych 

Tomasz Baczyński, Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, Eugenia 

Imbiorowska, Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz 

Gosławski, Andrzej Nożykowski 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 

NIEOBECNYCH: 2 radnych 

Joanna Banaszczak, Lucyna Parol 

Uchwała została podjęta.  

g) Uchwała w sprawie wystąpienia o opinię do propozycji zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych (projekt nr 7) 

Projekt uchwały przedstawił Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej). Protokół z głosowania 

stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie wystąpienia o opinię do propozycji zaliczenia dróg do 

kategorii dróg gminnych (projekt nr 7) 

ZA: 12 radnych 

Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, Eugenia Imbiorowska, 

Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz Gosławski, 

Andrzej Nożykowski 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 1 radny 

Tomasz Baczyński 

NIEOBECNYCH: 2 radnych 

Joanna Banaszczak, Lucyna Parol 

Uchwała została podjęta.  

h) Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy w Będzinie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatu Koszalińskiemu na realizację zadania pod nazwą „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 3508Z na odcinku Mścice-Dobiesławiec” (projekt nr 8) 

Projekt uchwały przedstawił Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych). Protokół z głosowania stanowi 

załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy w Będzinie w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatu Koszalińskiemu na realizację zadania pod nazwą „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 3508Z na odcinku Mścice-Dobiesławiec” 

ZA: 13 radnych 

Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, Eugenia Imbiorowska, 

Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz Gosławski, 

Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych  

NIEOBECNYCH: 2 radnych 

Joanna Banaszczak, Lucyna Parol 

Uchwała została podjęta.  
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i) Uchwała w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w Gminie Będzino. (projekt nr 9) – projekt dodatkowy 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi). Protokół z 

głosowania stanowi załącznik do protokołu. Dyskusja na temat uchwały znajduje się w transkrypcji sesji. 

Głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały w sprawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w Gminie Będzino. 

ZA: 13 radnych 

Krystyna Najdzion, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński, Eugenia Imbiorowska, 

Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Diana Kret, Mariusz Gosławski, 

Andrzej Nożykowski, Tomasz Baczyński 

PRZECIW: 0 radnych 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych  

NIEOBECNYCH: 2 radnych 

Joanna Banaszczak, Lucyna Parol 

Uchwała została podjęta.  

Pkt. 4. Stan realizacji inwestycji gminnych. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:38:41 - 04:19:10 

Informacje na temat stanu realizacji inwestycji przedstawił inspektor ds. inwestycji gminnych Marek 

Maśliński. Dyskusja na temat punktu znajduje się w transkrypcji sesji. 

Pkt. 5. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na 

zapytania z ostatniej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:19:11 - 04:19:39 

Przewodniczący poinformował, że odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji nie ma oraz że wójt przesłał 

informacje ze swojej działalności. W związku z brakiem osób, które mogłyby przedstawić informacje, 

poprosił o przesłanie informacji wszystkim radnym oraz opublikowanie na stronie Urzędu Gminy, tak aby 

informacja dotarła do mieszkańców. Cała wypowiedź znajduje się w transkrypcji sesji. 

Pkt. 6. Wolne wnioski i zapytania. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:19:40 - 04:43:14 

Wypowiedzi, wnioski i zapytania radnych znajdują się w transkrypcji sesji. 

Pkt. 7. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:43:15 – 04:48:28 

Wszystkie wypowiedzi znajdują się w transkrypcji sesji. 
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Pkt. 8. Zamknięcie obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:48:29

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie zamknął XXVIII Sesję 

Rady Gminy w Będzinie. 

Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie 

Andrzej Nożykowski 

Przygotował: Mateusz Dębowski 

Data przyjęcia protokołu:  

25.02.2021



1 
Transkrypcja z XXVIII Sesji Rady Gminy w Będzinie, 5.11.2020 r. 

 

Załącznik nr 4 do Protokołu z XXVIII Sesji Rady Gminy w Będzinie 

 

Pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:00 – 00:00:48 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Rozpoczynamy obrady dzisiejszej sesji. Witam wszystkich radnych. Ta sytuacja jest 

związana z COVIDem i tymi obostrzeniami, w związku z tym tą sesję musimy 

przeprowadzić w formie online. Jednocześnie stwierdzam, że na dzisiejszej sesji jest 

obecnych 13 radnych. Dwóch z przyczyn osobistych nie będzie, czyli pani Lucyny Parol i 

Pani Joanny Banaszczak. Witam również tutaj pana Maślińskiego, który już jest na wizji i 

panią skarbnik Patrycję Woltmann. Stwierdzam jednocześnie, że dzisiejsza sesja jest 

prawomocna, w związku z tym, że jest 13 radnych.  

Pkt. 2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:49 – 00:08:16 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. Czy tutaj, ja mam tylko 1 wniosek o 

dodatkowej uchwale, którą tu dostarczyła mi pani Gos. Dotyczy, jest w tej chwili, znaczy 

od rana jest korespondencja z Regionalną Izbą Obrachunkową, która ma uwagi do 

tekstu deklaracji śmieciowej. W związku z tym tam do czasu, kiedy tą uchwałę 

wprowadzimy do czasu głosowania nad tą uchwałę, pełny tekst ma tutaj dotrzeć do 

mnie, bo jest to w tej chwili to akurat przerabiane. Dlatego proponuję, abyśmy uchwałę 

w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w gminie Będzino przyjmiemy tutaj, żeby już nie mieszać tego porządku, 

jako projekt uchwały nr 9. Czy ktoś z państwa radnych ma jakieś jeszcze uwagi do 

porządku? Jeśli nie ma to... 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Jeśli mogę, nie wiem czy pan przewodniczący mnie widzi. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Widzę, słyszę, proszę. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

To znaczy moja propozycja by była taka, aby z dzisiejszego porządku obrad wykreślić 

projekt uchwały nr. 4 i 5, dotyczący określenia wysokości stawek podatku od 
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nieruchomości i od środków transportu. No na komisjach rozmawialiśmy na ten temat. 

Myślę że, gdybyśmy przegłosowali to, co proponuje czyli byśmy przyjęli stawki z 

ubiegłego roku, głosowanie nad porządkiem obrad byłoby jednocześnie głosowaniem na 

pozostawienie stawek z ubiegłego roku, bo takie były takie były sugestie radnych, żeby 

pozostawić te stawki z ubiegłego roku.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No tak, ale na tą chwilę uchwały te są przygotowane z propozycją wzrostu około te 4% 

wszystkich podatków, w związku z tym będziemy głosowali nad tą uchwałą. Albo ją 

przyjmiemy albo nie. Jeżeli jej nie przyjmiemy, wówczas pozostają stawki roku bieżącego. 

Także nie widzę tutaj potrzeby wycofywania tych uchwał obu. Proszę pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję bardzo. Odnośnie tego porządku obrad naszej sesji. Ja chciałbym tylko 

wspomnieć o takim wpisie na aktualnościach Urzędu Gminy. Chodzi o problem z 

uzgodnieniem terminu sesji. Pan wójt tam w pierwszym piśmie podparł się naszym 

statutem § 10 pkt 5, który mówi "w razie niedostarczenia radnym części materiałów wraz 

z zawiadomieniem winny one być dostarczone przed rozpoczęciem sesji." Otóż jest 

jeszcze taki dokument, jak ustawa o samorządzie, gdzie w art. 20 pkt 3, pkt 5 

przepraszam jest napisane jasno i wyraźnie "na wniosek wójta przewodniczący Rady 

Gminy jest zobowiązany wprowadzić do porządku obrad najbliższej sesji Rady Gminy 

projekt uchwały, jeżeli wpłynął on do Rady Gminy co najmniej 7 dni przed dniem 

rozpoczęcia sesji rady. 7 dni. Również dosyć dokładnie wyjaśnił nam to pan radcy 

prawny na jedenastej sesji rok temu, gdzie przedstawił jak ma wyglądać taki projekt 

uchwały i również zostały tam poruszone terminy takie, aby pan radca prawny, radni 

mogli się zapoznać z treścią tej uchwały, z jej uzasadnieniem. Także, także to jest taka 

pierwsza moja uwaga. Taki wniosek drugi chciałbym poprosić pracowników Urzędu 

Gminy, żeby do właściwego i sprawnego przebiegu sesji uzbroili się w pełną 

dokumentację, dotyczącą poruszonych spraw na dzisiejszej sesji i również taki trzeci 

wniosek. Chciałbym po prostu przypomnieć o tym. Halo. Słychać mnie?  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Tak słychać. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Chciałbym przypomnieć o tym, że Rada Gminy jest organem nadzorującym pracę pana 

wójta oraz jego pracowników. Także proszę się przygotować, niektóre pytania są czasem 

naprawdę trudne. Ale nie wolno się denerwować. Otrzymujecie państwo dosyć wysokie 

pensje, 26 marca dostaliście wysokie podwyżki. Nie wszyscy, no ale większość w kwocie 

około 800 zł. W kwocie 45 000 otrzymaliście również bony świąteczne w pierwszym 

półroczu. No, teraz mieszkańcy gminy oczekują na wasze zaangażowanie co prawda 

doświadczenie, waszą pracę dla dobra mieszkańców gminy Będzino, dziękuję.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Czy ktoś jeszcze ma jakieś wnioski dotyczące porządku? Czy propozycję? 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Ja mam, jeśli można. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Ja mam zapytanie. Czy tą ustawę tam robioną, tą uchwałę robioną na gorąco, dotyczącą 

śmieci będziemy mieli też do wglądu na tej platformie rada. Czy ona natychmiast, czy 

tylko w formie papierowej do przewodniczącego, czy my też będziemy mogli sobie to 

odczytać na .. rady.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Poprosimy pana Mateusza, żeby to w międzyczasie przesłał. No bo myślę, że tam, jeżeli 

nie to ja na pewno ją odczytam w całości.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę państwa w związku z tym przystępujemy do głosowania nad porządkiem obrad. 

Dodatkowo wprowadzono uchwałę, jako projekt nr 8 dotyczącą określenia wzoru 

deklaracji. I proszę kolejno, abyście państwo oddawali głos, pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Wstrzymuje się.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Głos wstrzymujący się, proszę pani Krystyna Najdzion.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Tak. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jest za. Pan Andrzej Krawiec.  

Andrzej Krawiec (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Eugenia Imbiorowska.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Barbara grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 



5 
Transkrypcja z XXVIII Sesji Rady Gminy w Będzinie, 5.11.2020 r. 

 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret.  

Diana Kret (Radna) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Stwierdzam, że porządek obrad został przyjęty przy 12 głosach za przyjęciem, 1 

wstrzymujący.  

Pkt. 3. Podjęcie uchwał: 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:08:17 – 02:38:40 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Punkt trzeci podjęcie uchwał. I tutaj mamy pierwszy projekt, projekt nr 1 uchwała w 

sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Będzino na rok 2020. Oddaje głos pani 

Patrycji Woltmann, skarbnik gminy.  
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Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Witam wysoką radę, projekt nr 1 w sprawie wprowadzenia zmiany na 2020 rok widzą 

państwo projekt tak? (...) Paragraf nr 1 określa, że zmniejsza się dochody budżetu gminy 

Będzino na 2020 rok o kwotę 3 105 128 złotych 70 gr. Przejdziemy do załącznika nr 1, 

który przedstawia zmiany. Pozwolę sobie tak zostawić . I tak, w dziale rolnictwo i 

łowiectwo łącznie zwiększamy dochody o 20 zł. W dziale transport i łączność łącznie 

zmniejszamy dochody o 2 448 098 zł i 60 gr. W dziale gospodarka mieszkaniowa łącznie 

zmniejszamy dochody o 194 000, w dziale administracja publiczna zwiększamy dochody 

o 13 400. W dziale dotyczącym dochodów od osób prawnych, osób fizycznych i od 

innych jednostek nieposiadających osobowości prawnej, pobieranej na podstawie 

innych ustaw. Łącznie zwiększamy dochody o 377 018 zł. Różne rozliczania, dział różne 

rozliczenia zwiększamy dochody o 2782 zł. Oświata i wychowanie, zmniejszamy dochody 

o 30 000. W pomocy społecznej zwiększamy dochody o dwa złote. W dziale rodzina 

zwiększamy dochody o 15 000 zł i 49 gr. W dziale gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska łącznie zmniejszamy dochody o 841 252 zł 59 gr. Plan po dokonanych 

zmianach zamykamy kwotą 56 514 344 zł 46. Paragraf nr 2 mówi, że zmniejsza się 

planowane wydatki w budżecie gminy Będzino na 2020 rok o kwotę 7 873 993 zł i 93 gr. 

Przejdziemy do załącznika numer 2, gdzie w dziale rolnictwo i łowiectwo łącznie 

zmniejszamy wydatki o 36 000. W dziale transport i łączność zmniejszamy wydatki o 

6 164 386 zł i 83 gr. W dziale gospodarka mieszkaniowa zwiększamy wydatki o 83 490 zł. 

W administracji publicznej zwiększamy wydatki o 2801 zł 73 gr. Bezpieczeństwo 

publiczne i ochrona przeciwpożarowa, zmiany są dokonane w ramach paragrafu. 

Obsługa długu publicznego zmniejszamy wydatki łącznie o 187 000. Różne rozliczenia 

zwiększamy wydatki o 2000. Dział oświata i wychowanie łącznie zmniejszamy wydatki o 

369 400 zł. W pomocy publicznej zmniejszamy wydatki o 40 000. Edukacja, opieka 

wychowawcza łącznie zmniejszamy wydatki o 2771 zł. W dziale rodzina zmniejszamy 

wydatki o 10 000. W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska zmniejszamy 

wydatki o 1 097 777 zł 73 gr. Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zmniejszamy 

wydatki o 28 655 zł 10 gr. Kultura fizyczna zmniejszamy wydatki o 26 295 zł. Plan 

wydatków po dokonanych zmianach zamykamy kwotą 54 965 385 zł 56 gr. Paragraf 

numer trzy niniejszego projektu mówi, że przenosi się wydatki między działami 

rozdziałami zgodnie z załącznikiem numer 2. § 4 dokonuje się zmian w planie wydatków 

majątkowych, który przedstawia nam załącznik nr 3. Został państwu omówiony w miarę 

możliwości, mam nadzieję, że bardzo szczegółowo na komisji wtorkowej, gdzie po 

dokonanych zmianach plan wydatków inwestycyjnych zamykamy kwotą 5 683 291 zł 

83 gr. Paragraf nr 5 do niniejszego projektu mówi, że dokonuje się zmian w planie 

przychodów, zgodnie z załącznikiem nr 4, który przedstawia nam zmniejszenie 

planowanych przychodów z tytułu zaciągnięcia kredytów długoterminowych oraz emisji 

obligacji w wysokości. Zmniejsza się plan dotyczący przychodów z tytułu zaciągnięcia 

pożyczek i kredytów na rynku krajowym w wysokości 2 297 822 zł i 34 gr. Przychody z 

tytułu sprzedaży papierów wartościowych, emisji obligacji zmniejszamy o 2 471 042 zł 

89 gr. Gdzie plan przychodów po dokonanych zmianach zamykamy kwotą 2 528 957 zł 

11 gr. Załącznik kolejny, Wysoka Rado to jest załącznik dotyczący planu przychodów i 

rozchodów, który jest zaprezentowany w załączniku numer 5 do niniejszego projektu i 

przedstawia nam plan przychodów ogółem w wysokości 2 528 957 zł 11 gr. Plan 
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rozchodów jest zmian i wynosi 4 077 916 zł i 1 gr. Po dokonanych zmianach budżet 

gminy Będzino zamyka się nadwyżką w wysokości 1 548 958 zł 90 gr. Czy mają państwo 

jakieś pytania do prezentowanego projektu.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Ja mam pytanie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę otwieram dyskusję, proszę pan Jóźwiak jako pierwszy.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Ja mam pytanie. Widziałem 758 różne rozliczenia i tam jest wydatki osobowe 

niezaliczone do wynagrodzeń. 2000 może mi Pani to rozwinąć.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Tak, to są koszty, jakie my ponosimy z tytułu odbycia ćwiczeń wojskowych. My jesteśmy, 

że tak powiem pośrednikami wypłaca wójt na podstawie decyzji i później zwracamy się 

do komendy wojskowej o refundację poniesionych wydatków. Teraz no niestety dla 

naszego budżetu były 2 osoby, których wynagrodzenie przekroczyło nasz plan. Dlatego 

trzeba zwiększyć, żeby móc wypłacić im.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No ja w tej chwili nie widzę wszystkich. (...) Proszę, Pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Moje pierwsze pytanie jest następujące: czy ten projekt uchwały nie zmienił się od 

naszego ostatniego wspólnego posiedzenia komisji, czyli od wtorku? 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Od wtorku? Nie. Zostało w tej samej, nic nie zostało zmienione, jaka została państwu 

zaprezentowany projekt nr 1 we wtorek.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem. Pytam, bo tam kilka rzeczy się zmieniało chyba w poniedziałek po południu 

dostaliśmy ostatnie wersję. To było pierwsze pytanie. A drugie dotyczy, ja przepraszam 
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bo ja nie zdążyłem sobie wydrukować tego od poniedziałku po prostu i siedzę z dziećmi 

zamknięty jestem, jest czas jaki jest. Chodzi o paragraf tam gospodarka komunalna 

chyba. Ja już o to pytałem na wspólnych posiedzeniach komisji o tą kwotę 42 000 chyba 

50 zł zakup usług remontowych. Czy ja mógłbym jeszcze...  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Chodzi Panu o oświetlenia uliczne bodajże? 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Tak, tak, tak. Jeżeli znamy dokładną kwotę, czyli musimy znać pełen zakres spraw, jaki 

ma być wykonany i jaki koszt poszczególnych napraw będzie poniesiony, mógłbym tu 

jakoś prosić.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

To już pytanie do pana Tomasza Szymaniaka, który bezpośrednio zleca wykonawcy.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

A jest Pan Szymaniak? 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Nie wiem. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

No właśnie chodzi o to, w tym uzgodniliśmy przebieg prawidłowy, program sesji już 

prosiłem, żeby prawda, żeby pracownicy byli przygotowani, a tu pierwsze pytanie i... Czy 

w dniu dzisiejszym będę mógł uzyskać taką informację? 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

To już do pana Tomasza Szymaniaka, jeżeli państwo poczekają to przedzwonię, żeby się 

połączył tak, bo telefon odniosłam.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Panie Przewodniczący nie słychać pana coś pan mówi, a nie słychać Pana.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Przepraszam. Już Pan Tomek poszedł, żeby się włączył pan Szymaniak. 
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

W międzyczasie tylko poinformuje, że już mamy na Whatsappie to pismo z urzędu 

marszałkowskiego odnośnie drugiego Borkowice-Śmiechów.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Panie Przewodniczący chciałbym właśnie odnośnie tego pisma. Tam u góry widnieje, że 

zostało to podpisane podpisem elektronicznym. Rozumiem, że tak jest, w takiej wersji 

powinno być, bo nie ma żadnej pieczątki, nie ma nic. Jeżeli jest to w wersji elektronicznej 

to nikt się pod tym nie podpisuje, nawet elektronicznego podpisu nie ma.  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Mam problem z połączeniem się z wideo (...) jak bym mógł prosić o powtórzenie pytania. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dzień dobry panie inspektorze ja chciałbym powtórzyć to swoje pytanie spośród ze 

wspólnego posiedzenia komisji, na którym pytałem o tą kwotę 42 050 gr. Jeżeli znamy 

dokładną kwotę tej tych usług remontowych, czy jest znany dokładny zakres spraw i jaki 

będzie koszt poszczególnych napraw, czy moglibyśmy to uzyskać w dniu dzisiejszym? 

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Jeżeli chodzi o tą kwotę to ta kwota nie dotyczy tylko samych remontów, które były, ale 

daje troszeczkę więcej na ewentualne przyszłe remonty, bo remonty, na które teraz 

zabrakło pieniążków to 19 000 i to są awarie, które były związane z ostatnią wichurą. Też 

ja państwu na komisjach czytałem, (...) jakie to były awarie. Oczywiście do tych faktur, 

które dostajemy dostajemy kosztorysy powykonawcze. Także tam wszystko jest 

dokładnie wypisane. Nie ma żadnego problemu, żeby te dokumenty u nas sobie 

obejrzeć. Do każdej faktury jest kosztorys powykonawczy. Jeżeli to jest awaria nagła no 

to jest wiadomo, że kosztorys powykonawczy. Więc do wszystkich faktur kosztorysy są. 

Zapraszam, nie ma żadnego problemu możemy udostępnić.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Tzn a w dniu dzisiejszym moglibyśmy to uzyskać, kosztorysy? 

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Kosztorysy same? 
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Tak. (...) Tzn,. troszeczkę inaczej nam to pan przedstawił na tym wspólny posiedzeniu 

komisji, że jest to kwota przeznaczona na 8 usterek. I tam Pan wymienił te miejsca. Stąd 

moje takie zaciekawienie tą sprawą (...).  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Nie. Same awarie to był koszt 20 niespełna 20 000, a tutaj Pani Skarbnik, że wie o tym, że 

mogą być następne awarie. Po prostu już więcej pieniążków zaplanowała na ewentualne 

przyszłe awarie, jeżeli będą takie miały miejsce.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem, czyli pan tam otrzymuje jakąś pulę na te awarie. To tak samo jak tymi 

znakami, które prosiłem w Będzinie, Słowienkowie, na Komorach. Pan już ma te 

pieniądze na te znaki i te znaki już są realizowane tak? 

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Tak. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem, dziękuję bardzo. (....) Jeżeli słyszę pana chciałbym tutaj serdecznie 

podziękować za działania na rzecz remontu drogi w Będzini, to jest tak zwanej drogi do 

banku. Pan nam obiecał, że do końca roku będzie wykonana, dziękuję.  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Proszę bardzo. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, kto jeszcze chciałby zabrać głos w dyskusji? Pan Gołębiewski proszę.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Ja poproszę panią Skarbnik o ten zapis w sprawie budowy drogi Borkowice-Śmiechów o 

przedłożenie, ponieważ też nie mam wydrukowanego w uchwale budżetowej.  
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Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Jaki zapis przepraszam? Do projektu nr 1 panie radny?  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Tak tak. Na początku nie było? 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Chodzi panu, żebyśmy wrócili do zmniejszenia (...)? 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Tak tak, dokładnie.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

W dziale transport i łączność łącznie zmniejszamy wydatki. O 6 166 086 zlotych 83 gr i 

zmniejszenie w wysokości 2 396 988 zlotych 46 gr, oraz 3 700 813 zł 41 gr, dotyczy 

przebudowy drogi od węzła Borkowice-Śmiechów-Kładno-Pleśna.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Mhm. To, to zmniejszenie. W wyniku przedwczorajszego spotkania na wspólnym 

posiedzenie komisji nie dostałem jednoznacznej odpowiedzi w tej sprawie. Może nie 

samego przesunięcia tutaj tych środków, na a drugi rok oczywiście, ale z czego wynikła ta 

dzisiejsza uchwała, ten zapis, ponieważ nie dostałem odpowiedzi, kto podjął decyzję o 

zmianie projektu tej drogi, co w wyniku tego jest, że mamy listopad i w listopadzie 

dopiero podejmują tą decyzję. O tych, o przeznaczeniu tych środków. Konkretnie 

pytałem pana Maślińskiego pana inspektora - kto zlecił przeprojektowanie tego projektu 

i dlaczego? Czy jest pani to w stanie wyegzekwować od jakiegoś pracownika, kto podjął 

taką decyzję?  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Nie. Tu jedynie Panie Radny mogę pana Marka Maślińskiego sie zapytać o takiej wiedzy.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

To bardzo proszę, ja powtórzę pytanie.  

(...) 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Panie Marku czy pan słyszał pytanie? 
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Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Nie, poprosiłbym o powtórzenie.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Więc wracam do przedwczoraj pytania, kto zlecił nam, mówimy o drodze Śmiechów-

Borkowice tak, o zmianie projektu. Fizycznie, kto zlecił zmianę przeprojektowania tej 

drogi i na jakiej podstawie? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Ale ja chyba na komisjach odpowiedziałem panu na pytanie (...) 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Nie zrozumiałem dokładnie tego pytania i chciałbym żeby Pan to powtórzył jeszcze raz.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Jedyną osobą, która tu poodpisuje że tak powiem umowy zewnętrzne jest Wójt Gminy 

Będzino. I to on jest (...) 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Na podstawie swojego rozeznania ocenił, że projekt jest zły i należy go wykonać jeszcze 

raz, czy tam poprawić tak?  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Nie. Nie ze swojej analizę tylko z analizy prowadzonej z pracownią projektową, która była 

również autorem tego opracowania. Wielokrotnie i we wszechmiar, że tak powiem albo 

inaczej w kilkunastu wariantach były te zmiany analizowane i one tutaj dziś w naszej 

korespondencji z urzędem marszałkowskim, którą państwu mam nadzieję niebawem 

otrzymają go będą że tak powiem wyszczególnione te prace.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

To teraz proszę odpowiedzieć, czy to jest ta sama pracownia projektantów, która 

projektowała wcześniejszy projekt.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Tak oczywiście.  
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Adam Gołębiewski (Radny) 

I za tamten projekt zostało zapłacone i za ten, który zrobiła poprawkę tego projektu, czy 

tam przeanalizowała, też została, miała zapłacone.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

No nie sądzę, żeby było inaczej, bo trafiłaby pewnie sprawa do sądu, jakaś tam umowa w 

pierwszym etapie była też przecież podpisywana na realizację tego projektu, na 

aktualizację również umowa, więc to są roszczenia cywilnoprawne, gdyby nie były 

zrealizowane, pewnie by trafiły do sądu.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Nie rozumiem do końca, dlaczego została przeprojektowana. Skoro pierwszy projekt był 

źle zrobiony, no to nie powinno się zapłacić za poprawkę tego drugiego projektu tak? 

Analogicznie rozumując.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Trudno mi w ten sposób odpowiedzieć, bo pierwsza umowa była w 2017 r. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Mhm.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Mnie tutaj nie było w urzędzie szczerze powiedziawszy.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Rozumiem, ale musiał wójt na jakiejś podstawie podjąć decyzję tak, żeby dać decyzję, że 

przeprojektowujecie państwo tę drogę i płacicie jeszcze dodatkowo około 19 000 zł za 

przeprojektowanie tego. 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Dokładnie tak. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Dziękuję bardzo, to na tyle.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę pan Grzegorz Sztulc.  
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Grzegorz Sztulc (Radny) 

Dziękuję, ja mam jednocześnie pytanie tutaj do pana Maślińskiego czy ta pracownia 

projektowa to jest ta sama pracownia, która zaprojektowała odcinki drogi Dobrzyca-

Borkowice i odcinek Dobre-Popow. Bo jeśli to jest ta sama, no to winszuję tutaj 

współpracy z tą firmą, bo w tym momencie to co mieliśmy, już mamy po roku, przykład 

to co było zrobione w Dobrzycy no to 2 odcinki spowalniaczy, które teraz tam zostały 

ściągnięte, tam jest polbruk, który się już po części wyjeździł. Także no jeśli to są ci sami 

projektanci no to myślę, że jeśli oni mają monopol na pracę u nas w urzędzie no to nie 

będzie za dobrze, dziękuję bardzo.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

(...) Tzn ona została w pewnym sensie nie czekając na tą informację przez pana 

skonsumowane, że się tak wyrażę. Nie, to były z mojej wiedzy 2 odrębne jednostki 

projektowe. Poza tym na ten wybór nie mamy wpływu, bo to były odcinki bodajże 

powiatowe.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. I istotnie droga ta do Dobrzycy to tutaj projekt przygotowywał powiat. I tutaj 

powiat cały przetarg, my tylko uczestniczyliśmy w finansach, w budowie tej drogi.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

I tak mówię, z tego co mi się wydaje, to nie była ta sama pracownia projektowa.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę ktoś jeszcze chciałby zabrać głos. Proszę pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję. Ja bym chciała, żeby to też wyszło już na wizji, bo nam przedstawiono, jakie są 

zmniejszenia, chodzi mi o konto 801 dział, gdzie jest zmniejszenia w wydatkach prawie 

370 000 i w większości są to pozycje dotyczące wynagrodzeń. Więc pani Patrycja nam 

udzieliła informacji takiej na wspólnym posiedzeniu komisji, ale bym prosiła o taką 

informację jeszcze dzisiaj, żeby po prostu ci co oglądają też wiedzieli z czego to wynika, 

bo w większości są to wynagrodzenia i skąd wzięło takie duże zmniejszenie w tych 

wydatkach. Bardzo proszę pani Patrycjo, króciutko - dlaczego i z czego wynika.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Tak. Szanowni Państwo, łącznie oświata i wychowanie zmniejszono 369 400 tak jak pani 

radna zwróciła uwagę. Największe jedne z większych zmniejszeń dotyczą wynagrodzeń w 

szkołach podstawowych, w oddziałach przedszkolnych, przedszkolach. Zmniejszenia są 

związane z tym, podczas pierwszej fali epidemii covid była również było zdalne 
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nauczanie jak na dzień dzisiejszy, co powodowało, że wiele zajęć dodatkowych oraz 

nadgodzin nie posiadali w ówczesnym czasie nauczyciele, co przełożyło się, że tak 

pozwolę sobie nazwać na oszczędności dotyczące dokonanych wydatków na 

wynagrodzenia w placówkach oświatowych.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję i tu jeszcze moje takie jedno pytanie... 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Przepraszam i wiadomo też, iż te składki na płatności ZUS też się przełożyły, dlatego też 

są zmniejszenia w składkach ZUS.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Bo to są te pochodne od wynagrodzeń. I stąd takie moje pytanie, tu mamy oszczędności, 

ponieważ nie było nadgodzin, inny sposób był nauczania. Czy ktoś w ogóle robił jakiś nie 

wiem, wywiad czy jakieś poglądowe ile w związku z tym kosztów ponoszą rodzice, przy 

takim zdalnym nauczaniu, ponieważ wychodzi na to, wiem z doświadczenia, bo mam 

trójkę wnuków, że drukowanie.... 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Głosu nie ma, nie słyszymy.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

(...) Basia nie słychać Cię w ogóle już. Dobra, trudno powiedziała. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Czy ktoś próbuje coś tam zmienić panie Mateuszu, poprawić tą sytuację z panią Barbarą. 

(...) 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Panie Przewodniczący czy mógłbym zabrać głos. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Bardzo proszę.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Mam taką propozycję może w związku z tym, że tutaj jakieś urządzenia szwankują warto 

by było może kto by był chętny udostępnić te tablety, które są w urzędzie gminy, dla 
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osób, które by były chętne, może też by zawsze to była jakaś alternatywa, gdy jedno 

urządzenie wysiądzie to następne, bo już.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Myślę, że jak najbardziej propozycję właściwa, bo i tak są, wykorzystywaliśmy je na 

sesjach, kiedy mieliśmy się spotkać i te urządzenia leżą i myślę, że może to być 

dostarczone radnym i po to, żeby wykorzystywać to właśnie w sesjach online, chociażby 

nawet czy zastępcze urządzenie czy właściwe by bezpośrednio do wykorzystania. 

Potwierdza to Pan Tomek Zwierzyński, że jest to możliwe. I tak zrobimy w najbliższym 

czasie. (...) Proszę Państwa, czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos w sprawie 

tego projektu uchwały nr 1 w sprawie tych zmian w budżecie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jeśli nie ma no to ja bym poprosił przewodniczącego komisji budżetowej o opinię w tej 

sprawie.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Okej. Opinia będzie jak najbardziej. Ale chciałbym tutaj o może do tej pory co słyszeliśmy 

panią Barbarę Grudzień, panią Patrycję, żeby na te zapytania odpowiedziała.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

No tu jest mi ciężko się wypowiedzieć nie wiem jak inspektor od oświaty, czy nie robił 

jakiś takich rozeznań, tu nie odpowiem państwu na to pytanie. Jeżeli chodzi o koszty 

rodziców w stosunku do nauczania zdalnego.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Mhm. A nie mamy możliwości z panem inspektorem zaczerpnąć takiej opinii? 

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

To kolega Tomek jakby może tam zszedł do pana inspektora, którego poprosi na salę, 

żeby powiedział Państwu. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No jest możliwość podłączenia pana Tomka Wirkusa. Zaraz tutaj pan Tomek spróbuje go 

włączyć.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Mhm, bo rozumiem, że każdy pracownik w urzędzie ma możliwość online 

porozumiewania się ze sobą czy jakiś inny...  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No tak, każdy ma urządzenie na swoim biurku i jest kwestia tylko włączenia tego linku.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Może moja propozycja taka oczywiście tutaj nic nie zmienimy tym pytaniem czy 

odpowiedzią które zadała pani radna Barbara Grudzień. Ale w związku z tym odważe się 

wydać opinię na temat tej uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie na 2020. 

Uchwały nr 1. Po konsultacji dzisiejszej z członkami komisji finansowo-budżetowej 

jednoznacznie podjęliśmy decyzję o przyjęciu tej uchwały, poddaniu pod głosowanie tej 

uchwały budżetowej. (...) 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę państwa, ja jeśli mogę ze swojej strony no wiadomo, że te zmiany w budżecie 

dotyczą bardzo dużych zmniejszeń. No wynika to po prostu z zaniechania inwestycji, 

które miały być w tym roku rozpoczęte, nie są rozpoczęte. Jak słyszymy na temat PSZOKu 

jakaś tam procedura jest dotyczącą lokalizacji w miejscowości Będzino, którą preferuje 

pan wójt. Przedstawione nam koszty są już tylko na surowo czytając pozycje 

poszczególnych kosztów są no po prostu mocno chyba naciągnięte, jeżeli chodzi o 

Mścice. Poza tym wczoraj mieliśmy okazję kto z radnych mógł być byliśmy oglądać punkt 

selektywnej zbiórki w Ustroniu Morskim. Jest to za niespełna 1 000 000 zł wybudowany 

obiekt, który spełnia wszelkie wymogi na powierzchni 10 arów, łącznie ze ścieżką 

ekologiczną, którą tutaj pan wójt twierdzi, że w przypadku Mścic nie ma możliwości 

wykonania. Ja Wam zrobiłem specjalne zdjęcia, ta ścieżka ekologiczna to są 4 tablice 

zawieszone na ogrodzeniu, z informacjami dotyczącymi ekologii. I myślę, że tutaj 

dodatkowe urządzenia typu rębak czy koparka, to ja rozumiem, że to dotyczy 

wyposażenia zakładu komunalnego, a nie punktu selektywnej zbiórki. W związku z tym 

wystąpie do pana wójta o ostateczne porozumienie ze Stowarzyszeniem Dorzecza 

Parsęty, które jest tutaj głównym inwestorem w tym zakresie - jaki zakres obowiązuje, co 

musi być spełnione i co jest zawarte w porozumieniach między dorzeczem parsęty a 

gminą Będzino, żebyśmy mieli tutaj jasność co będzie finansowane z naszych środków i 

na ile tutaj to dofinansowanie z dorzecza parsęty środków tych unijnych zabezpieczyć 

wykonanie tej inwestycji. Czy pani Basia ona słyszy już? (...) 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Panie Adamie może pan już w imieniu pani Basi, bo jeżeli rozpoczął pan ten temat w jej 

imieniu to proszę ponownie to pytanie ponowić.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Pytanie dotyczyło pani Barbary Grudzień w sprawie kosztów uczenia zdalnego, jakie 

ponoszą rodzice. No a tym samym tutaj ze szkół widzimy pomniejszenia, dosyć znaczne. 

Szkoły nie poniosły kosztów dowozów, dodatkowych zajęć edukacyjnych itp. Tego się 
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trochę nazbierało, dlaczego mają to rodzice ponosić te koszty. I jak to jest możliwe, czy te 

koszty będą zwrócone w jakimś stopniu.  

Tomasz Wirkus (Inspektor ds. oświaty) 

Znaczy, rozumiem pytania w następujący sposób - że skoro zajęć na terenie szkoły było 

mniej, część zajęć jest realizowana w domu, że rodzice ponoszą większe koszty tak? My 

nie możemy fizycznie nic innego zrobić, jak np. wynająć laptop, kamerę, słuchawki, 

sprzęt. Ten sprzęt na chwilę obecną już nam się skończył. Oczekujemy na środki 

finansowe dotyczące zakupu, prawdopodobnie kolejnej już czwartej transzy laptopów, 

słuchawek, i innego rodzaju tego typu sprzętu. No i oczekujemy na otrzymanie stu, 

prawie 8 tys. zł na walkę z covid, taką walkę bezpośrednią, chodzi o zakup ozonatorów, 

środków do dezynfekcji, wyposażenia szkół, przedszkoli. No za chwilę się może okazać, 

że nie będziemy mieli potrzeby, nie będzie to potrzebne. Nie mamy możliwości 

przekazywania finansów bezpośrednio z budżetu gminy do budżetu rodzin. Czegoś 

takiego nie ma, jeżeli już to przez GOPS prawdopodobnie, jeżeli by była taka możliwość 

to prawdopodobnie tą drogą by się odbywało. Czy rodzice ponoszą większe koszty? No 

na pewno ponoszą większe koszty, bo muszą zakupić też pewnego rodzaju sprzęt, więc 

nie bawiąc się tutaj w jakąś politykę, państwo oczywiście daje pieniążki na różne cele 

związane z posiadaniem dzieci, 500 plus itd. Można by powiedzieć, że no z tych 

pieniędzy, ale ja mówię, tutaj nie będę ingerował. My na to nie mamy pieniędzy żadnych 

w tej chwili. Nie dostaliśmy żadnych pieniędzy na to, żeby wspierać rodziny po kolei, jeśli 

chodzi o zdalne nauczanie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja w nawiązaniu do pana wypowiedzi mam przy okazji takie pytanie: czy kwoty, które pan 

wymienił, które macie otrzymać te 108 000, czy to jest już zagwarantowane, że te 

pieniądze wpłyną, bo jeżeli tak to może wykorzystać na tą chwilę nasze środki, jeżeli ten 

zwrot jest zagwarantowany. Jeżeli chodzi jeszcze o ozonicę czy te urządzenia ozonowe, 

one nie do końca zdają egzamin myślę w takich obiektach jak przedszkola i szkoły i 

myślę, że tutaj bardzo istotny byłyby te parownice, które mogłyby w lepszym stopniu 

tutaj zabezpieczyć. Takie urządzenie jest zakupione przez radę rodziców w szkole w 

Mścicach. Myślę że, że powinny być albo wszystkie obiekty tak przygotowane, bądź może 

porozumieć się z ochotniczą strażą pożarną, zakupić jedno porządne urządzenie czy 2 i 

żeby przeszkoleni strażacy mogli wykonywać taką usługę w obiektach oświatowych, czy 

innych kultury naszej gminy.  

Tomasz Wirkus (Inspektor ds. oświaty) 

Więc tak, jeśli chodzi o ten sprzęt z tego programu pomoże bezpieczna edukacja, bo o 

ten program chodzi. Na środę ubiegłego tygodnia zostały wysłane dokumenty 

papierowe. Czekamy na, jak to wyrażono się w wypowiedzi tej urzędu Marszałkowskiego 

na informację o dniu, kiedy będzie podpisana umowa. Prawdopodobnie zostaną do nas 

przesłane dokumenty do podpisania. W każdym bądź razie urząd Marszałkowski 

otrzyma dokumenty, po wcześniejszej informacje skierowanej dla nas o tym, że pieniążki 
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zostały nam przyznane. Także ja uważam, że dopóki czegoś nie mam podpisanego no to 

no nie mam. Ale skoro urząd w oficjalnym mailu zagwarantował, że te pieniądze 

dostaniemy, no to może i należałoby to już gdzieś tam zapisać. Teraz tak. Jeśli chodzi o 

ozonatory. To nie są jedyne urządzenia, które będą kupowane tam. Oprócz ozonatorów 

były również te parownice, były odkurzacze z funkcją prania. Dosyć dużo tego sprzętu. 

Nowego spżetu było na około 70 000, reszta to refundacja tego sprzętu, który był 

kupowany od marca tego roku. Tak słucham państwa.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tak, tylko ja mówię, że urządzenie (....), które one likwidują powiedzmy sobie te zarazki w 

powietrzu. Natomiast w przypadku przedszkoli, czy szkół parownica powoduje to, że z 

parą osiada ten środek dezynfekcyjny, zarówno na zabawki, na książki. I to jest 

skuteczniejsze działanie, dlatego też....  

Tomasz Wirkus (Inspektor ds. oświaty) 

Tak myślę, że będzie możliwość wymiany niektórych zapisów zamiany ozonatora na 

parownice, zresztą parownice tam też były wskazane.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jasne. Czy ktoś jeszcze z państwa ma w tej kwestii tutaj jakieś zapytania?  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jeśli mogę, bo też tam nie wiem czy to, ale wydaje, ze też to słyszałem o takich środkach 

dla tych dzieci, nawiązując do tego pani Barbary pytania. No jest potrzebny oczywiście 

papier, jeżeli ktoś ma tą drukarkę no to wiadomo zakup jednorazowy, ale eksploatacja 

takich urządzeń kosztuje, czyli papier i tusze, czy to też nie podlega jakiemuś zwrotowi, 

no nie wiem, pokwitowania można by było zbierać za faktury, dziecko się uczyło, czy 

dwoje czy troje dzieci jest w domu i tyle i tyle papieru i tuszu zużyło w trakcie nauczania 

zdalnego.  

Tomasz Wirkus (Inspektor ds. oświaty) 

No to proszę państwa, to już z Panią Skarbnik. Ja nie wiem na jakiej podstawie prawnej 

miałyby być te środki zgłaszane, raczej zwracane. Nie wiem, może państwo byście 

uchwałą jakąś, jeżeli jest taka możliwość, jeżeli by było jakieś środki, bo tak to muszę 

powiedzieć, że my na tego typu rzeczy nie dostajemy.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Znaczy chodziło mi o to, czy jest jakieś może zarządzenie czy jakiś projekt ....  
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Tomasz Wirkus (Inspektor ds. oświaty) 

Nic nie ma takiego, żeby gminy zwracały za zakup środków, materiałów eksploatacyjnych 

do drukarek, czy też papieru, nie ma takich zapisów. W tych covidowych ustawach.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja tutaj w nawiązaniu, to przy tej okazji to zapytam też panią skarbnik, bo to pytanie do 

pana wójta - czy ewentualnie można by przyspieszyć zakup tych urządzeń, mając 

gwarancję, że te środki otrzymamy. No bo jest potrzeba dosyć pilna, bo jak wiemy od 

poniedziałku z kolei są zamknięte szkoły całkowicie. Natomiast przedszkola na tą chwilę i 

żłobek dalej będą funkcjonować. I tutaj myślę, że jest to bardzo istotne, jeżeli nawet nie 

no to może, jeżeli szkoła będzie zamknięta, to nawet na przedszkole Mścice, czy 

wykorzystać to i na przedszkole w Będzinie tą istniejącą parownicę do dezynfekcji tych 

obiektów.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Znaczy się tu Panie Przewodniczący, pan Tomasz Wirkus musiałby spojrzeć w projekt 

umowy, czy jest możliwość refundacji kosztów, bo tak jak pan Tomasz wspomniał, 

zostały zaprezentowane wydatki, które zostały już poniesione oraz które planuje się 

ponieść i przez zapisy w tej umowie pozwalają już kupić i zrefundować.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No to bardzo proszę o sprawdzenie tego i jeśli to możliwe o realizację.  

Tomasz Wirkus (Inspektor ds. oświaty) 

No na razie umowy jeszcze nie mamy z urzędem podpisanej. Ja wykonam telefon 1 

jeszcze i....  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jeżeli uda się do końca sesji taką informację uzyskać... 

Tomasz Wirkus (Inspektor ds. oświaty) 

Oczywiście. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę, czy jeszcze ktoś w sprawie tej uchwały numer jeden, ktoś z państwa ma jeszcze 

jakieś zapytania? Jeśli nie ma, to proszę państwa przystępujemy do głosowania. I 

podobnie jak poprzednio, kolejno będę państwa wywoływał. Ja przepraszam, że nie jadę 

alfabetycznie, kobieta, mężczyzna. Tak jak mam kolejno na ekranie tak po prostu tutaj 

będę odczytywał. Pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Wstrzymuje się.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Wstrzymuje się. Dziękuję pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jest za, proszę pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pani Eugienia Imbiorowska. 
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Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Pani Barbara Grudzień. O nie mamy znowu łączności, jestem za. Wyczytałem z 

ruchu ust.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dobrze, jestem za. Dziękuję pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję bardzo, stwierdzam, że uchwała została podjęta. 12 głosów było za przyjęciem 

uchwały 1 osoba wstrzymująca. Projekt uchwały nr 2 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej gminy Będzino na rok 2020. Oddaję głos pani Patrycji Woltmann.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Wysoka rado, projekt nr 2 związany jest ze zmianami w projekcie nr 1, gdzie zostały 

zmniejszone plany przychodów w z związku z czym też jesteśmy zobowiązani zmniejszyć 

(...) zapisy dotyczące przychodów. W poprzednim projekcie wysoka Rado w § 3 było że 

ustala się planowany deficyt. Obecny projekt prezentuje, że ustala się planowaną 

nadwyżkę, w kwocie 1 548 958 zł 90 gr, która zostanie przeznaczona na spłatę 

zaciągniętych kredytów w wysokości 1 482 958 zł 90 gr oraz wykup papierów 

wartościowych, czyli wyemitowanych obligacji w wysokości 66 000. Paragraf nr 4 

otrzymuje brzmienie, gdzie ustala się przychody i rozchody budżetu w wysokościach, 

przychody uległy zmniejszeniu do kwoty 2 528 957,11 gr rozchody zostały bez zmian w 

wysokości 4 077 916 zł 1 gr. Paragraf nr 11 w poprzedniej uchwale były w paragrafie nr 

11 4 punkty. W prezentowanym projekcie nr 2 są 2, które otrzymują brzmienie: ustala się 

limity zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek oraz emitowanych 

papierów wartościowych na: pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego 

deficytu budżetu jednostki samorządu terytorialnego do kwoty 2 000 000 zł. Powyższy 

zapis jest bez zmiany oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji 

papierów wartościowych oraz zaciągniętych pożyczek i kredytów do kwoty 4 077 916 zł 

1 gr, również bez zmiany oraz wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze 

środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej, na zadanie inwestycyjne do kwoty 

zero złotych również bez zmian. Czy mają tu państwo jakieś pytania? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Prosiłbym, aby zwinęła nam uchwała. Rozpoczynam dyskusję, kto z państwa chciałby 

zabrać głos w tej sprawie? Uchwała omawiana też na posiedzeniach komisji wspólnej. 

Jeśli nie ma pytań, w związku z tym przystępujemy do głosowania. Projekt uchwały nr 2 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Będzino na rok 2020, proszę pan Tomasz 

Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Wstrzymuje się. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Wstrzymuje się, proszę pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Sławomir Biliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 



25 
Transkrypcja z XXVIII Sesji Rady Gminy w Będzinie, 5.11.2020 r. 

 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pan Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję i Piotr Kołpacki.  

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, ja jestem też za przyjęciem tej uchwały w związku z tym 12 radnych jest za 

przyjęciem, przy 1 głosie wstrzymujacym. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta. I 

projekt uchwały nr 3 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino 

na lata 2020-2029. Oddaję głos pani skarbnik Patrycja Woltmann. Proszę. 
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Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Wysoka Rado, projekt nr 3 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej pozwolę 

sobie. Wysoka rado w 2020 roku dane po stronie dochodów, jak i wydatków zostały 

uaktualnione do wartości, które mieli państwo zaprezentowane w projekcie nr 1. Tak 

samo planu przychodów w 2020 roku zostały zmniejszone do wartości, które były 

prezentowane w projekcie nr 1, jak i w projekcie nr 2 przed chwilą. W 2021 roku 

natomiast nastąpiły zmiany w planie dochodów, jaki i planie wydatków, gdzie ogółem 

zwiększamy dochody w 2021 roku o wartość 3 289 551 zł 19 gr, co daje nam wartość po 

zmianie 52 128 106 zł 45 gr. Zmiany dotyczyły przede wszystkim, że w 2021 roku planuje 

się otrzymać dotację na przebudowę drogi od węzła Borkowice na odcinku Borkowice-

Śmiechów-Kładno-Pleśna oraz dotacje na budowę punktu selektywnego zbierania 

odpadów komunalnych na terenie gmin zrzeszonych Dorzecza Parsęty. Natomiast w 

2021 roku uległy zmianie plany wydatków, gdzie łącznie wydatki zostały zwiększone o 

wartość 6 595 672 zł 93 gr i z tego wszystkie, że tak powiem zwiększenia dotyczyły 

wydatków majątkowych. Zostały tu wprowadzone plany na wydatki dotyczące 

przebudowy drogi od węzła Borkowice na odcinku Śmiechów-Borkowice-Kładno-Pleśna 

w wysokości 6 097 801 zł 87 gr. Wydatki na budowę punktów selektywnego (...) również 

zostały wprowadzone wydatki w wysokości 30 000 na budowę kanalizacji (...) o 

charakterze dotacyjnym na inwestycje w wysokości 678 500 były to planowane wydatki 

w postaci dotacji celowej dla powiatu koszalińskiego. Po dokonanych zmianach w 2021 

roku powstał deficyt, w związku z czym zostały zwiększone przychody w 2021 roku. Do 

wysokości 4 839 566 zł 48 gr. Po dokonanych zmianach przychodów w 2020 roku jak i w 

2021 roku w pozostałych okresach w wieloletniej prognozie finansowej od 2021-2029 

zostały uaktualnione wartości odsetek, jak i również spłata harmonogramu w latach 

późniejszych. Uległy w wieloletniej prognozie finansowej zmiany w przedsięwzięciach, 

dotyczących wyżej wymienionych, że tak powiem inwestycje i dotyczyło to zmiany (...). 

Zmiany dotyczyły głównie zmian limitów w 2020 i w 2021 na inwestycjach, przebudowa i 

remont drogi od węzła Borkowice-Śmiechów, budowa punktu selektywnego zbierania 

odpadów komunalnych, jak i również budowa kanalizacji sanitarnej w Strzeżenicy, gdzie 

limity z 2020 roku zostały przeniesione, zaplanowane na 2021 r. Czy mają państwo jakieś 

dodatkowe pytania? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Rozpoczynam dyskusję kto z państwa radnych jakby ma zapytania do tejże uchwały? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Nie widzę, myślę że wyczerpujące było. Czy pan Baczyński chciałby zabrać głos? 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Nie, nie nie. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Wyczerpujące było to, co omówiliśmy na komisjach, ma to też związek ze zmianami w 

budżecie. W tej uchwale nr 1, którą wprowadziliśmy i te zapisy są naniesione teraz do 

wieloletniej prognozy finansowej. Rozumiem, że w dalszym ciągu nie ma żadnych pytań. 

W takim układzie byśmy przystąpili do głosowania nad uchwałą. I ponownie kolejno 

wywołujemy. Pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Wstrzymujący głos. Pani Krystyna Najdzion.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Pan Andrzej Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Eugenia Imbiorowska. 
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Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No i pani Barbara Grudzień. 
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Barbara Grudzień (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jestem za. Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że uchwała została podjęta, przy 12 głosach 

przyjmujących i 1 głosie wstrzymujacym.  

Patrycja Woltmann (Skarbnik Gminy Będzino) 

Ja wysokiej radzie pozwolę sobie podziękować za podjęcie wszystkich trzech uchwał i 

teraz oddam głos pani Katarzynie Kubickiej na kolejne projekty.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tak. Mamy projekty nr 4 w dzisiejszej sesji w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie gminy Będzino. Omawialiśmy to 

tutaj bardzo szeroko. Propozycje, które otrzymaliśmy były nam przekazane w 2 wersjach 

podniesienia stawki i i skutki, jakie by były przy utrzymaniu dotychczasowych stawek. 

Niemniej jednak uchwała jest, która jest przygotowana jest z propozycją z podniesionymi 

stawkami o 4%. Proszę, oddaję głos pani Katarzynie Kubickiej i o przedstawienie jej 

rekomendacji tej uchwały proszę.  

Katarzyna Kubicka (Inspektor ds podatków i opłat lokalnych) 

Dzień dobry, witam serdecznie wszystkich. Katarzyna Kubicka inspektor do spraw 

podatków i opłat lokalnych. Chciałabym zaprezentować projekt uchwały nr 4, w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie 

gminy Będzino. Ustala się roczne stawki podatku od nieruchomości obowiązujące na 

terenie gminy Będzino w następującej wysokości. Od gruntów. Pozwolę sobie tutaj 

przedstawić te propozycje oraz stawki podam dla porównania stawkę obowiązującą w 

tym roku oraz tą górną, którą obwieszcza nam minister finansów, te górne granice, 

których Rada Gminy przy podjęciu stawek nie może przekroczyć. Więc tak od gruntów 

związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej propozycja stawki to jest 94 gr. W 

tym roku obowiązuje stawka 91 gr, czyli tutaj proponuje się wzrost o 3 gr. Tej, której nie 

można przekroczyć to jest 99 gr. Od gruntu pod wodami powierzchniowymi propozycja 

stawki to jest 4,99. Taka też wynosi górna stawka, której nie możemy przekroczyć. W tym 

roku obowiązuje stawka 4 zł 80 gr. Od gruntów pozostałych propozycja stawki to jest 

47 gr, czyli proponuje się wzrost o 1 gr. Do obowiązującej w tym roku tej, której nie 

można przekroczyć to jest 52 gr. Od gruntów niezabudowanych objętych obszarem 

rewitalizacji propozycja stawki to jest 3 zł 28 taka też jest górna granica kwotowa, której 

nie możemy przekroczyć. W tym roku obowiązuje stawka 3 złote 15 gr. Od budynków lub 

ich części mieszkalnych. W tym roku mamy stawkę 80 gr propozycja wzrostu jest o 4 gr, 

czyli 84 gr na 2021 rok, taka jest propozycja organu podatkowego. Kwoty, której nie 

można przekroczyć to jest 85 gr. Od budynków lub ich części związanych z 

prowadzeniem działalności gospodarczej, propozycja stawki to jest 23 zł 80 gr, czyli 
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wzrost o 65 gr do obowiązującej. Dla przypomnienia podam, że w tym roku jest to 

stawka 23 zł 15 gr za 1 m² w skali roku dla tych budynków związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej. Tej, której nie rada nie może przekroczyć przy podjęciu to jest 

24 zł 84 gr. Od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 

gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym propozycja stawki 

to jest 11 zł 62 gr. Taka też jest górna granica. Stawka obowiązująca w tym roku to jest 

11 zł i 18 gr. Od budynków lub ich części związanych z udzieleniem świadczeń 

zdrowotnych. Propozycja stawki to jest 5 zł 6 gr, taka jest też górna granica. W 2020 roku 

obowiązuje stawka 4 zł 86 gr. Od budynków lub ich części pozostałych, czyli te wszystkie 

inne niż mieszkalne, nie zajęte na działalność gospodarczą to propozycja stawki jest 7,80, 

czyli wzrost o 20 gr do obowiązującej w tym roku, czyli 7,60 jest stawka wynosi za 1 metr 

kwadratowy powierzchni użytkowej w tym roku. Tej granicy, której nie można 

przekroczyć to jest stawka 8,37, od budowli 2%. Pozwolę sobie tutaj uzasadnienie 

przeczytać do tego projektu uchwały. Na podstawie art. 5 ustawy z dnia 12 stycznia w 

1991 roku o podatkach i opłatach lokalnych Rada Gminy jest zobowiązana do określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości. Stawki określone przez radę nie mogą 

przekroczyć stawek maksymalnych, ustalonych wyżej wymienioną ustawą. Górne 

granice stawek kwotowych obowiązujące w danym roku podatkowym ulegają corocznie 

zmianie na następny rok podatkowy w stopniu odpowiadającym wskaźnikowi cen 

towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego półrocza roku, w którym stawki 

ulegają zmianie, w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego. Zgodnie z 

komunikatem prezesa GUS wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych wyniósł 

103,99, czyli wzrost o 3,9%. Minister finansów w drodze obwieszczenia z dnia 23 lipca 

tego roku ogłosił górne granice stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych. W 2021 

roku, czyli zatem ich wzrost sięgnął blisko 4% i jest dwukrotnie wyższy niż w zeszłym 

roku. W proponowanym projekcie przyjęto część stawek podatkowych w maksymalnej 

wysokości. Dotyczy to głównie podmiotów opodatkowania, które nie występują lub 

występują znikomo i nie wpływają na poziom dochodów własnych gminy. Pozostała 

podwyżka stawek podatkowych w zaprezentowanym projekcie nie przekracza 4% do 

obecnie obowiązujących. Biorąc pod uwagę ogólnie trudną sytuację gospodarczą w kraju 

oraz ciągły wzrost potrzeb finansowych gminy Będzino, związanych ze wzrostem 

wydatków inwestycyjnych, podwyższenie stawek podatkowych będzie miało istotne 

znaczenie dla dochodów budżetu gminy. Przyjęcie niższych od proponowanych stawek 

podatków spowoduje znaczny spadek dochodów przewidywanych na realizację zadań 

własnych gminy. Wpływy do budżetu w 2021 roku z tego tytułu, z tytułu podatków 

szacuje się na poziomie około 8 000 000. Z tego od osób prawnych. około 5 900 000, a 

od osób fizycznych ponad 2 000 000. Przygotowano dla porównania 2 tabele. Tutaj 

Państwu zaprezentuję 2 tabele, w których przy przy założeniu utrzymania stawek 

podatkowych na poziomie br. oraz uwzględnieniu proponowanej podwyżki stawek 

podatkowych. Przewidywana różnica sięga kwoty ponad 120 000, przy łącznym 

wymierze. Oczywiście chodzi o z podziałem na osoby fizyczne i osoby prawne. Załączone 

tabele obrazują podstawy opodatkowania, szacunkowy wymiar podatku od 

nieruchomości na 2021, przy maksymalnych i proponowanych stawkach przedstawione 

w projekcie niniejszej uchwały na 2021 rok. Ich porównanie do stawek obowiązujących w 

roku bieżącym. A także przewidywane skutki finansowe z tytułu obniżenia stawek 

maksymalnych do wysokości, proponowanych w projekcie, które wynoszą. Tutaj 
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państwu pokażę. Przy pozostaniu ustawy, które obowiązują w tym roku wyniosłyby one 

ponad tutaj 26 000, nie uwzględniając podwyżki skutki te obniżenia stawek wyniosą 

około 380 000. O tutaj mamy tą kwotę. Teraz tak, taką przygotowałam też symulację 

oceniając skutki zmian stawek dla mieszkańców i przedsiębiorców przeprowadzono 

symulację. Tak, żeby to było takie rozeznanie, jak kształtuje się wysokość podatku. I tak 

dla mieszkańców posiadających budynek mieszkalny o powierzchni, taki przyjęliśmy 

około 100 m za 2020 rok podatek roczny wynosi 80 zł, gdyby były podjęte stawki, które 

są zaprezentowane w projekcie wyniósłby on 84 zł w skali roku, czyli wzrost o 4 zł. Za 

budynek przeznaczony na prowadzenie działalności gospodarczej o takiej powierzchni 

około 100 m, w tym roku wysokość podatku rocznego wynosi 2315. Przyjmujący wzrost 

to stawki na 2021. Wysokość tego podatku by wyniosła 2380 zł, oczywiście biorąc pod 

uwagę taki budynek o powierzchni około 100 metrów. Czyli wzrost o 65 zł. Przy działce 

budowlanej o powierzchni około 1000 m, w tym roku podatnicy mają naliczony podatek 

w wysokości 460 zł w skali roku. Biorąc podwyżkę stawki w 2021 roku uiszczali by 

podatek 480 zł, czyli wzrost o 20 zł. Grunty przeznaczone na prowadzenie działalności 

gospodarczej, też przyjęłam tutaj powierzchnię taką szacunkową około 1000 m, podatek 

w tym roku wynosi 910 zł, przy podjęciu stawek proponowanych przez Wójta Gminy 

Będzino podatek wyniósłby 940, czyli wzrostu w skali roku 30 zł. To wszystko by było do 

tego projektu uchwały nr 4.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. (...) już mamy wszystko. Proszę państwa rozpoczynamy dyskusję, oddaje głos 

panu Tomaszowi Baczyńskiemu.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję bardzo. Pozwolę sobie odczytać pismo, w którym zwróciłem się do pana wójta 

naszej gminy pana Mariusza Jaroniewskiego w dniu 17 marca 2020. Pan Wójt je otrzymał 

20 marca. "Zwracam się z prośbą o natychmiastową reakcję Wójta Gminy Będzino na 

sytuację w jakiej znaleźli się mieszkańcy naszej gminy. To co się teraz dzieje, nie tylko u 

nas, ale również w całym kraju, jest dla nas wszystkich czymś nowym i wymaga 

natychmiastowych działań władz, tak żeby jak najszybciej ulżyć lokalnemu 

społeczeństwu. Mając na uwadze los mieszkańców gminy Będzino wszyscy widzimy, że 

epidemia koronawirusa spowodowała znaczny spadek, a nawet w niektórych 

przypadkach całkowite zamarcie w wielu gałęziach działalności gospodarczej, co może 

bezpośrednio prowadzić do upadku większych lub bądź mniejszych firm działających na 

naszym terenie. Również pracownicy, którzy przymusowo nie pracują, nie otrzymują 

pensji bądź jest ona dla nich niepełna. Ciągłe zagrożenie, niepewność, brak pieniędzy to 

realne zagrożenia, na jakie narażeni są teraz mieszkańcy gminy Będzino. Wzywam Wójta 

Gminy Będzino pana Mariusza Jaroniewskiego do przedsięwzięcia odpowiednich działań 

tak, aby interes lokalnej społeczności został zabezpieczony w jak najkrótszym czasie. Z 

drugiej strony należy się zwrócić o wsparcie dla naszej gminy do rządu Rzeczypospolitej 

Polskiej, który ma odpowiednie środki do wsparcia lokalnych samorządów w zwalczaniu 

konsekwencji epidemii koronawirusa. Z poważaniem Tomasz Baczyński. Otóż apeluje, 
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żeby zrobić krok w stronę mieszkańców i pozostawić te stawki podatków, jakie mamy na 

rok kolejny. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, kto jeszcze chciałby zabrać głos? Proszę Pan Adam Gołębiewski.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jeśli można oczywiście rozmawialiśmy na ten temat na komisjach, wspólnym 

posiedzeniu komisji. Też chciałbym się przyłączyć tutaj do apelu Pana Radnego Tomasza 

Baczyńskiego. W tej kwestii być może nie wszyscy albo jakaś niewielka część, bądź duża 

część odczuła te skutki aktualnej sytuacji w naszym państwie, (...) przekładamy na naszą 

gminę na naszą małą ojczyznę. Ale my robimy plany podatkowe na rok następny tak, 

czyli 2021. Nie wiemy, jakie te skutki będą jak bardzo dotkliwe. Jeżeli jesteśmy w stanie 

na tę chwilę złagodzić (...) nie poprzez niepodnoszenie stawek ale pozostawienie je na 

tym poziomie, jaki był w tym roku to myślę, że będzie dobry ukłon w kierunku 

mieszkańców, przedsiębiorców, bo jeżeli nie zostanie dotknięte bezpośrednio 

przedsiębiorstwo w jakiś sposób to też pośrednio, czy jak to się mówi potocznie 

rykoszetem takiemu przedsiębiorcy może się oberwać. Z różnych przyczyn, bo to jest 

połączony łańcuch różnych przyczyn dziejących się w związku z zaistniałą sytuacją. Także 

ja też apeluje o pozostawienie stawek podatkowych w tej uchwale na poziomie z br. 

Dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, kto jeszcze chciałby zabrać głos? Proszę Pan Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Znaczy moja propozycja już na samym początku była aby te projekt uchwał nie 

wprowadzać do dzisiejszych obrad. No ale pan przewodniczący wytłumaczył mi 

wiadomo, o co chodzi. Tak samo jestem za tym, aby pozostały te stawki z tego roku. No 

sytuacja jest, jaka jest. Podnosimy stawki za śmieci myślę, że tutaj już będzie troszkę 

uciążliwe dla mieszkańców, dotkliwe, ale tutaj w większości chodzi o przedsiębiorców, 

którzy no niestety mają sytuację, jaką mają. Sytuacja jest dla nich bardzo trudna. Musimy 

wyjść naprzeciw, bo nie wiadomo co w przyszłym roku będzie, a możliwe że jeśli nie 

podniesiemy tych stawek ściągniemy innych przedsiębiorców na teren naszej gminy, bo 

będą widzieli że te stawki są nie aż tak uciążliwe, jak w innych gminach. Również jestem 

za tym aby, pozostawić te stawki z ubiegłego roku. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę czy ktoś chciałby zabrać głos? 
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Katarzyna Kubicka (Inspektor ds podatków i opłat lokalnych) 

Czy ja mogłabym się ustosunkować do wypowiedzi tutaj Pana Radnego Tomasza 

Baczyńskiego? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

To za momencik jeszcze, bo ktoś by chciał zabrać głos. Jeśli nie, to ja tutaj oddaję głos 

pani Katarzynie Kubickiej, proszę.  

Katarzyna Kubicka (Inspektor ds podatków i opłat lokalnych) 

Ja chciałabym tutaj nawiązać do tego pisma, które zwrócił się Pan Radny Baczyński. Tak, 

była podjęta decyzja taka, że nie przygotował wójt tutaj uchwał takich typowych pod 

pandemię, czyli pod COVID19. Zostaliśmy na takim stanowisku, że no na podstawie 

obowiązujących przepisów prawa, no w tym przypadku chodzi o ordynacji podatkową, 

że podatnicy mają jak najbardziej prawo zwracać się o udzielenie preferencji 

podatkowych, w formie odroczenia, czy rozłożenia podatku na raty. Także no w 

wyjątkowych sytuacjach ze względu na ważny interes podatnika, czy interes publiczny 

zwracać się o umorzenie należnych podatków. No umorzenie może dotyczyć tylko 

zaległości i może ja tak zobrazuje, że w tym roku że tak powiem, może podsumuję te 3 

kwartały, które już są za nami. Tutaj do wójta gminy Będzino jako organu podatkowego 

wpłynęły 25 wnioski o umorzenie, czyli to jest tak od osób fizycznych o odroczenie 8 

wniosków rozpatrywaliśmy, od osób prawnych o odroczenie wpłynęło 6 wniosków. 

Odnośnie umorzenia 4 wnioski i może ja podam, jakie to są kwoty tych umorzeń, a także 

odroczeń. Przy osobach fizycznych podatek rolny na dzień 30-ego września łączna suma 

umorzeń wynosi 4190 zł. Przy podatku od nieruchomości od osób fizycznych 2550. Przy 

podatku od nieruchomości od osób prawnych wynosi to kwotę 3084 zł. Przy podatku 

leśnym jest to złotówka, bo wychodzi to z łącznego zobowiązania pieniężnego, jeśli 

podatnik zwrócił no to wiadomo, że czasami jest tak, że ktoś ma nakaz płatniczy, gdzie 

np. występują 3 podatki. Przy odroczeniach no nie są to dalekie terminy, bo zależy jak 

tam kto ma rozłożone, ale nie jest to poza okres sprawozdawczy. Najdłuższy termin, 

który tutaj że tak powiem no wiem do kiedy są rozłożenia jest to do końca roku. I tak 

przy podatku od nieruchomości od osób fizycznych to są odroczenia na kwotę około 

7000. Natomiast przy podatku od nieruchomości dla osób prawnych jest odroczenie 

termin płatności na zobowiązania dotyczące kwoty 39 208 zł. Także nie ma takiego 

napływu, że akurat w tym roku jest więcej wniosków niż w latach poprzednich.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Czy to jest koniec wypowiedzi Pani Kasiu? 

Katarzyna Kubicka (Inspektor ds podatków i opłat lokalnych) 

Tak, bo nie wiem czy jeszcze państwa interesują takie inne pozostałe ulgi, ale może jak 

wspomnę przy stawce o podatku rolnym, jeśli państwa będzie to interesowało, to 

chętnie odpowiem.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dobrze, dziękuję pani Imbiorowska.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Pani Kasiu a jest Pani w stanie podać, jakie w ogóle są zaległości za te 3 kwartały. Ogólnie 

kwotę.  

Katarzyna Kubicka (Inspektor ds podatków i opłat lokalnych) 

Za 3 kwartały kwoty to może teraz nie podam, musiałabym. Tylko ja sobie pozwoliłam 

sprawdzić, jakie jest wykonanie dochodu. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Ja rozumiem. 

Katarzyna Kubicka (Inspektor ds podatków i opłat lokalnych) 

Kwoty nie podam, bo za 3 kwartały musiałabym po prostu zaraz sprawdzić jak w 

sprawozdaniach jest podane, ale no tutaj przygotowałam sobie realizację dochodów 

budżetowych no to czyli, patrząc na podatek od nieruchomości i podatek rolny czy leśny, 

no to jest to wykonanie dochodów tych planowanych na 2020 tj. 77,12 przy podatku 

leśnym 67% i przy podatku rolnym 79. Z tego co się orientuję to były tylko wysłane 

upomnienia, bardzo dużo tytułów wykonawczych. Ale same kwoty nie jestem w stanie 

teraz powiedzieć. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Mam nadzieję, że do końca roku jeszcze spłynie. 

Katarzyna Kubicka (Inspektor ds podatków i opłat lokalnych) 

Tak jeszcze jest termin płatności czwartej raty, który przypada na 15 listopada. Aha a 15 

wypada piętnastego, czyli termin płatności jest do 16 listopada, także od 17 listopada 

czwartą ratę możemy uznać, że będzie zaległością podatkową.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, czy jeszcze ktoś miałby pytanie? Jeśli proszę państwa nie ma, ja ze 

swojej strony też chciałbym tutaj się niejako przychylić do do opinii kolegów, którzy 

zabierali głos, żeby nie przyjąć tej uchwały i pozostawić te podatki na dotychczasowym 
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poziomie. Wiemy, że wielkie trudności mają przedsiębiorcy zarówno z produkcją i 

sprzedażą swoich produktów, jak i z samymi pracownikami, którzy w wielu przypadkach 

przebywają, bądź na zwolnieniach, bądź na kwarantannach i nieraz bardzo ciężko jest im 

spiąć tą produkcję czy działalność, którą prowadzą. Myślę, że tutaj też czas ma na to jakiś 

tutaj wpływ natomiast, jeżeli chodzi o osoby fizyczne, no podobna sytuacja, bo wielu z 

nich, bądź jest na zwolnieniach, czy na kwarantannie. Te wynagrodzenia, które 

otrzymują to nie jest 100%, tylko chociażby ZUS tj. 80%, a w ślad za tym też no te 

dochody tych rodzin są mniejsze i tutaj, aby tego nie pogłębiać. Skutki proponowanej 

podwyżki do pozostawienia stawek na dotychczasowym poziomie uszczupla nasz budżet 

o około 120 000. Myślę, że tutaj przy budżecie ponad 56-57 000 000 nie jest to kwota, 

którą zwali z nóg budżet gminy. Proszę, czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos? 

jeśli nie to przystępujemy do głosowania. Proszę pan Tomasz Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Sprzeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Sprzeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Sprzeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Sprzeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pani Diana Kret.  
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Diana Kret (Radna) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Barbara Grudzień. Pani Barbara Grudzień, bo się nam przedstawiła 

obrazowo. Sprzeciw? Dziękuję. Pan Sławomir Biliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Sprzeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem (...)ny. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Sprzeciw. Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Wstrzymuje się. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję ja jestem również przeciw. Stwierdzam, że uchwała nie została podjęta przy 10 

głosach przeciw uchwale i 3 głosach wstrzymujących się.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję państwu, uchwala projekt uchwały nr 5 w sprawie określenia stawek podatku 

od środków transportowych obowiązujących na terenie gminy Będzino. Proszę panią 

Katarzynę Kubicką.  

Katarzyna Kubicka (Inspektor ds podatków i opłat lokalnych) 

Określa się następujące roczne stawki podatku od środków transportowych, 

obowiązujących na terenie gminy Będzino i tak od samochodu ciężarowego o 

dopuszczalnej masie całkowitej pojazdu w przedziale od 3,5 tony do 5,5 propozycja 

stawki to jest 830 zł. Dla porównania w bieżącym roku obowiązuje stawka 800 zł tej, 

której nie można przekroczyć to jest 880 zł i 77 gr. Od samochodu ciężarowego powyżej 

5,5 tony do 9 włącznie to propozycja stawki 1350 zł w tym roku obowiązuje stawka 

1300 zł. Tej, której nie można przekroczyć to jest 1469 i 31 gr. Od samochodu 

ciężarowego powyżej 9 ton, propozycja stawki 1660 zł. W 2020 roku jest to stawka 

1600 zł tej, której nie można przekroczyć tj. 1763 zł. Samochodu ciężarowego o 

dopuszczalnej masie całkowitej równej lub wyższej niż 12 ton, liczba osi i dopuszczalna 

masa całkowita. To tutaj może ja przedstawię szybciutko tabelkę. To tylko powiem, że też 

stawki podwyższono do tego. Już momencik. Podwyższono o ten wskaźnik około 4%. 

Dobrze, tutaj chodzi mi o tą tabelkę. Tylko powiem tak informacyjnie, nie będę już tych 

przydziałów może czytała z podziałem na osie, ale tutaj na pewno z tego co rada gminy, 

podejmując te stawki nie mogłaby przekroczyć kwoty 3364,56. Następnie w pkt 3 od 

ciągnika siodłowego lub balastowego, przystosowanego do użytkowania łącznie z 

naczepą lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów o 3,5 tony i 

poniżej 12 ton. Propozycja stawki to jest 1970 zł ta, która obowiązuje w 2020 roku tj. 

1900 zł, a tej, której rada, podejmując uchwałę nie można by było przekroczyć 2566 zł i 

99 gr. Następnie mamy też ciągniki siodłowe lub balastowe z podziałem na liczbę osi i 

masę dopuszczalną całkowitą zespołu pojazdów. Tutaj też podam, że stawki 

podwyższono około te 4% tej kwoty, które górnej nie można przekroczyć to jest 

3364,56 gr. Następnie w pkt 5 od przyczepy lub naczepy, która łącznie z pojazdem 

silnikowym posiadają dopuszczalną masę całkowitą od 7 ton i poniżej 12 ton, z 

wyjątkiem związanym wyłącznie z działalnością rolniczą, prowadzoną przez podatnika 

podatku rolnego, propozycja stawki jest 830 zł w bieżącym roku jest to stawka 800 zł tej, 
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które nie można przekroczyć to jest kwota 1763 i 16 gr. I następnie w kolejnej tabelce 

mamy też przyczepy lub naczepy. Też z podziałem na liczbę osi, dopuszczalną masę 

całkowitą zespołu pojazdów. Tutaj też powiem, że podwyższone stawki o około 4% do 

roku bieżącego, że tak powiem no około, bo już nie bawiliśmy się, że tak powiem w 

końcówki groszowe, były zaokrąglone do pełnych złotych. I tutaj tą kwotę, której rada 

podejmując te stawki nie mogłaby przekroczyć 2600 i 58 gr. I taki ważny też punkt 

kolejny. Od autobusu w zależności od liczby miejsc do siedzenia, poza miejscem 

kierowcy mniejszej niż 22 miejsca, czyli propozycja stawki to jest 1030 zł w tym roku 

mamy stawkę 1000 zł. Tej, która jest teraz podejmują stawki, granice, które nie można 

przekroczyć 2081 zł 96 gr. Od autobusu w zależności od liczby miejsc do siedzenia poza 

miejscem kierowcy równej lub wyższej niż 22 miejsca propozycja stawki to jest 2280 w 

tym roku obowiązuje stawka 2200, czyli wzrost o 80 zł, to jest taka propozycja. Natomiast 

tej, której nie można przekroczyć to jest granica 2632 zł 17 gr. I też w załączniku ja 

pozwolę sobie przeczytać uzasadnienie. Przygotowaliśmy takie planowane wpływy z 

podatku od środków transportowych w 2021, przy założeniu podwyższenia tych stawek 

to, czyli te, które są zaproponowane w projekcie uchwały, a także przy pozostaniu na 

poziomie 2020 roku. Pozwolę sobie tutaj przeczytać uzasadnienie do tego projektu 

uchwały. Zgodnie z art. 10 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych Rada Gminy w 

drodze uchwały określa wysokość stawek podatku od środków transportowych z tym, że 

nie mogą one przekraczać stawek maksymalnych i nie mogą być niższe niż stawki 

minimalne. Maksymalne stawki podatku od środków w lipcu tego roku. Już wracam. (...) 

Granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na 2021 rok. Zaproponowane w 

projekcie uchwały stawki podatku od środków transportowych obowiązujące na terenie 

gminy Będzino na 2021 rok uległy podwyższeniu w stosunku do stawek obowiązujących 

w bieżącym roku, nie przekraczają 4%. Gmina Będzino poprzez podwyższenie stawek 

chce w perspektywie nadchodzących lat zwiększyć wpływy z tego podatku, co pozwoli na 

uzyskanie dodatkowych dochodów na zadanie własne gminy. Proponowane stawki 

podatku od środków transportowych mieszczą się w przedziale określonym przepisami 

ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. Są oczywiście większe od stawek minimalnych i 

jednocześnie nie przewyższają stawek maksymalnych. Na terenie gminy Będzino wśród 

środków transportu podlegających opodatkowaniu dominują głównie samochody 

ciężarowe powyżej 5,5 tony do 9 ton, ciągniki siodłowe z 2 osiami nie mniej niż 31 ton, 

przyczepy i naczepy z pojazdem silnikowym od 7 do 12 ton z 3 osiami oraz autobusy. 

Przygotowano dla porównania, tak jak już wcześniej wspomniałam te 2 tabele, przy 

założeniu utrzymania stawek podatkowych na poziomie br. oraz uwzględnienie 

proponowanej podwyżki stawek podatkowych. I tutaj przewidywana różnica między 

biorąc te przedmioty opodatkowania, które są na dzień dzisiejszy widnieją w naszej 

bazie. To jest, sięga to kwoty około 4700 przy łącznym wymiarze chodzi oczywiście też z 

podziałem na osoby fizyczne i prawne.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję bardzo. Pani Kasiu, no dziękuję. Proszę, rozpoczynam dyskusję, czy ktoś z 

państwa chciałby zabrać głos? Proszę pan Andrzej Jóźwiak.  
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Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Proszę państwa. W sumie nie czas i pora abyśmy teraz podnosili w ogóle podatki. My 

jesteśmy w szczególnej sytuacji. Ja uważam, że powinniśmy zostawić na 

dotychczasowym poziomie podatki od środków transportowych. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę, czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? 

Katarzyna Kubicka (Inspektor ds podatków i opłat lokalnych) 

Czy ja będę mogła też jeszcze na chwilkę? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Na chwilkę tak Pani Kasiu. 

(...) 

Proszę pani Kasiu.  

Katarzyna Kubicka (Inspektor ds podatków i opłat lokalnych) 

Jeszcze tak informacyjnie powiem, że taki no z tego co widzę, że państwo no nie chcecie 

podejmować, nie podwyższać nowych stawek, to tutaj odwołam się do przepisu ustawy 

o podatkach i opłatach lokalnych art. 20a "w przypadku nieuchwalenia stawek podatków 

lub opłat lokalnych, o których mowa w art. 5 ust. 1 art. 10 oraz art. 19, oczywiście tu 

chodzi o stawki podatku od nieruchomości i stawki podatku od środków 

transportowych, stosuje się stawki obowiązujące w roku poprzedzającym rok 

podatkowy. To dla wyjaśnienia, gdyby nie były podjęte te uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję bardzo, no, czyli to jest potwierdzenie tego co wcześniej.  

Katarzyna Kubicka (Inspektor ds podatków i opłat lokalnych) 

Tak, dokładnie dlatego chciałam pozwolić sobie tutaj zacytować.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Jeszcze raz spytam czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Jeśli niema 

chętnych to proszę państwa przystępujemy do głosowania. Proszę pan Tomasz 

Baczyński. 
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję sprzeciw tak pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Sprzeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Przeciw, dziękuję pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Sprzeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani, Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Sprzeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pani Barbara Grudzień. Głos nie dotarł, ale rozumiem, że jest przeciw, dziękuję. 

Pan Sławomir Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Wstrzymuje się. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani, Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Pani Diana Kret.  

Diana Kret (Radna) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Adam Gołębiewski.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem przeciw. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję i ja również jestem przeciw. Stwierdzam, że uchwała nie została przyjęta przy 10 

głosach przeciwnych i 3 głosy wstrzymujące.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę państwa. Projekt uchwały nr 6 w sprawie określenia metody ustalania opłaty 

stawek i opłaty za gospodarowanie odpadami. Czy ktoś zarekomenduje tą uchwałę? (...) 

Proszę państwa w związku z tym, że tam będzie podłączona pani Małgorzata Gos w 

ramach rekomendacji tej uchwały. I chcę poinformować, że otrzymaliśmy informację 

dotyczącą tej nowej uchwały, jest projekt nowej uchwały, ja w związku z tym ogłosiłbym, 

to będzie jako uchwała nr 9, dotycząca spraw śmieciowych w związku z tym proponuję 

15 minut takiej przerwy technicznej, żebyście też państwo mogli się zapoznać w 

międzyczasie z tą nową uchwałą, która jest dzisiaj wprowadzana. A widzę, że tutaj gwoli 

informacji chce przyłączyć się pan Tomasz Wirkus i udzielić tamtej informacji zgodnie z 

zapytaniem, także proszę oddaję głos Panie Tomku przed przerwą jeszcze.  

Tomasz Wirkus (Inspektor ds. oświaty) 

Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący otóż sposób realizacji grantu, cytuje § 2 projektu 

umowy pomiędzy urzędem Marszałkowskim, a gminą "termin poniesienia wydatków w 

ramach grantu ustala się od dnia zawarcia niniejszej umowy do dnia 9 grudnia". Umowa 

jeszcze nie została zawarta wobec tego musimy poczekać. Dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Również dziękuję. Czy państwo macie jeszcze jakieś uwagi? Jeślinie, to 15 minut przerwy.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę państwa to wznawiamy obrady sesji. Pkt 3 podjęcie uchwał i mamy projekt 

uchwały nr 6 w sprawie określenia metody ustalania opłaty i stawek opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. Oddaje głos pani Małgorzacie Gos i prosimy o 

przedstawienie rekomendacji tej uchwały.  

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Dzień dobry, jeżeli chodzi o tą uchwałę w sprawie określenia metody ustalania opłat i 

stawek za odpady komunalne na komisji ten projekt został omówiony. Najważniejszy był 

ten § 2, czyli zmniejszyliśmy opłatę za domki letniskowe z 200 na 180. I z 400 na 360. 

Reszta uchwały pozostaje bez zmian i mam nadzieję, że nie będzie pytań, ponieważ już 

było omówione na wcześniejszej komisji, więc bardzo proszę o podjęcie uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja rozumiem, że ta zmiana jest podyktowana opinią RIO i wnioskami regionalnej izby 

obrachunkowej.  

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Tak tak. Sugerowaliśmy się właśnie tym.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Dyskusja, czy ktoś z państwa radnych w tej sprawie chciałby zabrać głos? 

Proszę pan Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Pani Skarbnik chyba jest w przestrzeni, ja ostatnio pytałem na komisji, jakie mamy 

zaległości, jeśli chodzi o opłaty za odpady. Czy pani Patrycja mogłaby nam teraz 

odpowiedzieć, czy w trakcie później? 

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Ja mam tą informacje przy sobie. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

O bardzo fajnie, dziękujemy. 

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Jeżeli chodzi o zaległości. (...) Chodzi o ten rok i to mam wyszczególnione na dzień 31 

października i tutaj widzę 203 560,29 zł.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę pan Baczyński chciał zabrać głos.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Może nie bezpośrednio w sprawie tej uchwały, ale również w sprawie uchwały nr 9. 

Właśnie jeszcze raz pokazuje, że takie dawanie nam uchwał na ostatnią.. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Panie Tomku ja przeproszam w sprawie uchwały nr 9 no to będziemy może przy...  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ja rozumiem. Nie nie. Tylko mówię tak samo i ta uchwała, jak i uchwała nr 9, bo to jest ta 

sama sytuacja, że jeszcze raz pochylamy się nad tą samą sprawą, a po prostu 

wystarczyło w odpowiednim czasie nam przedstawić ten projekt uchwały i uzasadnienie i 

byśmy się z tym dokładnie zapoznali. Oczywiście były też nasze pytania, ale zostaliśmy 

przekonani, że wszystko jest dobrze. No i tyle w tej sprawie, dziękuję.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę, czy ktoś jeszcze chciał zabrać głos? Jeśli nie ma chętnych, to 

przystąpimy do głosowania. Nie wiem, nie widzę pani Krysi Najdzion. (...) To 

przystępujemy do głosowania zmieniła się tu na obrazie nam kolejność, jako pierwszą 

proszę o oddanie głosu panią Barbarę Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pani Eugenia Imbiorowska.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Jóźwiak. 
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Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pani Krystyna Najdzion. 
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Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, mój głos jest też za podjęciem tej uchwały. Stwierdzam, że uchwała została 

podjęta. 13 głosów za przyjęciem uchwały. 0 wstrzymujących się, jak i przeciwnych 

uchwale. Projekt uchwały nr 7 w sprawie zaopiniowania przez Zarząd Powiatu w 

Koszalinie propozycji zaliczenia dróg na terenie gminy Będzino do kategorii dróg 

gminnych. Tutaj w pierwszej wersji otrzymaliśmy tylko grunty związane z firmami na 

terenie Strzeżenicy, natomiast doszły nam tutaj (...) w Kładnie, drogi w Mścicach. Tą 

uchwałę też już mieliśmy w tej wersji na posiedzeniu komisji. Proszę o rekomendację tej 

uchwały i tutaj miał kto, pan Tomasz Szymaniak. (...) Oddaję głos Panie Tomku, proszę o 

rekomendację projektu nr 7 w sprawie zaopiniowania przez Zarząd Powiatu w Koszalinie 

propozycji zaliczenia dróg na terenie gminy Będzino do kategorii dróg gminnych.  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Tak. Szanowni Państwo uchwała rozpoczyna procedurę utworzenia dróg publicznych na 

terenie gminy (...) poprzez zapytanie się zarządu zarządu powiatu o wydanie opinii na 

temat tych dróg, utworzenia tych dróg publicznych. Drogi, które w tej uchwale są 

zawarte, to droga w Strzeżenicy. To dojazd do pól przez torowisko, która może 

spowodować zamknięcie tych torowisk, tego przejazdu kolejowego. Jednym z tych 

rozwiązań jest utworzenie drogi publicznej, następnie droga w Kładnie, świeżo 

remontowana droga, która jest główną drogą w Kładnie w kierunku Pleśnej oraz drogą 

wsi wewnętrzną i drogi osiedlowe w Mścicach. Tam również świeżo wyremontowane 

drogi, jeżeli chodzi o drogę Kładno i drogę Mścice, to tutaj jest jeden z wymogów dotacji 

jest podniesienie kategorii drogi z zewnętrznej na publiczną, no i tutaj jest zasadne, żeby 

te drogi przekształcić na drogi publiczne. Jeżeli są jakieś pytania, to bardzo proszę, ja 

oczywiście ze swojej strony proszę o podjęcie tej uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę pan Tomasz Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Ja przypomnę panie inspektorze, jak rozmawialiśmy na temat tej drogi w 

Strzeżenicy i tam pozostawało do rozstrzygnięcia kilka rozwiązań odnośnie tego 

przejazdu, jednym z nich było to, że po prostu użytkownicy tej drogi podpisują umowę z 

PLK, na własny koszt montują rogatki, zakładają kłódkę i po prostu po każdym 

przejeździe zamykają (...) tą rogatkę. Jest tam tylko 2 mieszkańców naszej gminy, którzy 

korzystają z tych nieruchomości rolniczych. Jest jeden pan z Mielna, a reszta to tzw. 

działkowicze. Czy z tymi wszystkimi ludźmi są podpisywane umowy śmieciowe itd. to jest 

pierwsza sprawa. Druga sprawa, czy nie jest jeszcze jedno rozwiązanie, bo jeżeli taki 

przejazd zostanie zamknięty czy polskie prawo nie zostawia takiej furtki, jak droga 
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konieczna, czyli utworzenie drogi koniecznej kto by ją musiał utworzyć w takim 

przypadku, na czyj koszt, czy rozważana była taka możliwość? Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę pan Szymaniak.  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Jeżeli chodzi tu o odpowiedź na to pytanie, nikt z użytkowników nie chce podpisać takiej 

umowy. Dla nas byłoby to oczywiście lepszym rozwiązaniem, ale użytkownicy tych pól 

nie chcą podpisać tych umów ze względu na to, że nie chcą brać odpowiedzialności za 

przejazd kolejowy, bo w ramach podpisanej umowy z PMT linie kolejowe, to jest spółka 

zajmująca się tą aktualnie, linią. Nie chcą podpisać tej umowy i nie chcą brać na siebie 

odpowiedzialności. Przy zmianie kategorii drogi na publiczną automatycznie przejazd 

kolejowy staje się kategorią publiczną i wówczas zarządca linii kolejowej odpowiada za 

ten przejazd. Dla mnie nie ma znaczenia, czy jest to 1 mieszkaniec, czy 10 mieszkańców. 

Jeżeli to jest jeden mieszkaniec i ma potrzebę tam wjeżdżania, to trzeba zrobić wszystko, 

żeby on mógł tam wjeżdżać. Tym bardziej że tam była prośba tutaj dyrektora KOWR-u o 

to, żeby utworzyć taką drogę publiczną, żeby nie zamykać tych przejazdów kolejowych i 

dostępności do tych pól, KOWROWi, które są dzierżawione przez naszych mieszkańców, 

czy też innych mieszkańców z innych gmin, a też płacących tutaj podatki. Taka sama 

sytuacja, jak mówiłem na komisji państwu jest 200 m dalej w gminie Mielno, dokładnie 

identyczna sytuacjach, taki sam przejazd i tam też gmina no nie chciała tego robić, ale 

też podejmuje taką uchwałę po to, żeby tych przejazdów nie zamykać. To tylko i 

wyłącznie chodzi o to. Jeżeli byłby jeden dzierżawca, to prawdopodobnie wziąłby na 

siebie tą odpowiedzialność, a jeżeli jest już 2 dzierżawców, a użytkowników jest więcej, 

no to nikt nie chce wziąść na siebie odpowiedzialności za zamykanie przejazdu, bo tam 

muszą być wtedy rogatki zamykane na kłódkę i nikt nie chce wziąść tej 

odpowiedzialności ewentualnego zniszczenia kłódki, otwarcia rogatek i zdarzenia 

jakiegoś drogowego kolejowego, który mógłby ze sobą ponieść jakieś konsekwencje.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

A odnośnie tej drogi koniecznej, utworzenia drogi koniecznej, jeżeli zostali zamknięty ten 

przejazd kto będzie obarczony kosztem utworzenia tej drogi.  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Nie będzie tego przejazdu okolicznego w tym momencie, bo zarządca drogi rozbierze ten 

przejazd kolejowy.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ja rozumiem, (...) polskie prawo jest tak skonstruowane, że do każdej nieruchomości jest 

tworzona droga konieczna, jeżeli takowej drogi dojazdowej do jakiejś działki nie ma.  
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Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Droga konieczna jest do nieruchomości, do budynku mieszkalnego do nieruchomości 

zamieszkałych. Tam takich obiektów na dzisiejszy nie ma, ale w przypadku zamknięcia 

gmina miałaby problem i musielibyśmy tworzyć miejsce dojazdu, bo w tym momencie 

jakby tego przejazdu kolejowego nie będzie to do tej części działek, które są po drugi 

stronie torowiska nie ma żadnego dojazdu. Nie ma kontaktu z żadną drogą. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Czyli byłby to koszt gminy. 

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Koszt gminy tak, czyli musielibyśmy z drugiej strony w innym miejscu nie przez przejazd 

próbować wytyczać jakąś drogę no i to by się wiązało z wykupem wydzielaniem, 

wykupem ziemi, wywłaszczaniem, no z całymi procedurami, które w tym przypadku są.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

(...) drogi jest panu każdy mieszkaniec. Znam taki przypadek, w naszej gminie, że od 

kilkudziesięciu lat jest tzw. przejazd kategorii f z rogatką, przez który przejeżdżają 

mieszkańcy. Czy jeżeli zwrócą się z taką prośbą, pan również się pochyli nad tą sprawą 

i...  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Tylko pytanie, czy tam jest droga wewnętrzna czy droga gminna, czy droga prywatna? Tu 

mówimy tylko drodze gminnej, to jest droga gminna, a jeżeli ktoś ma przejazd przez 

drogę prywatną no to tutaj już, gmina nic do tego nie będzie miała tak. Bo jeżeli działka 

ma kontakt z drogą publiczną innej kategorii, wojewódzką, powiatową, czy krajową no to 

gmina tutaj no nie ma obowiązku tworzenia, jeżeli jest dojazd.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

No nie wiem, jakiej kategorii jest ta droga, niemniej jednak tak jak Pan wspomniał, każdy 

mieszkaniec jest panu drogi także, jeżeli przyjdą do pana... 

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Oczywiście, że tak. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

no to zajmie się Pan tą sprawą. (...) Dziękuję bardzo.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Proszę pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Dziękuję bardzo, ja pytanie do pana Tomka w sprawie tych dróg we Mścicach. Tam jest 

taka droga jeszcze sobie otwieram, tulipanowa. I ona jest działka 78. Ta działka 78 nie 

jest zaznaczona do końca, tak 78, jakiś tylko bardzo taki skrawek. A nie, właściwie to jest 

17/1, a graniczy z działką 78. Czy działka 78 jest własnością prywatną czy gminą? 

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Sekundeczkę. (....)Tak ulicy tulipanowej są wszystkie drogi gminne. Nie tworzyliśmy drogi 

publicznej w miejscu, gdzie nie ma takiej potrzeby (...)Jak Państwo widzicie te działki w 

różnych się kończą tak, nie można budować, gdzie jakby tworzenia drogi publicznej w 

części działki, bo fajnie by było zakończyć ją po prostu z końcem np. zabudowań tak, ale 

działki się rozchodzą na boki, one zajmują czasami kawałek tylko pobocza, są tylko 

poszerzeniem w niektórych miejscach, więc one w ramach, jakby tego utworzenia drogi 

publicznej one będą w każdym miejscu. Ja nie uciekam się od tego, czy dalej te drogi nie 

będziemy tworzyć jako drogi publiczne. Te działki kolejne, które są przedłużeniem tych 

dróg czy poszerzeniami, czy też dalszymi ciągami, że one w przyszłości nie będą drogami 

publicznymi. Na ten moment nie tworzymy tej drogi publicznej, ponieważ jak mówiłem 

Państwu na komisjach, drogi publiczne to są drogi główne dojazdowe, a drogi osiedlowe 

powinny pozostać drogami wewnętrznymi. I te tak naprawdę drogi w Mścicach również 

powinny być drogami wewnętrznymi, jednakże tutaj jest wymóg formalny otrzymania 

dotacji, aby te drogi zmieniły swoją kategorię. Warunkiem było podniesienie kategorii 

dróg publicznych, więc w ramach przebudowy po prostu musiały być ujęte wszystkie 

działki, które są. To, że one się rozciągają troszeczkę dalej, idą wychodzą jakby w dalszym 

zakresie wychodzą no po prostu to jest taki skutek uboczny tego tworzenia tej drogi 

publicznej. Bo tu chodzi tylko głównie o zakres tych dróg, które są przebudowywane w 

ramach tej przebudowy dróg osiedlowych, która była z dotacji. Nie ukrywam, że kiedyś w 

przyszłości jak będzie tam rozbudowa tam szła tych domów jednorodzinnych, czy tam 

innych zabudowań, on będą w następnym etapie gdzieś tam będziemy tworzyć drogę 

publiczną, ale na dzień dzisiejszy nie ma takiej potrzeby i tutaj jakbyśmy wyszli dalej, po 

prostu z dalszym zakresem, no tutaj zarząd powiatu mogły po prostu zaopiniować 

negatywnie tą część.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Dobrze, dziękuję za wyjaśnienie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, czy ktoś jeszcze z państwa? Jeśli nie ma, to ja bym chciał zabrać głos, bo 

wnioskowałem na komisji o ujęcie drogi nr 267/43, która przebiega przez osiedle. Od 

budynku Koszalińska 69 do budynku 81 Koszalińska 81 i łączy się z ulicą Południową w 
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Mścicach. I czy rozważał pan z panem wójtem włączenie tej drogi też do dróg 

publicznych? 

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Rozważaliśmy tą sytuację. Jeżeli państwo będziecie wnioskować, czy mieszkańcy będą 

wnioskować o utworzenie tego, jak najbardziej możemy to zrobić. No ja będę się tutaj 

cały czas odnosił do ustawy o drogach publicznych, że są to drogi osiedlowe, jeżeli nie 

ma takiej potrzeby, to no nie ma jakby potrzeby tworzenia, jak nie ma potrzeby to nie 

tworzy się dróg publicznych w miejscu, kiedy te drogi nie powinny być publicznymi tylko 

dojazdowymi wewnętrznymi. Jeżeli państwo uznacie to za jednak za zasadne, żeby to 

było, to tak jak mówiłem na komisji, na państwa wniosek możemy tą uchwałę stworzyć. 

Także tu nie ma żadnego problemu. Tutaj głównie chodzi o te Mścice, ja bym chciałbym 

tu zaznaczyć, że tworzymy te Mścice tylko i wyłącznie dlatego, jak jeszcze raz powtarzam, 

ze względu na otrzymanie dotacji. Te drogi publiczne, powinny być już utworzono w 

2018 roku. Bo w ramach podpisywanej umowu już tam był taki zapis i oświadczenie 

musiałobyć być złożone o utworzeniu tej drogi publicznej, a tego, żeby teraz dopiąć do 

końca formalności no musi być utworzona ta droga publiczna w tym miejscu, w którym 

jest tu wskazana w uchwale. A jeżeli państwo będziecie chcieli, żeby było tam utworzone 

całe osiedla wszystkie w Mścicach, czy ta druga część też między blokami utworzona jako 

drogi publiczne. Możemy oczywiście wystąpić o opinię do starostwa, jak najbardziej o 

taką uchwałę. Przypominam państwu, że to jest na razie uchwała, która nie decyduje o 

tym czy te drogi będą publiczne już czy jeszcze nie. To dopiero będzie jak gdyby drugi 

etap, Państwo będziecie podejmowali decyzję. To jest na razie przekazanie do zarządu 

powiatu o opinię utworzenia tych dróg jako publiczne.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No to idąc tokiem pana wypowiedzi proszę pana no te drogi też były wykonywane w 

ramach (....)167/43 i przez 44 częściowo były też wykonywane w ramach dofinansowania 

w pierwszym etapie rozbudowy tych dróg w Mścicach i nie wiem czym to się różni w 

stosunku do pozostałych dróg, bo akurat w tym samym etapie była robiona ulica 

Północna, która jest łączona. Natomiast te nie są włączone i dlaczego jest rozgraniczenie 

drogi osiedlowej między budynkami wielorodzinnymi, a budynkami jednorodzinnymi, 

jaka to jest różnica, bo dla mnie to jest żadna, bo tak samo tutaj są wewnętrzne i tutaj są 

wewnętrzne, w związku z tym część jest przejmowana jako drogi publiczne, część nie.  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Dla mnie oczywiście to też nie ma żadnej różnicy. Mam dokładnie takie samo zdanie. Ja 

przygotowywałem uchwałe tylko i ze względu jeszcze raz powtarzam, tylko ze względu 

na to, że marszałek województwa zaznaczył, że jest brak formalny jeżeli chodzi o 

utworzenie o zmianę kategorii dróg osiedlowych w części ulic Tulipanowa, Gerberowa, 

Północna i Różana, że tam brak jest podniesienia kategorii drogi do dróg publicznych. I 

tylko dlatego dokonujemy zmiany tych dróg, aby uzyskać to dofinansowanie, które w tej 

chwili byłoby już wypłacone, gdyby te drogi były zmienione. Tu. Przepraszam jeszcze 
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ulica Południowa. Jeżeli chodzi o tamte drogi to ja zawsze mówię, powtarzam tak dalej 

będę powtarzał, że drogi osiedlowe nie powinny być drogami publicznymi, bo to nie jest 

zamiar tych dróg publicznych, żeby były między osiedlami. Tam mają być drogi 

wewnętrzne dojazdowe, zgodnie z ustawą o drogach publicznych. I to jest jedyne tutaj 

jakby już moje zdanie na ten temat, bo...  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Rozumiem, tylko że jest to sprzeczne z tym co pan mówi, no bo część dróg tych też była 

ujęta w dofinansowaniu i część jest zakwalifikowana jako drogi publiczne, część nie. I do 

tego tylko zmierzam, dlaczego jest taki podział.  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Taki zakres dostaliśmy od marszałka województwa, że o te drogi chodzi.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja jeśli to będzie możliwe, to bym prosił o przesłanie drogą mailową bądź te informacji 

od marszałka województwa, czy na Whatsappa. Proszę, czy ktoś z państwa radnych 

jeszcze chciałby zabrać głos? Proszę pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Panie inspektorze, a proszę powiedzieć bo nie zdążyłem się zapoznać z mapą 

tą Strzeżenicy, jak wyglądają te działki, czy one są jakoś zabudowane, przyczepy czy 

parkingi, jakieś domki letniskowe?  

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Tam w tej pierwszej części są domki letniskowe, to są działki w tej pierwszej części za 

torowiskiem są podzielone działki. Nie pamiętam już wielkości tych działek, to są chyba 

20-30a, to są działki prywatne, gdzie tam jakieś pojedyncze domki, gdzie ktoś sobie 

przyjeżdża na korzystanie, a w dalszej części są tereny prywatne. Jest jedna osoba, czy 

dwa pola i dalej są tereny należą do KOWRu, które są dzierżawione przez rolników i to 

głównie o te dojazdy tam chodzi.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem, a jeszcze powtórzę pytanie, czy wszyscy użytkownicy tych domków mają 

podpisane umowy śmieciowe? 

Tomasz Szymaniak (Inspektor ds. gospodarki komunalnej) 

Nie umiem odpowiedzieć, bo nie zajmuje się odpadami w tym momencie już, jest pani 

Małgosia można ją poprosić.  
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Dobrze dobrze, będę widział Panią Małgosię, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, kto jeszcze chciałby zabrać głos? Jeśli niema chętnych to przystępujemy do 

głosowania nad projektem uchwały w sprawie zaopiniowania przez zarząd powiatu w 

Koszalinie propozycji zaliczenia dróg na terenie gminy Będzino do kategorii dróg 

gminnych. Proszę o oddanie głosu panią Barbarę Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Za 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pani Diana Kret.  

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Wstrzymuje się. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Adam Gołębiewski. Pan Adam jest zawieszony, wrócimy. Pani Krystyna 

Najdzion.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Grzegorz Sztulc. 
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Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Czy pan Adam Gołębiewski słyszy nas? (...) 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za uchwałą.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję i mój głos jestem za podjęciem tej uchwały. Stwierdzam, że uchwała została 

podjęta. 12 głosów jest za, przy 1 głosie wstrzymującym.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Projekt uchwały nr 8 w sprawie uchwały Rady Gminy w Będzinie w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Koszalińskiemu na realizację zadania pod nazwą 

Przebudowa Drogi Powiatowej nr 3508Z na odcinku Mścice-Dobiesławiec. Chodzi tutaj o 

uchylenie uchwały, którą podejmowaliśmy na sesji nadzwyczajnej, w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej powiatowi koszalińskiemu na realizację zadania pod nazwą 

przebudowa drogi powiatowej nr 3508Z odcinku Mścice-Dobiesławiec. Wykonanie 

uchwały powierza się wójtowi gminy. Ja bym prosił tutaj o rekomendację tej uchwały 

pana Maślińskiego.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Witam państwa po raz kolejny. W większości z samej treści jak gdyby wynika sens 

podjęcia tej uchwały. Chodzi o zmniejszenie środków na dofinansowanie tego zadania, 

bo jest w pewnym sensie poprzez podpisane porozumienie z realizacją inwestycji 

wspólnej, przy zaangażowaniu środków budżetu gminy w wysokości 1 000 000 zł. I to 

jest całkowita wartość dotacji o którą, że tak powiem zabiega starostwo powiatowe w 

dofinansowaniu tej drogi na odcinku Mścice-Dobiesławiec. Oszczędności wynikły tu też 

należałoby dodać zarówno z wyboru wykonawcy poprzez udzielone zamówienie 

publiczne, jak i zwiększono część dofinansowania przez urząd marszałkowski.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, ja tutaj przedstawię państwu jeszcze odczytam maila, który otrzymała pani 

skarbnik w dniu 28 października w sprawie tej drogi "powiat koszaliński informuje, że w 

związku z rozstrzygniętym przetargiem oraz wzrostem dofinansowania z funduszu dróg 

samorządowych, zadanie pod nazwą przebudowa drogi Powiatowej nr 3508Z na odcinku 

Mścice-Dobiesławiec zamknie się następującymi kwotami. Kwota wydatków na wyżej 

wymienione zadania 3 651 480 zł 10 gr z tego 1 825 240 zł 5 gr są z środków funduszu 
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dróg samorządowych. 913 120 zł 2 gr jest to udział gminy Będzino i 913 120 zł 3 gr to jest 

udział Powiatu Koszalińskiego. No i to pismo tutaj potwierdza o obniżeniu kosztów 

remontu, które tutaj przedkłada nam powiat i w związku z tym zmniejsza się to 

dofinansowanie i to co podejmowaliśmy na tę uchwałę o zabezpieczeniu środków na 

2021, o kwocie tam chyba 648 000 to staje się po prostu nieaktualne, bo środki, które 

mamy w tym roku budżecie 1 000 000 zł zabezpieczają wykonanie tej inwestycji, tak to 

rozumiem. Czy ktoś z państwa radnych na pytania tutaj? Proszę pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję, no stąd właśnie moje pytanie, dlaczego zostawiamy 1 000 000, skoro powiat 

mówi o 913 000 tam z groszami? Czy w związku z tym jest to taka dodatkowa kwota na 

wszelki wypadek zostawiona, bo są planowane jakieś dodatkowe prace, bo wiem, że tam 

mieszkańcy gdzieś tam pisali, mówili o jakimś dodatkowym oświetleniu. Czy to po prostu 

tak na wszelki wypadek zostawiony ten okrągły 1 000 000, a nie te 920 000.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Jeśli to do mnie pytanie, to trudno mi będzie udzielić odpowiedzi, bo to są kwestie już 

tylko i wyłącznie stricte finansowe. Nie chciałbym popełnić jakiegoś błędu myślę, że pani 

skarbnik byłaby tu adekwatną osobą do udzielenia tej informacji.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, tylko pani skarbnik nie mamy akurat na linii tutaj, proszę pan Andrzej Krawiec.  

Andrzej Krawiec (Radny) 

Ja chciałbym tutaj właśnie odczytać petycję mieszkańców, związaną z przebudową tej 

drogi. No wiąże się tutaj to właśnie z tymi oszczędnościami, sołtys sołectwa Mśicce i 

sołtys Dobiesławiec do Wójta Gminy Będzino pana Mariusza Jaroniewskiego. "Szanowny 

panie wójcie, w imieniu mieszkańców sołectwa Mścice oraz sołectwa Dobiesławiec 

składamy podziękowania za przystąpienie gminy Będzino wraz ze Starostą Powiatu 

Koszalińskiego do wspólnego projektu przebudowy drogi powiatowej na odcinku Mścice-

Dobiesławiec, jednakże po przeanalizowaniu dokumentacji projektowej, dostępnej na 

stronie powiatowego zarządu dróg zauważyliśmy, że nie ujęto w niej przebudowy i 

budowy oświetlenia ulicznego. W imieniu mieszkańców obu sołectw, a szczególnie 

mieszkańców ulicy Klonowej i odgałęzień do niej, mieszkańców sołectwa Dobiesławiec 

wnosimy do pana wójta o podjęcie niezwłocznych działań, zmierzających do budowy 

oświetlenia, przy przebudowywanej drodze powiatowej na odcinku Mścice-Dobiesławiec. 

Obecnie w sytuacji tak dynamicznego rozwoju naszych miejscowości, a co za tym idzie 

komunikacji mieszkańców, zwiększającego się natężenia ruchu, braku połączeń 

transportu publicznego do miejscowości Dobiesławiec nasza petycja jest w pełni 

zasadna. Zwracamy uwagę, iż zgodnie z artykułem ustawy art. 7 ustawy z dnia z 8 marca 

1990 roku o samorządzie gminnym, jednym z zadań, a więc i obowiązku gminy jest 

zaspokojenie zbiorowych potrzeb wspólnoty oraz do własnych zadań gminy w zakresie 
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zaopatrzenia w energię elektryczną, należy po pierwsze, planowanie oświetlenia miejsc 

publicznych i dróg znajdujących się na jej terenie. A po drugie oświetlenia ulic, placów i 

dróg publicznych znajdujących się na terenie gminy. Ponadto zauważyliśmy, iż w związku 

ze zwiększonym dofinansowaniem z funduszu dróg samorządowych do 50% i niższą 

wartością wykonania robót przez firmę wybraną w przetargu powstały znaczne 

oszczędności, które mogłyby zostać przekazane na budowę oświetlenia przy 

przebudowywanej drodze. Panie wójcie głęboko wierzymy, iż zrozumie pan nasz 

problem i wyrażamy nadzieję do pozytywnego ustosunkowania się do naszej petycji, 

której zrealizowanie pozwoli żyć nam zgodnie na XXI wiek, jak przystało. Ponadto warto 

podkreślić fakt, iż pana program wyborczy, który przekonał mieszkańców naszej gminy 

do oddania głosu na pana kandydaturę, podczas wyborów w 2018 roku, obejmował 

działania właśnie w tym zakresie, cytat z programu wyborczego "Dbanie o wszystkie 

miejscowości naszej gminy, dbanie o drogi, ścieżki rowerowe i oświetlenie - atrybuty 

nowoczesnej gminy"." Podpisało się pod tym wielu mieszkańców, takie pismo wpłynęło 

do przewodniczącego rady gminy, do pana wójta, do starosty powiatu koszalińskiego 

oraz do dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Koszalinie. Myślę, że wszyscy będziemy 

za tym, aby właśnie żyć w XXI wieku i takie oświetlenie przy tych oszczędnościach 

mogłoby w zupełności powstać, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Czy pan Maśliński ma jakąś informację, czy się wójt odniósł do tej petycji, 

rozstrzygnie jeszcze? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Tzn z tego co mi przed chwilą pan Tomasz Szymaniak, że tak powiem podpowiadał, 

została jakaś kwota ujęta, czy przynajmniej jest do ujęcia kwota w budżecie na 2021, 

dotycząca projektu budowlanego na oświetlenie uliczne. Natomiast większość 

szczegółów nie znam na tą chwilę (...). 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę pan Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dziękuję, ja tutaj bym chciał się zwrócić do pana Marka, bo doskonale Pan wie, trzeciego 

mieliśmy posiedzenie wspólne posiedzenie komisji. Tam zadałem pytanie, bo przy 

omawianiu właśnie tej uchwały brakowało nam tego pisma odnośnie finansowania tej 

inwestycji. Zadałem panu pytanie, dlaczego pan takiego ważnego pisma nie ma. Pan 

stwierdził, że pismo dotarło wczoraj, nie miało możliwości, znaczy jeszcze nie nabrało 

toku, żeby do pana trafiło. No ja tutaj niestety widzę, że data była 28, także na przyszłość 

bym prosił jednak, żeby takie informacje do nas przy omawianiu tej uchwały już na 

posiedzeniu komisji docierały.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, kto jeszcze chciałby zabrać głos? jeśli nie ma chętnych, to 

przystępujemy do głosowania. Chyba Pan Maśliński chciałby, to proszę.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Tak tutaj warto podkreślić ewentualnie ten wątek, on dotyczy ściśle rozliczeń 

finansowych, na które ja w żaden sposób nie mam żadnego wpływu, ja tu jestem od 

spraw bardziej technicznych, związanych z inwestycjami, dlatego być może pominięto 

mnie w rozdzieleniu korespondencji. Ja po prosto nie dostałem tego do dnia dzisiejszego 

i to jest cała prawda na ten temat. Została dziś odczytana i ja też widzę, że tam nie 

dotyczy żadnych kwestii technicznych stricte finansowych i być może była skierowana 

przez wójta bezpośrednio do księgowości, dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję myślę, że jeszcze pan wójt nie zakazał przemieszczania się po pomieszczenia w 

Urzędzie Gminy, także myślę że ta korespondencja mogła dotrzeć, ale wiemy, widzimy 

jak to wygląda na tą chwile. Niemniej jednak dostaliśmy od pani skarbnik tego maila, 

mamy tą informacje, którą odczytałem na wstępie też. Przystępujemy do głosowania 

proszę państwa nad projektem uchwały numer 8, kto z państwa radnych jest za 

podjęciem tej uchwały. Imiennie proszę pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pani Diana Kret. 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Tomasz Baczyński. 
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, Pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, panu Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Grzegorz Sztulc. 
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Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

I Pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję mój głos też jest za podjęciem tej uchwały. Stwierdzam, że uchwała została 

podjęta, 13 głosów jest za uchwałą, nie było głosów przeciwnych ani wstrzymujących. 

Prosimy teraz panią Małgorzatę Gos o włączenie się, bo mamy tą dodatkową uchwałę, 

którą też tutaj dzisiaj korespondencyjnie były wprowadzane zmiany pomiędzy panią 

Małgorzatą, a regionalną izbą obrachunkową. Poprawki w deklaracji, jest to uchwała w 

sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w gminie Będzino, oddaje głos pani Małgorzacie Gos.  

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Jeżeli chodzi o samą treść uchwały, to zostaje ona bez zmian. Rio po prostu, były uwagi 

co do czytelności samej deklaracji. Więc, no może jak mi się uda, pokaże państwu w 

którym momencie były poprawki, bo to są takie w zasadzie drobne. Deklaracja 

letniskowa, i początek jest w zasadzie bez zmian. Już pokażę, co się tutaj zmieniło. W pkt 

5 poprzednio było napisane dane małżonka, przekreślone było współwłaściciele 

nieruchomości, więc współwłaściciel nieruchomości został tutaj skasowany. W 

następnym.. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

A jak ktoś nie ma małżonka? 
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Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

No to nic nie wypisuje. (...) Rodzaj odbieranych odpadów, tutaj też nastąpiła zmiana, 

wcześniej był wybór, teraz jest oświadczenie o tym, że odpady będą gromadzone tylko i 

wyłącznie w sposób selektywny. Później pod dziesiątką...  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Czyli rozumiem, jeżeli ktoś tutaj nie zaznaczy to znaczy, że zbiorą w sposób 

nieselektywny?  

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Tak, ale no musiało być po prostu napisane w sposób selektywny. Rio powiedziało, że nie 

ma wyboru, tak.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Rozumiem, no ale jeśli nie zakreśli tego? 

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Jeżeli zakreśli to w pkt dziesiątym stawka ryczałtowa rocznej opłaty to będzie ta zgodna z 

uchwałą, czyli 360 zł. Ogólnie to tak, przykładowy wzór, taki dla naszych mieszkańców 

wypełnimy wzór deklaracji i postaramy się jeszcze w tym roku wysłać do sołtysów. Gdyby 

jakieś tam były problemy z wypełnieniem, to mam nadzieję, że sołtysi postarają się 

zamieścić ten wzór na swoich tablicach ogłoszeniowych. Taki przykładowy.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No ja rozumiem, tylko jeżeli jest taki zapis w tym pkt 9 to jest jednoznaczne, że w sposób 

nieselektywny nie zbieramy już odpadów.  

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

No nie zbieramy, ale musiało być to tak zapisane, następne w podpunkcie 10 dopiero 

jest ta stawka roczna. I tutaj wtedy mieszkaniec, jeżeli nie gromadzi w sposób 

selektywny, to musi zaznaczyć stawkę ryczałtową roczną, tą wyższą opłatę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jasne. 

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

I tak, tutaj w zasadzie w tej deklaracji to tylko to było zmieniane. Przechodzimy na 

deklaracji zamieszkałych. I tutaj jest taka mała zmiana też, w punkcie 1. Na ostatniej sesji 
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deklaracja o wysokości tutaj było uzasadnienie złożenia deklaracji. Pamiętacie państwo? 

Takiej mniejszym drukiem, że są zamieszkałe nieruchomości, jeżeli tam jest zgon osoby 

zamieszkującej, tam inny powód, przyjazd, wyjazd. Natomiast teraz RIO powiedziało, 

żeby tego nie pisać, więc to zostało skasowane. Później też te dane małżonka, zostało 

samo. I moment jeszcze tutaj najważniejsze. Dziewiątka. Uwaga, co do czytelności, a więc 

jest w skrócie, że "oświadczam, że na terenie nieruchomości tam wskazanej wyżej 

zamieszkuje i teraz trzeba podać ilość osób, bo na tamtej deklaracji był jeszcze taki może 

faktycznie nieczytelne oświadczenie, dodatkowo jeszcze tam kompostownik był, więc to 

się skasowało. Natomiast w pkt. 10 "informacja dotyczące kompostownika 

przydomowego", żeby było też czytelniej jest tak "albo, że posiadam kompostownik 

domowy, w którym będę kompostował bioodpady, albo nie będę. I tutaj jest tylko tak 

albo nie do zaznaczenia. I wysokość opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

bardziej przejrzyście. Miesięczna kwota opłaty i tutaj mamy napisane, że liczba 

mieszkańców wskazanych w pkt 9 należy pomnożyć przez stawkę opłaty dla 

deklarowanego sposobu zbiórki, zgodnie z obowiązującą uchwałą Rady Gminy w 

Będzinie w sprawie wysokości tej opłaty. My tutaj piszemy, ale mówię taki przykładowy 

wzór jeszcze będziemy wysyłać do mieszkańców, do sołtysów, żeby wiedzieli. bardziej, o 

co chodzi. No i kwota opłaty po uldze z tytułu kompostowania odpadów 

biodegradowalnych. No i w zasadzie czytelność się zmieniła, a reszta zostaje bez zmian.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę nam skasować deklarację, z ekranu zdjąć, dziękuję. Proszę, czy ktoś z 

państwa radnych ma pytania dotyczące tej uchwały, pan Adam Gołębiewski proszę.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Dziękuję bardzo, w tej pierwszej deklaracji stanowiącej załącznik, deklaracja dla działek 

rekreacyjnych. Tutaj pani przytoczyła przykład, żeby to poprzez sołtysów 

rozdystrybuować, czy żeby się zapoznali. Większość tych użytkowników działek 

rekreacyjnych to nie są nasi mieszkańcy. Oni mieszkają we Wrocławiu, Poznaniu itd. 

Może jakiś procent jest mieszkańców, którzy mają taką działkę. Ale większość mi się 

wydaje, że nie, także jakby to strona internetowa ewentualnie jakieś działania bieżące w 

tym, żeby poinformować mieszkańców.  

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Tak strona internetowa na pewno, na naszej stronie tak, oczywiście to bez dwóch zdań.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

I teraz jeszcze 1 sprawa, bo wcześniejsze uchwały, które podejmowaliśmy odnośnie 

stawki to były za opłatę dla tych właśnie działek rekreacyjnych i tam było -50 gr 

miesięcznie za to, że zadeklaruję kompostownik tak? 
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Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

To było tylko i wyłącznie dla osób mieszkających.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

A to nie było w tej uchwale, która mówi o tych domkach wypoczynkowych? 

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Dlatego tamto zostało skasowane. Takie drobne po prostu rzeczy zostały skasowane, tak 

żeby było na 100% pewne.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Dobrze, dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

(...) Pan Andrzej Krawiec proszę.  

Andrzej Krawiec (Radny) 

Tzn ja mam takie pytanie, do tej deklaracji dla mieszkańców. W tej chwili nie widzę, ale 

pkt 9 chyba określający tą ilość osób, tam jest kratka, jedynka nie wiem czy ta jedynka 

jest potrzebna, bo to już tak no troszkę jest nieczytelnie, jakby 1 osoba. Ja rozumiem, że 

to miało być, jak gdyby pkt 1 chyba czy coś, czy to jest potrzebna ta Jedynka w ogóle? 

żeby to nie dezinformowało też właśnie.  

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

No dobrze, może faktycznie możemy to skasować.  

Andrzej Krawiec (Radny) 

Ta kratka i ilość osób chyba, bo ta jedynka jest wstawiona tak jakby już wstawiona, że 

jest 1 osoba.  

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Mhm rozumiem. (...) To się poprawi oczywiście. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę Pan Sławomir Bryliński.  
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Sławomir Bryliński (Radny) 

Dziękuję pani Małgosiu, czy jest pani w 100% już tak przekonana, że ta uchwała jest bez 

jakichkolwiek uchybień i czy ewentualnie musimy ją, ewentualnie co, jakbyśmy nie 

przyjęli jej, żeby ona była dopracowana i podjęli ją na następnej sesji.  

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Powiem tak, wczoraj była rozmowa i dzisiaj rano z panią z Rio. I ona dawała wskazówki 

jak ta deklaracja ma wyglądać, mówiła też, żeby sobie podejrzeć deklaracje, która została 

tam w innej gminie już uchwalona, więc no ja mam nadzieję, że tutaj wszystkie 

wskazówki, które ta pani mówiła zostały ujęte, bo to było razem z nią konsultowane. 

Także, co mam tu powiedzieć, no mam nadzieję, że się nic nie zmieni. Bo mówię, to nie 

było robione bez wiedzy z RIO. To było na telefoniczne wytłumaczenie, krok po kroku. 

Może ewentualnie przed tym, jak będziemy to drukować. No wiadomo dopracujemy 

estetycznie, przecinek kropka, bo to było na szybkiego robione. I ewentualnie takie 

sprawy natomiast, jeżeli chodzi o tekst to już było konsultowane z Rio.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

(...) Ponownie zapytam się, jeżeli chodzi, bo w tej uchwale dalej mówi się o tym, że należy 

dostarczać dokumenty, potwierdzające na plus, czy na minus ilość mieszkańców. Czy w 

dalszym ciągu pani potwierdza, że w przypadku składania deklaracji w imieniu wspólnot, 

wystarczy taki opis jak my do tej pory robiliśmy, że jest minus czy plus osoba w lokalu 

takim i takim bez dodatkowych dokumentów. Bez aktów zgonu, aktu urodzenia i innych 

zaświadczeń. Czy dalej to w tej formie będzie obowiązywało?  

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Tak, tutaj się nic nie zmieni. Wystarczy napisać w jakiś adnotacjach, że wyprowadzka (nie 

musi być po nazwisku), można napisać. Ogólnie to jesteśmy w razie co w kontakcie, więc 

gdyby coś było nie tak z deklaracją, to możemy zadzwonić i się upewnić.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Czyli ten zapis, jaki ja do tej pory stosuje minus powiedzmy 1 osoba lokal taki i taki jest 

wystarczający. Teraz wzór tej deklaracji, tam się wpisuje kompostownik, tak lub nie, czyli 

w przypadku zbiorczej deklaracji w imieniu wspólnot zaznaczamy "nie" i koniec na tym? 

Jako kompostownik tak, no bo to są kosze biodegradowalne we wspólnotach, jak to 

wygląda teraz? 
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Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Tutaj muszę się upewnić tak na 1 000 000%.  

Barbara Grudzień (Radna) 

To jest istotne, bo już mamy 2 miesiące i w sumie trzeba będzie składać deklaracje. Ja 

będę musiała też wiedzieć co zrobić, bo ja deklaracje składam nie tylko ja w imieniu 

wspólnot.  

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Tak to ja się na 1 mln % upewnię i w razie co to mówię, jakoś skontaktujemy się 

telefonicznie no żeby nie popełnić błędu.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dokładnie. I jeszcze tutaj, jeżeli chodzi o deklaracje, które składa spółdzielnia w imieniu 

wspólnot, jako zarządca. Bo tak jak rozmawiałyśmy, że osoby indywidualne nie muszą 

składać deklaracji, tylko to będzie administracyjny przypis. 

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Tak. 

Barbara Grudzień (Radna) 

A jak to wygląda w przypadku wspólnot, bo ja rozumiem, że jeżeli zmienia się ilość osó, 

no to ja muszę korektę zrobić i już będzie od stycznia po nowej cenie. Natomiast (...) jest 

20 osób w grudniu i się nie zmienia w styczniu, czy ja też dalej deklaracji nie składam czy 

jednak muszę złożyć, bo się zmienia kwota, suma, bo ilość osób się nie zmienia, ale 

suma zbiorcza deklaracji za wspólnotę tak. Czy tu powinnam za wszystkie wspólnoty 

złożyć jednak deklaracje nowe od stycznia, z wyliczeniem nowych kwot.  

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Nie, ponieważ my będziemy jako urząd wysyłać zawiadomienia tylko.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Tylko zawiadomienia, czyli po prostu tak jak do tej pory, jeżeli nie zmienia ilość osób 

wspólnota też będzie miała administracyjnie przypisaną kwotę do zapłaty.  

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Tak, no chyba że się coś zmieni ale to...  
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Barbara Grudzień (Radna) 

To rozumiem, dobrze dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos. Jeśli nie, ja mam też pytanie, co 

prawda nie dotyczące tej uchwały, ale związanej z 4 uchwałami, które podejmowaliśmy 

8 października. Dwie zostały zastrzeżone przez regionalną izbę obrachunkową, 

natomiast w stosunku do pozostałych 2 uchwał jest wszczęte postępowanie nadzorcze 

ze strony biura prawnego wojewody i chciałbym się spytać, czy znane są jakieś powody, 

dlaczego to postępowanie nadzorcze jest wszczęte. Bo mamy tylko suchą informację, że 

takie postępowanie jest wykonywane.  

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Tak, dzisiaj postaram się zadzwonić do tej pani, która wszczęła postępowanie i zapytam 

się o co chodzi tak dokładnie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dobrze, dziękuję. Przypuszczam, że to będą uchwały do głosowania na najbliższej sesji.  

Małgorzata Gos (Inspektor ds. gospodarki odpadami komunalnymi) 

Być może tak.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę państwa, czy jeszcze ktoś chciałby zadać pytanie, w temacie tej uchwały? Jeśli nie, 

to przystępujemy do głosowania i proszę ponownie pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, pani Eugenia Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Diana Kret. 



66 
Transkrypcja z XXVIII Sesji Rady Gminy w Będzinie, 5.11.2020 r. 

 

Diana Kret (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Tomasz Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Andrzej Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pani Krystyna Najdzion. 

Krystyna Najdzion (Radna) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Grzegorz Sztulc. 

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Adam Gołębiewski. 
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Adam Gołębiewski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Sławomir Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Mariusz Gosławski. 

Mariusz Gosławski (Radny) 

Jestem za. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pan Piotr Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny) 

Jestem za.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja również jestem za podjęciem tej uchwały, stwierdzam, że uchwała została podjęta 13 

głosów było za, nie było głosów przeciwnych, ani wstrzymujących. Na tym proszę 

państwa pkt 3 podjęcie uchwał. 

Pkt. 4. Stan realizacji inwestycji gminnych. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:38:41 - 04:19:10 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Punkt czwarty stan realizacji inwestycji gminnych, prosimy o zabranie głosu pana 

Maślińskiego. O przekazanie nam tej informacji.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Witam, witam po raz kolejny. Tutaj, jak państwo wcześniej ktoś zauważyli duże zmiany są 

jeśli chodzi o finansowe kwestie związane z inwestycjami, a dotyczą generalnie dość 
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krótkiego okresu czasu, jaki nam został do końca roku i obawą, że te środki nie zostaną 

wykorzystane w pełni. To dotyczy m.in. tematu takiego najbardziej zaawansowanego ze 

względu na aspekty techniczne, jak i finansowe, tj. odcinek drogi Borkowice-Śmiechów. 

Gdybyśmy nawet na dzień dzisiejszy, taki jest plan zresztą, żeby na dzień dzisiejszy już 

rozpisywać się, czy ogłosić zamówienie publiczne, to i tak do końca roku przy wyborze 

wykonawcy bez większych zakłóceń trudno by było wydać całą kwotę 6mln, bo umowa 

na dofinansowanie na dzień dzisiejszy jest zawarta do 31.12.2020 r. Stąd też nasze 

starania w celu zmiany tego terminu do końca grudnia przyszłego roku. W związku z tym 

też podjęcie uchwały o przeniesieniu środków na rok 2021, w celu realizacji tej 

inwestycji. Pewnie pojawią się tu jakieś pytania, na które postaram się państwu 

odpowiedzieć, w miarę możliwości precyzyjnie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę o pytania sprawie tej informacji o inwestycjach. Proszę pani Eugenia 

Imbiorowska.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Ja mam pytanie, żeby pan to rozszerzył, jaki był powód, że nie zaczęliśmy w ogóle 

kontynuować tej inwestycji.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Tych powodów oczywiście jest dość sporo, w normalnym trybie kontynuacji inwestycji, 

jaka by ona nie była, jest aktualizacja kosztorysów, do stanu aktualnego nie starszego niż 

6 miesięcy. To jest jak gdyby warunek rozpoczęcia procedury przetargowej, czyli 

aktualizacja krótko mówiąc zakresu rzeczowego, objętego projektem. No tutaj to 

zapytanie, czy prośbą o aktualnienie, skierowana do opracowania... (...)Spotkała z 

informacją, że kolejny odcinek, czyli odcinek 1b maja przewidziany do realizacji w tym 

roku zawiera pewne błędy, które uniemożliwiają realizację tego projektu w całości, na 

całym odcinku. A dotyczyło to braku możliwości zlokalizowania 6m odcinka, 

przepraszam 6 metrowej szerokości drogi na całym odcinku prawie 3 km, ze względu na 

to, że znaczna część robót podziemnych wkraczałaby w tereny prywatne. Od tego 

momentu zaczęły się analizy wszelkiego rodzaju rozwiązania, zmiany ilościowe, zmiany 

szerokościowe. Szereg działań związanych przede wszystkim z wybrnięciem 

ekonomicznym i technicznym z tego trudnego stanu rzeczy. Na tej podstawie zrobiono 

również konsultacje społeczne w zakresie ilości niezbędnych (....) pojawiła się wersja 

dokumentacji, która również została opublikowana na stronie internetowej Urzędu 

Gminy do ewentualnych uwag. Po przejściu całego tego procesu udało nam się, jak 

gdyby dobrnąć do najbardziej ekonomicznego rozwiązania przy pewnych 

konsekwencjach oczywiście. Państwo wiedzą, że zasadniczym elementem, polegającym 

na opinii społecznej, bo ta zmiana szerokości z 2 pasów trzymetrowych na 2 pasy 

zmniejszone o 25 cm każdy. O innych zaraz oczywiście mogą do tego dojść, jeżeli będą z 

tym związane pytania, ale to było najbardziej dyskutowanym elementem. To zdarzenie 

oczywiście pomogło technicznie zmieścić wszystkie roboty budowlane w pasie 
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drogowym, którego nie zmieniamy zostając w tej szerokości, jaka jest w stanie 

faktycznym od granicy do granicy. Wszystkie roboty byłyby zamknięte w pasie naszej 

drogi, w związku z tym bez konieczności, że tak powiem użyczania czy wykupowania 

gruntów z rąk prywatnych, czy rolników, czy mieszkańców naszej gminy. (...) Jednym z 

elementów, które będą nas ograniczały, jak gdyby był zakres finansowy umowy 

podpisanej z urzędem marszałkowskim. On tam opiewa mniej więcej w tym drugim 

etapie, na 6 000 000 z groszem. Utrzymanie, jak gdyby tej szerokości, ja to też z 

projektantami i z państwem próbowałem omówić to jeszcze w trakcie realizacji, że nie 

było to takie proste, nie było możliwości, nie ma możliwości w krótkim okresie czasu na 

przeprowadzenie procedury wywłaszczania z nieruchomości, bez zaangażowania 

środków gminnych i bez zmiany granic pasa drogowego, a co wiązałoby się również z 

kwestią zaniechania, jak gdyby robót wykonywanych na podstawie obowiązującego już 

na dzień dzisiejszy prawomocnego, zgłoszenia robót budowanych, a konieczności 

uzyskania nowego pozwolenia na budowę do zmiany granic pasa drogowego, są w 

prawie budowlanym określone jako istotne zmiany, wymuszające co nieco inną 

procedurę. Na dzień dzisiejszy opracowane są już na tej zasadzie, że w ramach 

obowiązującego zgłoszenia przy zawężeniu, jak gdyby szerokości tej drogi są możliwe do 

wykonania bez zmian formalnych, mieścimy się w wysokości dofinansowania i 

planowanych środków finansowych na tę inwestycję. Niestety wszystkie analizy, 

spotkania konsultacje, różnego rodzaju wariantowość rozwiązań, kosztorysowanie tych 

wszystkich przedsięwzięć znacznie przsunęło w czasie realizację tej inwestycji. Również 

sama procedura z tym związana, czyli uzgodnienie całego zakresu zmian 

przewidywanych w ramach tych naszych działań musiały być uzgodnione, zaopiniowane 

przez koszaliński ZIT. Oczywiście po tych konsultacjach zatwierdzone do realizacji przez 

Urząd Marszałkowski. To też tam trwało jakiś okres czasu. Stanęliśmy dzisiaj w obliczu, 

kiedy mamy pełną dokumentację, mamy możliwość rozpoczęcia procedury 

przetargowej. Tylko potrzebna jest zmiana finansowa, żeby przenieść te środki na 

2021(....)z dniem dzisiejszym, czy nawet powiedzmy jutrzejszym mógł legalnie ogłosić 

zamówienie publiczne. Czy jakieś pytania z tym związane, bo (...) myślę, że będzie łatwiej, 

kiedy państwo zadadzą pytania.  

Eugenia Imbiorowska (Radna) 

Ja chcę się odnieść jeszcze do pana wypowiedzi, bo słuchając pana no to dla mnie to 

takie trochę dziwne, dlaczego to tak długo trwa. No bo ja uważam, że to są jakieś 

zaniedbania i w dalszym ciągu nie mogę zrozumieć zrobienia tego drugiego projektu. No 

dla mnie to jest nie do przyjęcia, skoro poprzedni był super, a ten drugi trzeba było 

wykonać no bo było źle. Tego, no Pan to tłumaczył, ale dla mnie to jest nie pojęte. 

Dziękuję bardzo.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Króciutko jakbym mógł odpowiedzieć. Nie był super, w związku z tym potrzebne były 

natychmiastowe działania w zakresie naprawy tego stanu rzeczy. (...)  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Pan Grzegorz Sztulc.  

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Dziękuję bardzo, przysłuchując się wypowiedzi pana Marka, taka jedna rzecz dziwi, bo 

jeśli biuro projektowe formuje ten projekt na całą drogę, to jakim cudem dzieją się takie 

rzeczy, że wychodząc w teren zaczyna się pierwsze etap realizacji projektu i okazuje się w 

terenie, że w pewnym momencie droga się robi pół metra szersza. To zdecydowanie 

pokazuje to, jaki poziom pokazują te biura projektow, że po prostu wszystkie rzeczy 

dzieją się typowo w budynkach, a w teren po prostu bardzo rzadko się wychodzi. I to jest 

po raz kolejny przykład na to, że to nie powinna być nasza i społeczeństwa wina, tylko to 

jest wina firm, które biorą naprawdę niemałe pieniądze za sformułowanie takich 

projektów, a później koszty my ponosimy. I teraz drugie moje takie stwierdzenie, to że 

przenosimy środki na przyszły rok, żeby zakończyć drugi etap tej budowy, zresztą nikt 

nie zagwarantuje, że ten koszt będzie taki sam. Bo raz, że już się zwiększy, a kolejne jego 

oddalenie w czasie przyniesie kolejne koszty i w tym momencie kto za to zapłaci, pewnie 

my. Także no nie wiem, tutaj w pewnym momencie monopol dla pewnych jakby biur 

projektowych to dla mnie powinna być troszeczkę pozmieniane, dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę. Pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Panie Marku, jeżeli został tam znaleziony jakiś błąd, to kto na niego wpadł, kto 

odkrył tą nieprawidłowośc, tak nagle? Kto był tak bystry, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Tzn dlaczego nagle? W trakcie naszych dążeń do zrealizowania drugiego etapu. Już, że 

tak powiem na początku stycznia 2020, dokładnie 7 listopada..  

Tomasz Baczyński (Radny) 

W pierwotnej wersji drugi etap był, nie było etapów, była całość. W momencie, gdy było 

to całością było wszystko dobrze, schody zaczęły się w momencie etapowania.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Co się stało? Zmieniło się prawo? Granice się pozmieniały? 
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Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Ja nie wiem czemu państwu nie wyłapują tych najbardziej istotnych wypowiedzi z mojej 

strony, nic nie stało się nagle, nic nie uległo zmianie. Gdzieś zostały wyłapane błędy, że 

tak powiem na etapie być może projektowania, być może zlecania, zakresu działania (....) 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Czyje błędy? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Ja tu nie jestem od tego, żeby szukać winowajców. Ja tu jestem od spraw technicznych 

tylko i wyłącznie.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jeżeli mogę przerwać, jeżeli mogę przerwać. Jeżeli geodeta wykonuje pomiar i popełnia 

błąd, to kto jest ukarany za to, że on popełnił błąd.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Najpierw mu ten błąd trzeba udowodnić.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

(...) udowodni. To kto, pan geodeta tak? Jeżeli jakiś inżynier, konstruktor popełni jakiś 

błąd i dojdzie do jakiejś katastrofy budowlanej, to czyja to jest wina? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

O ile mu się udowodni błąd to oczywiście inżynier, tak. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

No więc teraz pytam, czyja jest wina w tym, że projekt został źle skonstruowany, 

zrobiony?  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Ja tu wbrew temu o czym rozmawialiśmy na komisjach z panem Adamem.... 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Panie Marku, proste pytanie jest kara, jest wina, no i musi być winowajca, jeżeli jest 

zrobione to źle, słucham.  
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Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Jeszcze raz panu powtarzam, ja nie jestem od tego, żeby szukać winowajców.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

A kto jest? Chodzi o 19 000 zł pieniędzy publicznych, czyli pieniędzy należących do 

mieszkańców gminy Będzino. To jest ważne, 19 000.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Zgadza się. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Proszę wybaczyć, czasy są trudne, ja się tu będę się bił o każdą złotówkę.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Bardzo proszę oczywiście, ja tu nie jestem upoważniony ani powołany do tego, żeby 

szukać winowajców. Ja szukam rozwiązania, które pomoże mi zrealizować inwestycję 

gminną, krótko mówiąc.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem. A kto jest od tych spraw w Urzędzie Gminy, czy taka osoba istnieje? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Ja myślę, że od tych spraw to jest przede wszystkim prokurator. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Prokurator. Czyli urząd gminy powinien złożyć zawiadomienie o popełnieniu 

przestępstwa tak?  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Być może i złożył nawet, trudno mi powiedzieć. Natomiast mówię no, jedynym organem, 

który jest od tego rodzaju spraw jest prokuratura.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

No 19 000 to nie jest mała kwota. A czy jest jakaś osoba w Urzędzie Gminy, która wie czy 

takie doniesienie do prokuratury zostało złożone? 
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Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Np. przypuszczam, że albo wójt, albo pan Sebastian Owczarzak, nasz radca prawny 

powinien posiadać taką wiedzę. Ja tu się nawet nie dopytuję, bo to nie jest mój zakres 

działalności na tym stanowisku.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Tzn, niech Pan posłucha, jeżeli pan nie wie wszystkiego odnośnie, jaki jest problem z tym 

projektem, mówi pan że...  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Ale ja wiem i udzielam państwu tej informacji natomiast nie oskarżam tutaj nikogo.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Jeżeli pan to wszystko wie, no to musi pan wiedzieć, kto zawiódł.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Dobrze. Nawet gdybym wiedział, nie ja jestem od tego, żeby wydawać wyroki. Proszę 

mnie zrozumieć. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

No nie wydaje mi się. Ja jestem daleki od ferowania tego typu wyroków. Ja zrobię 

wszystko, żeby zrealizować inwestycję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Oddaję głos pana Gołębiowskiemu.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Dziękuję Panie Przewodniczący chciałbym oddać głos Panu Sławomirowi Brylińskiemu 

wcześniej ode mnie się zgłaszał.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę pan Sławomir Bryliński.  
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Sławomir Bryliński (Radny) 

Dziękuję bardzo, panie Marku na samym wstępie pana wypowiedzi wspomniał pan, że 

była konieczna aktualizacja kosztów tej inwestycji, czyli można wywnioskować z tego, że 

jednak etapowanie tej inwestycji w wzrastają koszty poprzez etapowanie inwestycji tak? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Znaczy ja tu nie widzę zależności jednej między drugą, ale to jest moje być może 

osobiste, że tak powiem spostrzeżenie, bo jeszcze nie wiemy, co będzie działo (...) 

dopiero zrealizowane zamówienie publiczne określi, czy będą oszczędności, czy ich nie 

będzie. Na dzień dzisiejszy nie wiemy. Kwota inwestycji nie ulega zmianie, więc ja (...). 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Państwa ja mam taką prośbę, żebyście państwo, ja będę udzielał głosu a państwo 

może, żebyście nie prowadzili polemiki wzajemnej, bo to się już rozkręciło jak na komisji 

rady. W związku z tym proszę pan Bryliński kolejne tam pytanie, czy dalszy wątek tego.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dziękuję Panie Przewodniczący. Wspomniał pan również, że po konsultacjach 

społecznych mieszkańcy wyrazili zgodę na zmianę parametrów tej drogi. Z tego co ja się 

orientuję to jednak nie do końca tak wygląda.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Pan Maśliński odpowiedź.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Ja niczego takiego nie powiedziałem. Ja tylko mówiłem, że w wyniku konsultacji 

społecznych doprojektowano około 12 zjazdów. To było sensem mojej wypowiedzi, a nie 

wyrażenie zgody na cały zakres inwestycji, proszę nie wyłapywać przeciwko mnie jakiś 

stwierdzeń, których pan nie zrozumiał, albo nie dosłyszał, ja powiedziałe wyraźnie 

konsultacje w zakresie zjazdów, nie w zakresie projektu budowlanego.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

(...) Wywnioskowałem z pana wypowiedzi również i na wstępie, że pozostawienie w tej 

pierwotnej wersji tej inwestycji wiązałoby się też z większymi kosztami tej inwestycji. 

Dlaczego nie zostaliśmy jako radni poinformowani o ewentualnej takiej wzrostu ceny 
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wykonania tej inwestycji i ewentualnie zabezpieczeniu dodatkowych środków i 

wykonanie tego w takiej wersji jak było to zaprojektowane? (...) 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Nie potrafię odpowiedzieć na to pytanie. Ja się mówię zajmuje stricte technicznymi 

sprawami, tutaj decyzję o dalszym przekazywaniu informacji podejmuje głównie wójt 

wydaje mi się. Nie odpowiem krótko mówiąc no.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

To też za to dziękuję. Proszę Pan Adam Gołębiewski.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Dziękuję bardzo, bacznie się przysłuchiwałem tym pytaniom i odpowiedzią, rzeczywiście. 

Tu trzeba zacząć od sprawy kluczowej, czyli od pomysłu wójta na unieważnienia 

przetargu się, który się odbył. Inwestycja już by była zrobiona, już by było być może 

wszystko ok. Pan wójt w ciągu tygodnia, czy tam kilku dni swojego urzędowania pierwszą 

decyzją, jedną z pierwszych decyzji było oczywiście uniważnienie tego przetargu i 

rozumiem, że pan wójt zapoznał się z tą dokumentacją techniczną i uznał, że zrobimy 

najpierw w Borkowicach, później w Śmiechowie nie odwrotnie. Czy pan wójt miał 

świadomość na ten czas, kiedy podejmował tą decyzję, że są błędy, jakieś w projekcie tej 

drogi (...) tej pozostałej części drugiej części Śmiechowskiej, a jeżeli miał taką 

świadomość, to dlaczego nam, prosząc nas o rozdzielenie tej inwestycji, bo w styczniu 

bodajże, czy w lutym mieliśmy sesję, na której prosił o to, żeby rozdzielić tą inwestycję na 

2 części, ale głównym powodem było to, żeby rozłożyć środki finansowe, żeby nie 

zadłużyć gminy, twierdził, że sobie nie poradzimy, ale mówił, że będzie w pewnym 

zakresie tak jak była zaprojektowana zaplanowana droga tak zrobiona tyle, że o rok 

później. Summa summarum wyszło, że ten pierwszy etap nawet był zrobiony z końcem 

roku dziewiętnastego, a oddamy początkiem dwudziestego, sam pierwszy etap 800 

metrowy. No i wtedy od tego czasu przez cały rok nikt nic nie wspomniał o tym, że część 

ta druga ma jakieś wady projektowe. Nikt nic nie wspominał, nie wiem czy nie patrzono 

na to dalej, jak to zrobić. I dlaczego przez cały rok tego nie (....). Można by było to zrobić, 

można by było poprawić albo można by było zacząć rozmawiać z właścicielami gruntów, 

które ewentualnie, bo tam projekt jest napisany, że ewentualnie mogą być, to nie jest że 

musiały być zajęte te grunty tylko ewentualnie 10,15 cm, jeżeli by coś tam nie starczyło. 

Mam takie informację, że ten pas cały drogowy jest takiej szerokości, że tamta droga 

spokojnie by się zmieściła z poboczem utwardzonym i z częścią chodnika. Najwęższy 

odcinek tej drogi znajduje się tam w środku lokalu nr 10, to jest taka dawna stara szkoła i 

on tam ma bodajże 11 m, to jest najwęższy pas 11 m i tam się zmieścił i chodnik i odpływ 

wody i i 5 i półmetrowy, czy tam sześciometrowy dywanik asfaltowy. Wydaje mi się, że 

Pan Wójt no chciał, to jest taka moja opinia, chciał po prostu pomniejszyć koszty 

wiedział, że jak naobiecywał, że jak rozłożymy, opóźnimy przetarg, też była argumentacja 

tej sesji, której, które mieliśmy rozłożyć, rozetapować tę inwestycję. Wiedział, że w tych 

pieniądzach nie zrobi tej drogi ze względu na opóźnienie, bo gdyby był po przetargu, to 
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w osiemnastym roku, końcu osiemnastego roku ta droga byłaby zrobiona. I to z mojej 

strony wygląda w ten sposób. No ale tutaj nie mamy możliwości z panem wójtem 

rozmawiać, jest Pan Maśliński, nie jest od tych rzeczy, tak jak wcześniej deklarował. Od 

tych rzeczy finansowych, czy decyzyjnych tylko stricto technicznych, to mamy 

wyjaśnione. Kolejną rzeczą te konsultacje, bo mieszkańcy przyjeżdżali. Ja akurat tym 

czasie nie mogłem z mieszkańcami pojechać, ale monitowali mnie tu cały czas, o co 

prosili wójta, nad czym dyskutowali. No pan wójt szedł w zaparte, że nie można, bo jest 

droga za szeroka, nie da rady, wszystko się opóźni itd. Wczoraj na komisji panu 

Maślińskiemu tłumaczyłem jak to jest, bo droga zbudowana w Borkowicach oczywiście 

miała taki zakres, że tej działki gminnej brakło i musiała zostać wykupiona w jakiejś 

niewielkiej części, to był 1 ar lub 2 od prywatnego właściciela i tam nie potrzeba było 

żadnej zmiany, żadnego wznowienia budowlanych decyzji. Ja już nie pamiętam, czy to 

odpowiednio nazywam, zostało to zrobione, zostało wykupione, to jest dosłownie 

niewielki pasek. Ten pan właściciel nie miał żadnych przeciwwskazań i jest wwszystko ok. 

Natomiast w Śmiechowie mówię, że nawet nie podjęto z żadnym właścicielem. 

Teoretycznie, przypuszczalnie, że można by było w trakcie budowy tej drogi wejść na tą 

działkę i z żadnym właścicielem nie było przeprowadzanej żadnej rozmowy. To jest 

kolejna sprawa. Teraz może bardziej tutaj do pana inspektora. W kwestii takiej. Bo tam 

jest nadmienione, to ma być wyszczególnione co jeszcze tam w zamian tak, za to (tak 

mieszkańcy to odbierają) że wam zwęzimy tą drogę, to Wam dołożymy takie rzeczy jak: 

gmina (....) szerokości drogi (....) naprawczy w związku ze stwierdzeniem błędów, 

przekłamań w konstrukcji drogi na etapie 1 B. Część (....) budowlanych 1 B w sposób 

niezamierzony wykracza poza granice pasa drogowego, co stanowi naruszenie, (....) 

obowiązujące przepisów ustawy prawo budowlane, jak i praw własności. I to dowodzi, to 

jest pismo urzędu marszałkowskiego i to dowodzi, że gmina miała świadomość, że był 

projekt z błędami. Dlaczego podjęto działania, żeby nie egzekwować od firmy 

projektującej tą drogę, żeby to usunęli w ramach gwarancji. No chyba jest jakaś 

gwarancja na projekt, czy we własnym zakresie, żeby wprowadzić zmiany, a nie płacić im 

tam 19 000, o których pan radny Tomasz wcześniej wspomniał. Tu mam jeszcze tak. 

"Gmina podkreśliła, (....) protokołu spotkania." Już szukam. "Dodatkowo jako elementy 

wpływające na poprawę bezpieczeństwa, wyznaczone zostaną przejścia dla pieszych 

oraz uzupełnienie oświetlenia w rejonie miejscach przystanków autobusowych i 

odcinkach ze zwartą zabudową. Powstaną obustronne pobocza. Minimum 1 m, przy 

wymaganym 0,75 m. Częściowo ulepszone kostką betonową oraz jednostronny chodnik 

na jednym z odcinków." To tak bardzo wybrzmiewa daleko, ale tego chodnika jest tam 

mizernie, a to pobocze no to mówię, dużo brakuje, żeby było spięte, jakby od początku 

do końca inwestycji, tym utwardzonym z kostki betonowej. Nawet w razie jakiejś awarii, 

czy postoju pojazdów, można by było na to najechać bezpiecznie, nie zakopać się, a przy 

innym poboczu z frakcji luźnej no różnie to może być. Jeszcze co, aha, a propos tych 

lamp. W projekcie jest dołożenie 2 bodajże lub 3 proszę mnie poprawić bo już nie 

pamiętam, 3 lamp i chciałem zapytać czy też projektowane są to lampy z funduszu 

sołeckiego (...). To jest jakby takie jedyne pytanie. (...) Czy to są oświetlenia, te instalacje 

oświetlające, czyli lampe z funduszu sołeckiego, które to sołectwo podjęło w roku 

dziewiętnastym i mają być dodatkowe zakup 3 lamp, czy z tego projektu finansowanego 

z rządu.  
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Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Rozumiem, teraz zrozumiałem, bo tam gdzieś jakieś zakłócenia były, nie słyszałem (...) 

projekt instalacji elektrycznej wraz oświetleniem nie uległ zmianie w stosunku do 

pierwotnego rozwiązania tak mogę powiedzieć. Czyli te lampy dodatkowe z funduszu 

sołeckiego są jak gdyby poza tym projektem.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Aha i nie wiadomo czy one w ogóle będą zainstalowane w tym roku, no bo to wykonanie 

trzeba zrobić w tym? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

(...) automatycznie, bo teraz będzie otwarty plac budowy, bo tu znowu trudno by było w 

tym roku trudno stawiać lampy, żeby później je przestawiać na czas wykonania robót 

budowlanych. Wydaje mi się, wtedy gdy się tam teren oczywiści, będą poukładane czy 

wykonane te pobocza, wtedy można pomyśleć o dodatkowych lampach z funduszu 

sołeckiego, tak to wygląda z mojego poziomu rozumowania i wydaje mi się słusznym. 

Trudno by było stawiać lampę w tym roku na siłę, żeby je później przestawiać.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja jeśli mogę się tutaj wtrącić, to jest to bardzo istotna sprawa, bo jeżeli nie wykorzystane 

zostaną środki z funduszu sołeckiego to przepadną po prostu.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Ja myślę, że po prostu można je zakupić, ale nie montować jeszcze w miejscu 

docelowym, ja to mam na uwadze. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

To jest jakieś rozwiązanie tak. Kolejne jeszcze moje pytanie, o to co wczoraj zapytałem 

pana na koniec, chciałbym, żeby tutaj jakaś szersza publika to usłyszała, jeżeli powstaną 

jakieś oszczędności w przetargu, o ile powstaną albo drugiej alternatywy, jeżeli rada 

zwróci się do wójta o zwiększenie środków na finansowanie tego przedsięwzięcia, czy 

jest możliwe zamienienie tego pobocza utwardzonego z kruszywa ma pobocze z kostki 

betonowej. W trakcie robót budowlanych, tak proszę. (...) 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

To znaczy ja też mówiłem wczoraj w dość taki ogólnych sposób, że ten element również 

był analizowany w trakcie, że tak powiem tych wszystkich kwestii finansowych i 

technicznych. Nie odpowiem, ja tu nie jestem od podejmowania decyzji, które by miałyby 

skutki finansowe dla gminy, więc proszę mnie z tego obowiązku zwolnić. Ale wydaje mi 

tam (....) oczywiście pod warunkiem spełnienia wszystkich procedur związanych z 
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dofinansowaniem. Tam też musimy mieć zgodę urzędu marszałkowskiego, na 

wprowadzenie tego typu elementów. Wcześniej jeszcze oczywiście zgodę, czy opinię 

ZITów w Koszalinie. Więc to też jest tam procedura jakaś tam w czasie, ale mówię nie 

wykluczam. Oczywiście, że nie, to mogę powiedzieć że tak powiem z punktu widzenia 

technicznego. Natomiast mówię, proszę mnie zwolnić od podejmowania decyzji, od 

realizacji budżetu jest wójt i to on ewentualne myślę, że pochyli się nad tym 

rozwiązaniem skoro sam go w jakiś tam sposób analizował. Ale tak jak mówię, proszę 

mnie zwolnić bez podjęcia, czy odpowiedzi ostatecznej czy tak czy inaczej (...). 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Ja nie pytam o finanse, powiedziałem, że w wypadku rozstrzygnięcia się przetargu albo 

inicjatywy rady gminy o zwiększenie. Tylko pytam o możliwości techniczne. Czy jest 

możliwa taka zmiana w trakcie budowy drogi, czy nie ma takiej możliwości.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Jesttaka możliwość, pod warunkiem zgody od urzędu marszałkowskiego na 

wprowadzenie tych zmian.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Dziękuję bardzo, i to jest ta odpowiedź dziękuję ślicznie. (...) 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos. (...) Oddaję głos Pani Barbarze Grudzień w 

takim razie.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Chciałam tylko, bo tu już dużo zostało powiedziane w sprawie tej naszej drogi Śmiechów-

Borkowice kończenia tych kosztów i wypowiedzi zapewnień wójta. Chciałam tylko tutaj 

przypomnieć, że pan wójt na początku swojej kadencji zorganizował pierwsze jedno z 

dużych takich spotkań mieszkańców Śmiechowa i tu naszych okolic, na którym 

oświadczył, że unieważnił umowę podpisaną na wykonanie tej drogi i zapewniał, że ta 

droga będzie dużo tańsza, ponieważ jak się skończy budowa szóstki to ta nasza droga 

będzie dużo tańsza i na pewno będzie opłacalne i dlatego postanowił tą umowę 

unieważnić. I stąd ciągle mamy te problemy, gdyby tamta umowa nie została 

unieważniona podejrzewam, żebyśmy już dawno zapomnieli, że w ogóle był temat 

ruszany remontu tej drogi. Chciałam tylko tyle dodać, bo po prostu już się naprawdę nie 

chce więcej na ten temat mówić, bo szkoda naszych słów. Dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę pan Maśliński.  
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Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Ja tylko chciałbym dodać na podsumowanie, że w wyniku już 2 zamówień publicznych, 

które w ostatnim czasie zrealizowaliśmy, albo je realizujemy, to jest budowa odcinka 

drogi w Kładnie, gdzie przy kwocie zamierzonej 1,5 mln mamy ponad 400 000 

oszczędności, uzyskanych w wyników postępowania przetargowego. Na drogę 

Wierzchomino-Wierzchominko z planowanych 2,5 mln mamy w wyniku złożonej oferty 

1 866 000. To jest bodajże kolejne 700 000 oszczędności, przy zakładanym budżecie na 

rok Borkowice-Śmiechów 6 000 000 tam z drobnym haczykiem. Być może nam się uda to 

jeszcze zrobić, dajcie państwo szansę wójtowi, żeby do momentu wyboru wykonawcy 

można było w końcu powiedzieć, że się udało zaoszczędzić, czy się nie udało. Bo nawet 

na dzień dzisiejszy gdybamy na ten temat. A mówię, już jesteśmy na takim etapie, że ten 

miesiąc pozwoliłby chyba na ostatecznie stwierdzenie, czy były oszczędności czy ich nie 

było. A wracając do unieważnienia przetargu, różne wersje różne hipotezy słyszałem na 

ten temat, natomiast jedną najważniejszą jest taka, że dla całego tego zadania w 

budżecie brakowało wtedy 2 000 000 zł. Stąd była propozycja podziału tego na mniejsze, 

czy na 2 etapy, żeby ratować wykonanie budżetu. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę pani Barbara jeszcze.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Czyli rozumiem, że to dalej w pana mniemaniu to rozumiem, że pan na finansowych 

sprawach się nie zna, tylko na sprawach technicznych, więc no jeżeli w 1 stwierdzeniu 

mówimy, że sprawy finansowe to ja nie wiem, bo to nie moja działka, a w tym momencie 

pan bardzo stanowczo mówi, że pan wie na 100%, że to była taka a nie inna przyczyna. 

Ten temat kończę i tu przy okazji pan nadmienił na temat wyceny itd. drogi 

Wierzchomino-Wierzchominko. Ja już na komisji o to pytałam, pan stwierdził bo ja na 

BIPie zauważyłam, że jest przetarg zamknięty, ale niedokończony. Wspomniał pan, że to 

jest typowa sprawa w dokumentacji do wgrywania, czy może pan bliżej określić, jakie 

dokumenty w jakim zakresie co tam jeszcze brakuje, że tego etapu nie można jeszcze 

zakończyć, jeżeli chodzi o drogę Wierzchomino-Wierzchominko. Ja dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Pan Maśliński.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Przetarg jest rozstrzygnięty, a nie zakończony taka jest intencja w tej informacji 

zamieszczonej na BIPie i to jest tak jak mówiłem na komisjach i tu się z tego nie wycofuje 

się, że to jest kwestia spełnienia warunków Ustawy o zamówieniach publicznych 

dotyczących niezbędnych dokumentów do podpisania umowy na takie, czy inne 

zamówienie. Tutaj specjalizuje się w tym pani Beata Krasowska, nie chciałbym tu 

wchodzić w jej kompetencje, bo to ona w pełni, nie dość że przygotowuje, to odpowiada 
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za ten fragment przygotowania procedury przetargowej, czy wyłonienia wykonawcy. Są 

to na dzień dzisiejszy o tyle ważne dokumenty, że jeszcze nie pozwalają na podpisanie 

tej umowy. Nie będę, że tak powiem próbował uzasadnić, czy wyjaśnić, jakie są to 

dokumenty, bo mógłbym dokonać jakiegoś błędu. Jeśli chodzi o zamówienie publiczne to 

moja kwestia, natomiast dobrze, żeby państwo też zrozumieli, że ja to, że wiem na temat 

finansów, to nie znaczy że na niego odpowiadam i nie chciałbym wchodzić w 

kompetencje osób, które się tym zajmują, w związku z tym prosiłem, żeby mnie zwolnić z 

obowiązku odpowiadania na pytanie typowo stricte finansowe. Ja w tym zakresie decyzji 

nie ponoszę, natomiast no to, że wiem, to jest tylko i akurat tylko wyłącznie moja 

kwestia. (...)  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

(...) Proszę Pana, ja rozumiem, że pan nie może wielu rzeczy mówić, a na bieżącą z 

panem wójtem żadnego kontaktu nie ma i po prostu rada gminy nie ma pojęcia co się 

dzieje w między czasie, a później wychodzą proszę pana tego typu konflikty i dyskusja 

zupełnie niepotrzebne. Nie odnosi się to do pana, tylko do pana wójta. (...)Wracając 

proszę Państwa do drogi jeszcze Borkowice-Śmiechów otrzymaliśmy dzisiaj ten 

dokument elektroniczny przesłany przez urząd marszałkowski w sprawie zmian. I tak. 

Przebudowy drogi Borkowice-Śmiechów. Ja odczytam to. "W odpowiedzi na pismo z dnia 

9 i 13 października 2020 roku w sprawie zmian w projekcie pod nazwą Przebudowa i 

remont drogi od węzła Borkowice, na odcinku Borkowice-Śmiechów-Kładno-Pleśna w 

zakresie powiązania z istniejącą drogą nr 11 oraz planowaną drogą ekspresową S6 

pierwszy etap, przebudowa drogi Borkowice-Śmiechów, Instytucja Zarządzająca 

Regionalnym Programem Operacyjnym Województwa zachodniopomorskiego na lata 

2014-2020 informuje iż zarząd województwa na posiedzeniu w dniu 15 października 

2020 roku wyraził zgodę na wydłużenie terminu zakończenia realizacji projektu i terminu 

zakończenia kwalifikowalności wydatków w projekcie do dnia 31 grudnia 2021. W 

związku z trwającą procedurą aktualizowania przez beneficjenta wniosku o 

dofinansowanie, związaną z akceptacją przez RPO zmian w projekcie złożonym w dniu 

8 lipca 2020 roku. RPO zobowiązuje beneficjenta do aktualizacji sekcji, A1 i G wniosku o 

dofinansowanie zgodnie z procedurą załączoną do pisma z dnia 6 października 2020 

roku w terminie 7 dniu od otrzymania niniejszego pisma." W związku z tym mam pytanie 

- czego dotyczy aktualizacja sekcji A1 i sekcji G? Proszę Pan Maśliński. 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Jest to dość skomplikowany proces obsługi (...) elektronicznego tego dofinansowania, to 

jest program SL 2014. Wszelkie zmiany dotyczące sposobu, jak by tu powiedzieć inaczej. 

Środki, które są przeznaczone na dofinansowanie całej budowy drogi Borkowice-

Śmiechów są podzielone na 3 takie zasadnicze elementy, to jest roboty budowlane, to 

jest nadzór inwestorski bodajże i w zakresie projektów to była podobna kwota bodajże 

2000 zł na promocję projektu, tak bym to powiedział. W związku z pewnymi zmianami, 

no również finansowymi, które wynikły w trakcie, w rezultacie tych zmian projektowych, 

wymagały przesunięcia tych środków pomiędzy tymi działami. I to tam specjalną tabelę 

się wymienia zmian przed, zmian po. Te wszystkie elementy, o których teraz mówię. One 
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będą, mam nadzieję udostępnione w tych materiałach, które państwo wnioskowali z 

korespondencji pomiędzy Urzędem Gminy, a Urzędem Marszałkowskim. Bo one są dość 

skomplikowane. To jest kwestia przerzucania pomiędzy działami, wydaje się, że tutaj 

taką specjalistką w tym zakresie mogłaby być Pani Skarbnik, bo to są tego typu operacje 

finansowe, ale mówię, ja nad tym siedziałem, w związku z tym mógłbym tu udzielić 

szerszych informacji na ten temat jeśli chodzi o przerzucanie tych kwot pomiędzy 

samymi działami, jak i pomiędzy kosztami kwalifikowanymi, nie kwalifikowalnymi, bo 

one tam są jeszcze dodatkowo podzielone. Więc to jest całe tam zestawienie 

tabelaryczne dodane do tych naszych wniosków, które trafiały do Urzędu 

Marszałkowskiego, tak z grubsza całkowicie. Dopiero teraz na koniec tych zmian, jak 

gdyby zostanie jeszcze wprowadzona zmiana dotycząca okresu zakończenia inwestycji, 

czyli do tego 31 grudnia 2021. Wtedy dopiero pełny ten wniosek będzie, jak gdyby od 

samego początku do końca również obejmował zmiany finansowe, jak i terminowe.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, czy ta odpowiedź została udzielona?  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

To znaczy jaka odpowiedź?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No w tej sprawie, tych wniosków o dofinansowanie i te zmiany w tych punktach 

aktualizacji.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

(...) Zmiany zostały wygenerowane przez nas już jakiś czas temu, w związku z tymi 

pismami o ich uwzględnienie przez urząd marszałkowski, temat jest zamknięty 

aczkolwiek jeszcze nie definitywnie potwierdzony w związku właśnie z tą zmianą 

terminu. Czyli my swoje czynności wynikających z tych zmian dokonaliśmy. O tak bym 

podsumował grubą kreską, żeby było (...) Nic więcej na ten temat informacji pisemnych 

między sobą nie będziemy wymieniać, bo to jest kwestia elektronicznego uzupełnienia, 

czy poprawienia danych, które są zawarte w naszym pierwotnym wniosku o 

dofinansowaniu.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, ja proszę państwa, jeszcze pan Adam Gołębiewski.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Tak, tak. Bo tutaj oczywiście rozmawiamy formalne, nieformalne. Tutaj trzeba zadać 

konkretne pytanie, czy znam pan datę ogłoszenia przetargu? 
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Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Dzień jutrzejszy, jeśli dzisiejsza uchwała rady będzie pozytywna, to w dniu jutrzejszym 

ukaże się ogłoszenie o przystąpieniu do procedury przetargowej.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Jest pozytywna, dziękuję bardzo. (...)  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Państwa, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w sprawie tej inwestycji? Jeśli nie 

no, proszę Państwa, mnie osobiście to dziwi brak jakiejś spójności i współpracy między 

panią skarbnik, która odpowiada za finanse, a osobą która odpowiada za wykonanie tej 

inwestycji. Nie wiem, czy pogniewaliście się na siebie, czy nie macie kontaktu. No dla 

mnie to jest trochę dziwne, że nie ma tej spójności, nie ma tej pełnej informacji w tej 

sprawie, no ale wiemy, kto jest za to odpowiedzialny, że tak to wygląda. Do końca nie są 

sprawy zamknięte, cały czas są w toku. Ja mam w międzyczasie takie pytanie, jakiej 

szerokości jest droga budowana w Kładnie. Bardzo proszę.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Znaczy jeszcze raz advocem do tego, co pan przewodniczący powiedział. Nie ma tutaj. Ja 

nie powiedziałem nic złego, na temat komunikacji między mną a Panią Patrycją. Ja tylko 

powiedziałem, że pani Patrycja znając się bardziej na finansach, byłaby w stanie 

wytłumaczyć te zmiany, które ja zrobiłem w projekcie. Ja je zrobiłem fizycznie, więc na 

ten temat wiem wszystko, ale być może nie potrafię tego państwu wytłumaczyć, bo to 

jest dość skomplikowany proces, przyznam się szczerze. On mi zabrał dość dużo czasu, 

przeszedłem tą drogę, w związku jestem w stanie odpowiedzieć na każde pytanie, tylko 

nie wiem czy w sposób umiejętny, bo pani Patrycja z wami współpracuje od dłuższego 

czasu, więc używa tego języka finansowego w troszeczkę bardziej przyziemny sposób. O 

to mi tylko chodziło, nie ma żadnych złych przepływów informacji między skarbniczką, a 

mną, absolutnie. Chyba musiał Pan coś źle zrozumieć.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja nie zrozumiałem, to jest moje odczucie proszę pana. To nie jest zrozumienie, tylko 

moja (...) natomiast no nie ma. Waluta się u nas nie zmieniła, jest złotówka proszę 

państwa i tutaj te relacje, żeby wiedzieć ile za co trzeba zapłacić i co jest tutaj 

problemem, takie wzajemne odsyłanie to, dlatego doprowadza do takich dyskusji 

bezsensownych, znaczy sensownych, żeby mieszkańcy o tym wiedzieli, ale to po prostu 

bardzo obniża poziom dyskusji tutaj i informacji na temat tych inwestycji. Apropos 

jeszcze tego mojego pytania, jakie szerokości jest droga w Kładnie?  
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Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

W Kładnie, już momencik, żebym też tutaj nie był gołosłowny, bo też wszystkiego na 

pamięć się nie uczę.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

(...)Wtrącę, że wczoraj byłem na tej drodze, zalany jest dywanik asfaltowy.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja też byłem, ale chodzi mi o szerokość.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

No to też chciałbym ewentualnie zwrócić uwagę, że to ja miałem się pochwalić tym 

zaawansowaniem robót, a wyskończył troszeczkę Pan przed orkiestrę, ale oczywiście jest 

to o tyle pozytywna informacja, że nie mam powodu się tutaj gniewać, absolutnie. Droga 

ma być szerokości 5 m, jeśli chodzi o szerokość jezdni, części asfaltowej. I ma być 

oczywiście pobocze z jednej strony gruntowe 75cm, z drugiej strony utwardzone i 

również asfaltowe, szerokości 1m.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Rozumiem, że wprowadzone tam krawężniki będą na poziomie asfaltu.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

(...) poszerzone pobocze asfaltowe, które tam nie ma różnicy wysokości między jednym a 

drugim, w przeciwieństwie do chodników, jak się robi około 12 cm, nie. Tu będzie mniej 

więcej jedna powierzchnia w związku z tym daje, jak gdyby wrażenie poszerzenia tej 

drogi do 6 m, ale technicznie, one tak są podzielone, bo tak.wynika z ustawy. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę Pan Baczyński jeszcze pytanie.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję, ja odnośnie tych 5 m. Czy to nie jest za mało, 5 m? Przynajmniej te 5 i pół, żeby 

było. To już jest taka jakaś szerokość lepsza dla drogi asfaltowej. Ale 5 m wydaje mi się, 

że to jest troszeczkę wąsko, co pan o tym myśli?  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Znaczy ja też muszę zwrócić uwagę na przepisy, jakie obowiązują w naszym kraju i 

możliwości ich realizowania. Ja tu nie widzę za bardzo różnicy między 5 metrowym 
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odcinkiem drogi, czy nawet 5,5 bo to jest tylko 25 cm z jednej strony. Czasami jest to 

szerokość opony i ona, ani w bezpieczeństwie, ani w prędkości, ani w niczym innym nie 

ułatwia, jak gdyby korzystania z tej drogi. Spełnia warunki przepisów techniczno 

budowlanych w tym zakresie. Ja tu nie bardzo widzę takie ekonomicze uzasadnienie 

wrzucania dodatkowych pieniędzy w element, który nie daje żadnego efektu. Ja bym tak 

to mniej więcej widział.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, proszę pan Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Panie Marku, czy pan ma prawo jazdy (...). Jeżeli ma Pan prawo jazdy i porusza się 

pojazdem mechanicznym, to wydaje się, że jadąc szerszą drogą, no jest komfort jazdy niż 

drogą...  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Pan Maśliński.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Przy wyłączonym mikrofonie było, więc nie wszystko chyba było słychać.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No ale tutaj myślę, że nie musimy chyba oczekiwać odpowiedzi, bo to jest oczywiste.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Ale mówię, samego pytania nie słyszałem, więc trudno powiedzieć, natomiast (...).  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Chodziło o to, czy jest większy komfort jazdy szerszą drogą, a węższą no to jest chyba 

oczywiste.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

No ale oczywistym jest szersza o 10 cm czy szersza o metr, bo to akurat dla mnie 

miałoby ewentualnie jakieś znaczenie natomiast, jeśli to jest szerokość szerokości opony 

to dla mnie nie ma żadnego znaczenia.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę pan Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Wracając jeszcze do tej drogi co pan mówi, że szerokość nie ma znaczenia, mi się wydaje, 

że grubość lakieru ma znaczenie jeśli chodzi o bezpieczeństwo. Ale proszę Pana, ja 

chciałem wrócić do tej drogi jeszcze w Kładnie co pan mówi te 5 m, że ta droga jest 

zrobiona, mieszkańcy są oczywiście na pewno zadowoleni, ale ja mam takie pytanie, bo 

cały czas napuszcza się mieszkańców na radnych, że radni nie chcieli robić tej drogi, że 

byli przeciwni. Byli przecież ci mieszkańcy na sesji, proszę pana jak się słucha teraz tutaj 

tych mediów naszych lokalnych. W innych gminach, jeżeli gminy inwestują właśnie w 

drogi są duże dofinansowania. Nawet w gminie Sławno ostatnio słyszałem droga jakaś 

tam wewnętrzna 75% dofinansowania. Czy uważa pan, czy nie lepiej było poczekać z tą 

drogą, skorzystać z dofinansowania 50, 70% i zrobić tą drogę dłuższą, bo przecież 

wiadomo, że w Kładnie ta droga nie załatwi do końca sprawy. Bo przecież no każde 

pieniądze się liczą, no dobrze, że jeszcze dofinansowanie wzrosło jak Pan mówił na 

komisji do 30%, bo zaczynaliśmy chyba poniżej 20. Jak Pan uważa, czy nie warto było 

poczekać i skorzystać z dofinansowania nawet te 50%, to jest 200 000 więcej, to jest 

automatycznie 200 m drogi więcej, czy tak jak teraz na szybkiego to robić. Dziękuję.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Powiem Panu, że to jest w moim mniemaniu dość trudna kwestia, bo w którym miejscu 

sobie określimy ten pułap opłacalności? Niech to będzie nawet 50 proc tak, będzie 

dofinansowanie 49, no wchodzimy czy nie wchodzimy i kto ma podejmować to ryzyko? 

Być może za miesiąc pokaże się 55? (...) tak możemy wszystkie inwestycje zostawić nie 

realizowane i czekać aż pułap się podniesie do 61,2,5 no kto tu będzie podejmował 

decyzje i w jakim zakresie?  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Ale proszę pana w innych gminach wszyscy się cieszą, czyta pan przecież gazety media, 

że jeżeli jest 50 wtedy się cieszą, jeżeli jest 50%. 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Dlatego mówię, to jest naprawdę kwestia, że tak powiem trudna do określenia, bo no 

gdzieś musielibyśmy sobie założyć jakieś kryterium. Jeśli 49 nie bierzemy, jeśli 50 

bierzemy, a co będzie jeśli za miesiąc będzie 65 to bierzemy... 

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

W jak największej kwocie... 
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Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

(...) Za bardzo się rozpędziliśmy, korzystamy w miarę możliwości ze środków 

zewnętrznych, bo ze środków własnych nie jesteśmy w stanie większości inwestycji 

wykonać. Z drugiej strony organ, do którego składa się aplikację o o dofinansowanie, źle 

później patrzy jak się gmina 1,2,3 wycofuje co chwilę, czeka tylko w przyczajce, gdzie 

będzie większy kąsek (....) to by było coś, co mogłoby się przeciwko gminie obrócić.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję bardzo, bo tak się rozpędziliśmy, że 2 inwestycji bardzo ważnych nie 

wykonujemy w tym roku także, także tutaj na spokojnie. Teraz czy jeszcze w sprawie tej 

inwestycji chcecie państwo zabrać głos? Proszę pan Gołębiewski jeszcze.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

(...) Może kwestią też wyjaśnienia, bo Pana Marka nie usłyszałem, bo zaczął tymi 

szerokościami tutaj, czy 10 czy metr, więc ta droga ma 6 m asfaltowych (tak zrozumiałem 

proszę panie Marku mnie poprawić) z tego z tych 6m będzie namalowany jakiś pas, czy 

to jakieś wydzielone z tego ten jakby metr pobocza czy tylko zostanie tylko asfalt na 

całym, nie będzie widoczne tak jakby no bezpiecznego przejścia dla pieszych, dla 

rowerów.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

(...) Jezdnia jest, że tak powiem zabezpieczona obrzeżem krawężnikowym. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

I tam jest 6 m? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Tam jest 5 m, powinno być 5 m. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Od krawężnika do krawężnika? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Tak, natomiast mamy ten metrowy odcinek również pokryty częścią, znaczy asfaltem, 

jako poszerzone pobocze.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja bym proponował Panie Adamie jest pan blisko, że pan zbierze, bo mi tak na oko to 

wygląda na 6. 

Adam Gołębiewski (Radny) 

Mi też narazie. No dobra okej. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Pan Baczyński jeszcze chciał.  

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Przepraszam bardzo Panie Przewodniczący czyja mogę tylko na 15 sekund się włączyć.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

A to proszę.  

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Ja chciałbym poprosić o wyrażenie zgody na odmeldowanie się, jeżeli państwo radni nie 

będą mieli żadnych przeciwwskazań.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Myślę, że chyba nie mają mi i bardzo proszę, wiemy w jakiej sytuacji pan jest także...  

Sebastian Owczarzak (Radca prawny) 

Super, bardzo serdecznie państwu dziękuję, panu również panie przewodniczący i 

zdrowia wszystkim.  

(...) 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Panie Marku proszę przypomnieć, jaka jest długość tej drogi w Kładnie, jaki jest całkowity 

koszt jej wykonania.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Długość drogi w Kładnie dokładnie obejmuje niecały kilometr (...). Kwota uzyskana w 

wyniku zamówienia publicznego to jest 1 078 693,37 zł. Koszt inwestycji przy naszym 

kosztorysie inwestorskim obejmował 1 429 544,11.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Nie wystąpiły tam żadne roboty dodatkowe.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Na tą chwilę nie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dobrze proszę państwa, no to można powiedzieć, że mamy 1 inwestycję umówioną, czy 

zadowoleni jesteśmy czy nie, to to jest druga rzecz. Natomiast teraz kwestia inwestycji 

kolejnej zaniechanej na ten rok, jeżeli chodzi o PSZOK, czy tutaj informacja jakaś by była, 

bardzo proszę pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

To znaczy się, ja chciałbym troszeczkę dłużej się nad tą sprawą pochylić, z tego tytułu że 

dopiero we wtorek na wspólnym posiedzeniu komisji otrzymaliśmy kosztorysy robót 

budowlanych i wyposażenia. Także chciałbym z panem Markiem troszeczkę na ten temat 

porozmawiać, jeżeli można.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Można oczywiście. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Otóż panie Marku. Działka w Mścicach, działka w Będzinie. W Będzinie jest brana pod 

uwagę 1 działka 85/13 czy również 85/14.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

No tak jakby się wczytać tekst tak wynika, informacja o tym, że wymagałyby podziału, 

scalenia podziału, wydzielenia drogi wewnętrznej, także są dalej obydwie brane pod 

uwagę oczywiście. Tylko tam jest bardzo duża różnica w wysokości tego co pamiętam, bo 

mamy 1,80 m między jedną, a drugą działką.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem. Zacznijmy od tego kosztorysu. Mścice. Przygotowanie inwestycji 359 625 zł. 

Będzino 102 075 zł. I otóż z czego się bierze ta różnica. Wg. biura rzeczoznawcy, który 

sporządzał ten kosztorys rozbiórka istniejących obiektów we Mścicach wyniesie 

276 750 zł, a w Będzinie 64 575 zł. Z czego wynika ta różnica? 
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Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

To znaczy to by było trzeba pytać osoby, która bezpośrednio nad tym pracowała, ja się 

mogę domyślać ewentualnie. Rozbiórkę istniejących elementów elementów uzbrojenia 

terenu, który jest w Mścicach, tam jest też m.in. na tej drugiej działce, o której pan 

wspominał, są istniejące kanały po byłej oczyszczalni biologicznej. Jest ogrodzenie i 

częściowo skradzione zresztą, cokoły zostały. I to myślę, że to są te elementy, które 

bezpośrednio wpływają na nakład tej inwestycji. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Ja jeszcze dodam, że odczytuje kwoty brutto, żeby było jasne dla mieszkańców. To znaczy 

tak, czyli we Mścicach ile jest działek branych pod uwagę przy inwestycji PSZOK, jeżeli 

miałyby być to Mścice?  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Na przed chwilą odpowiadałem, to były te 2 działki, które są 1 na, której stoi aktualnie 

pozostałość po pierwotnym PSZOKu, no i druga sąsiednia.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

To znaczy się nie, bo we wcześniejszych rozmowach rekomendował Pan to w ten 

sposób, że we Mścicach będzie drożej z tego tytułu, żeby będzie potrzebne scalenie 

działek, a w Będzinie nie. Działka, która jest odpowiednia, a już teraz słyszymy, że już 

musimy coś scalić.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Ale właśnie o tym mówię, że brane pod uwagę są dwie działki, ta pierwsza działka na 

której stoi pozostałość po PSZOKu jest zbyt mała. I dlatego wchodziło w grę poszerzenie 

ją o działkę sąsiednią, która jest zabudowana przewodami kanalizacji sanitarnej 

oczyszczalni biologicznej i tam jeszcze innymi elementami, kosztami podziału i scalenia. 

No bo inaczej się tego nie da zrobić, tą drogę wewnętrzną, którą tam biegnie między 

tymi działkami, trzeba przenieść w inne miejsce, w związku z tym wymaga to jak gdyby 

kosztów operacyjnych związanych z udziałami, scaleniami nieruchomości.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

No ale w Będzinie też jest potrzebne scalenie, z tego tytułu, że mówimy o udział 85/13 i 

85/14.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Nie, no w Będzinie wchodzi jedna działka (...) GZK jest tylko elementem dostępu do tej 

działki, tam nic nie trzeba scalać, nic nie trzeba dzielić.  
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Przygotowanie terenu i niwelacja wymiany gruntu. Będzino 36 900, Mścice 76 875 zł.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

To jest, ja mówiłem też przed chwileczką nie wiem czy zostałem zrozumiany, że różnica 

między jedną i drugą działką w Mścicach, czyli między działką, na której stoi istniejący 

PSZOK i działką, o której należałoby zrobić poszerzenie jest 1,60m albo 1,80m wyżej od 

pozostałych, w związku z tym trzeba by było wywieźć gruntu z jednej działki, albo 

nawieźć na drugi, to są tego typu koszty.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem. (...) Podpunkt drugi powierzchnie utwardzone wraz z odwodnieniem Mścice 

1 209 000, Będzino 523 000. Podpunkt pierwszy wykonanie utwardzenie placu tutaj 

kwoty są takie same 523 000, czyli tam 18,5 ara w 1 i w 2 przypadku chcieliście państwo 

utwardzić, (...)a le jest podpunkt kolejny we Mścicach wykonanie drogi dojazdowej 

szerokości 5,5 m, ilość sztuk to jest chyba 220m prawda? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Tak. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Koszt 625 086 gr. Przed chwileczką pan mówił, że szerokość między 5 m, a 5,5, no ja już 

skrócę pana wypowiedź, to tylko jest takie poszerzenie niepotrzebne dobieranie 

kosztów, to są Pana słowa. Ja to tak w skrócie ująłem. Proszę Pana tutaj mamy 220 m 

odcinka drogi 5,5 m, kwotę 625 086 zł, a my budujemy w tej chwili 922 m 5 metrowej 

drogi za 1 400 000.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Nie da się porównać tych parametrów, bo to jest wszystko kwestia tego, jaka jest 

podbudowa, jakie są grunty, jakie są wykończenia tej drogi. No nie da się 2 samochodów 

marki fiat 125, porównywać nie wiem z volvo, czy jakiś innym samochodem o większych 

gabarytach, nie. To muszą, jeśli mamy kosztorysy porównywać, to porównajmy 2 takie 

same odcinki, 2 takie same elementy wykończenia nawierzchni.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem, czyli porównujemy. Przechodzimy do Będzina tutaj takowej drogi nie ma.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

No nie ma potrzeby budowania tej drogi. (...)  
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Droga dojazdowa jest budowana tylko i wyłącznie do bramy GZK dalej jest plac złożony 

trelinką, i dalej nie ma żadnej drogi. Gdzie będzie zaczynał się PSZOK, przy tej bramie 

(....).  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Właśnie panu mówi, że nie ma potrzeby budowania drogi, dlatego jej tam nie ma.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Czyli to jest działka 85/14, czyli będzie potrzeba scalenia tej działki. 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Nie. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

No Panie Marku w jednym wypadku trzeba, w drugim nie trzeba.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

No bo w jednym przypadku jest droga, a w drugim nie ma drogi.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

To znaczy się ja nie rozumiem tego. Czyli co, droga dojazdowa, samochody będą 

dojeżdżały tylko i wyłącznie do tej bramy tak?  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Załóżmy, no jakiś punkt wspólny musimy przyjąć, tak. Czyli od bramy do drogi 

dojazdowej utwardzonej w Mścicach brakuje 220m, jest droga gruntowa póki co. 

Natomiast w Będzinie jest wyasfaltowany wjazd na działkę, na której będzie PSZOK, więc 

tutaj ja nie wiem, po co podnosić tą dyskusję.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Znaczy się nie, panie Marku, PSZOK ma być na działce 85/13.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

No ja nie mam teraz numeracji działek w głowie, ale...  
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Tomasz Baczyński (Radny) 

No to proszę się tutaj jakoś przygotować do odpowiedzi.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

To jest działka między zapleczem GZK, a odcinkiem drogi...  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Panie Marku, bo to jest ważne. W jednym przypadku wykazuje pan, że jest potrzeba 

budowy drogi za 625 tys., a mamy drugi przypadek, gdzie ja jako mieszkaniec prawie od 

urodzenia Będzina wiem jak wygląda tam sytuacja, wiem dokąd dochodzi ta droga i dalej 

tej drogi nie ma. A pan mówi, że już dalej nie musimy budować drogi. No to co, te 

samochody będą przefruwały?  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

W Będzinie nie, będą dojeżdżały do bramy od bramy jest utwardzony plac z kostki 

brukowej, czytałem przed chwileczką (...). 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Nie, nie, nie. Panie Marku.. 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Tak, tak, tak. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Mówimy o PSZOKu, o utwardzonym placu o powierzchni 1851 m, na działce 85/13. A 

droga dojazdowa wjeżdża tylko kawałeczek na działkę 85/14, czyli co ta część, która jest 

na działce 85/14, no to co, ten kawałek będą samochody przelatywały?  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Nie, do tego służy utwardzenia terenu z kostki brukowej. (...) To jest część jezdna tego 

PSZOKa no.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Czyli PSZOK w Będzinie będzie mniejszy niż planowany we Mścicach. 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

A skąd taki wniosek? 
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Tomasz Baczyński (Radny) 

Proszę pana, w dokumentacji którą nam Pan przekazał 1851 m² powierzchni 

utwardzonej jest zarówno w Będzinie i 1851 m² jest we Mścicach. Jeżeli we Mścicach 

wybudujemy drogę i 1851 m przeznaczymy tylko pod PSZOK, no to mamy 18,5 ara 

ponad PSZOKu. A jeżeli w Będzinie część tego terenu utwardzonego no musimy wykonać 

pod drogę dojazdową, czyli ten PSZOK w Będzinie będzie mniejszy.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Znaczy myli Pan tam zupełnie pojęcia drogi dojazdowej. Droga dojazdowa to jest do 

granicy działki, od zewnątrz do granicy działki. Place manewrowe, które mają być pod 

ustawienie kontenerów i przejazd samochodów wewnętrznych, to jest to utwardzenie 

terenu z kostki brukowej. (...) odrębny element drogi i proszę tego nie mylić. Te same 

powierzchnie działki są wypolbrukowane i w Mścicach i w Będzinie. Natomiast dojazd do 

tej działki w Będzinie jest istniejący, natomiast w Mścicach trzeba go po prostu wykonać 

bezgruntowo.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Panie Marku nie zgodzę się z panem. Nie ma dojazdu do tej działki, jest dojazd do działki 

85/14. 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Załóżmy (...) Niech Pan się nie zgadza no. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Nie, że ja się nie zgadzam, tylko ja mówię prawdę, a pan zrobi wszystko, no proszę pana 

jest dojazd do działki 85/14, nie do 85/13. Proszę sobie wejść teraz w geoportal, czy tam 

w jakąś mapę Google i sobie Pan zobaczy, jak wygląda działka 85/13. Najwyraźniej nawet 

nie wie Pan o czym Pan mówi.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Załóżmy, że tak jest. Może ma Pan racje no. (...) 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Czyli rozmawiam z osobą, która nie wie, co mówi.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Bo porównuje pan różne parametry, więc nie da się ich porównać.  

 



94 
Transkrypcja z XXVIII Sesji Rady Gminy w Będzinie, 5.11.2020 r. 

 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Proszę Pana, przed chwilą mi pan powiedział.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Nie ma obowiązku budowania drogi dojazdowej do PSZOKu w Będzinie. I zamknijmy tą 

dyskusję. Pozostała część polbruku to jest kwestia dróg manewrowych wewnątrz i 

ewentualnie tego co jest potrzebne pod ustawienie kontenera. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jeśli mogę się wtrącić (...) 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

(...) 220 m to jest drogi dojazdowej, kończąc na asfalcie ulicy Południowej do bramy 

wjazdowej na ewentualny PSZOK w Mścicach.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Na obecną chwile dojazd do działki w Mścicach jest wyłożony, jest to droga płytowa.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Ale jest utwrdzona, tak. I nie ma potrzeby ewentualnie może to zrobić nawet sam zakład 

GZK w ramach remontu, nie ma powodu (...) tego w projekt PSZOKu.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ale tu jest zapisane 525 000.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Ale być może, to już teraz mówię, no możemy się kłócić o szczegóły, tylko po co ja się 

pytam?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

(...) Bo po co się kłócić, no bo rada sobie, mieszkańcy sobie i wójt sobie. I to jest właśnie 

nie mamy, po co się kłócić.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Dostaliście państwo materiały porównawcze, podpisała się osoba pod tym, która ma 

uprawnienia (...)  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

(...) dlatego kwestionujemy te materiały porównawcze, dlatego że tutaj jest nie 

wykazane, tu jest wykazana jest druga, jest wykazane utwardzenie za 527, 625 nawet. 

Także no 625 w Mścicach, także są to koszty celowo naciągnięte, żeby koszt budowy 

PSZOKu w Mścicach, w porównaniu do Będzina był wyższy.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

To jest państwa opinia, której ja zabronić nie mogę oczywiście. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Oczywiście to jest moja opinia.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Tak jest. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Moja również, jeżeli mogę Panie Przewodniczący będę kontynuował, bo mamy we 

Mścicach koszt 60 885 zł utwardzenie chodnika 330 m. Takiej pozycji w Będzinie nie ma, 

to jak to się ma w jednym przypadku jest potrzebny chodnik, w drugim nie ma potrzeby 

chodnika.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

No trzeba by było wziąć ewentualnie tego koncepcję zagospodarowania i zobaczyć na 

czym te różnice polegają w Mścicach i na lokalizacji, czy zagospodarowaniu placu czy 

terenu działki w Będzinie. Wtedy byłoby jasne, ale one nie są identyczne, bo się nie da 

zrobić dwóch identycznych PSZOKów w 2 różnych gabarytach działki. Taka dygresja tylko 

na marginesie.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem. Dobrze, tutaj jest kilka takich pozycji no wie pan, no ogrodzenie 34 400, 2 

bramy wjazdowe niespełna 20 000, nasadzenia zieleni 12 300. W obu przypadkach jest 

tak samo, instalacja wodociągowa przyłącza hydranty 28 290 zł. Ja mam takie pytanie ile 

jest potrzebnych hydrantów na takim PSZOKu?  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Ale proszę mnie o to nie pytać, ja tu nie jestem od tego, żeby badać zgodność tego 

PSZOKa, że tak powiem z przepisami. Bo nie o tym rozmawiamy. Proszę też zauważyć, że 

jest projekt budowany jeszcze w trakcie opracowania, więc on będzie weryfikowany 

przez organy, wydając pozwolenie na budowę i tam te wszystkie elementy ochrony 
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środowiska, uzgodnień strażackich, opinii różnego rodzaju jest weryfikowany i pod tym 

się podpisuje projektant, który otrzymał zlecenia na te działki. Na tym etapie, nawet nie 

będę tego w jakiś sposób weryfikował, bo to jest my na dzień dzisiejszy posiadamy tylko 

koncepcję, nie mamy jeszcze projektu budowlanego. Mam nadzieję, że się w najbliższym 

miesiącu okaże i wtedy będziemy mogli rozmawiać o szczegółach. (...) 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem, czyli te koszty robót budowlanych są takie wzięte jakby z powietrza, można 

przyjąć? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Nie, z tych kartek, które pan trzyma, nie z powietrza.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Znaczy no z tych kartek, ale te sumy to w sumie nie są takie jakieś wiążące no to są, 

wzięte sumy z powietrza tak?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Napisy na tych kartkach są z powietrza.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

No właśnie, zapisy.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

No nie zupełnie. Raczej bym powiedział, że z komputera, jeżeli miałbym być bardziej 

szczegółowy, nie proszę sobie nie żartować z tak poważnych kwestii. Tutaj nikt tego nie 

robił tylko i wyłącznie po to, żeby nie wiem, państwu, (...) 1 lokalizację, a drugą w jaki 

sposób (...). Jest do tego część opisowa, są wyszczególnione te istotne różnice, które 

dotyczą lokalizacji w jednym i drugim miejscu. I to trzeba czytać łącznie, opis łącznie z 

częścią kosztową. Wtedy być może będzie bardziej zrozumiałe. Nie wiem. Ja tutaj też 

decyzji odnośnie lokalizacji nie podejmuje, ja dążę do tego, żeby opracować 

dokumentację projektową, uzyskać pozwolenie na budowę, uzyskać zmianę lokalizacji w 

porozumieniu z doliną parsęty i w tym zakresie proszę mnie przepytywać. Natomiast co, 

w jakiej pozycji, dlaczego się wzięło to już jest zupełnie odrębny element i uważam, że to 

nie jest rozmowa merytoryczna, na temat samej budowy PSZOKa.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem. 
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Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Nawet niezależnie od tego, co pan próbuje tutaj jakby podkreślić grubą kreską, już 

mamy zawarte porozumienie i już została określona kwota dofinansowania i ta 

wysokość kosztów inwestycji to są koszty niekwalifikowane, które w żaden sposób nie 

będą brane pod uwagę, przy ewentualnym zwiększeniu dofinansowania, przynajmniej 

nie będą stanowiły powodu złożenia tego wniosku, po prostu to jest definitywnie kreską 

odcięte. Dostaniemy taki poziom dofinansowania, jaki został określony w porozumieniu. 

Cała reszta kosztów, czyli nadwyżka kosztów z tym związana będzie w 100% obciążać 

budżet gminy i nad tym bym się skupił - czy mamy wydać dodatkowo poza 

dofinansowaniem 50 000 czy 1 050 000, to chyba wydaje się bardzo zasadnym 

elementem, nad którym powinna się dyskusja pochylać.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Znaczy się wie pan najbardziej nadrzędną rzeczą w tej całej naszej dyskusji powinno być 

dobro mieszkańców gminy Będzino, a mi się wydaje że ono zostało pominięte. Bo z 1 

strony mieszkańcy chcą, z drugiej nie chcą. Przedstawia się nam jakieś kosztorysy, które 

okazuje się, że nawet pan nie wie, skąd się biorą. A jeszcze takie pytanie, osoby firma, 

która wykonywała te koszty robót budowlanych i wyposażenia one były chociaż na 

miejscu, na tych 2 działkach, czy one je widziały, czy na jakiej podstawy zostały wykonane 

te kosztorysy?  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Oczywiście. Potwierdzę, że nie wzięły się z powietrza. To już ten temat zamknijmy. 

Natomiast, mając dobro gminy pod uwagę, to nie jest kwestia tylko samej organizacji, ale 

też wydaje mi się, przynajmniej sam to też odczuwam, żeby pieniądze, które są w 

budżecie w gminnym, wydawać w sposób oszczędny, zasadny i ekonomiczny. 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Oczywiście. 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Jak wynika z tego materiału źródłowego, który pan kwestionuje na dzień dzisiejszy, bo 

powiedzmy że ma Pan rację czy nie...  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Znaczy się, nie chodzi o to, że kwestionuję tylko jest tutaj, wiele rzeczy, które są 

nieprawdziwe i które wykazuje, że jednak jeżeli byśmy uczciwie do tego podeszli no to 

byśmy zrobili bardziej rzetelny kosztorys. No bo, jeżeli w jednym kosztorysie okazuje się, 

że jest potrzebna droga, a w drugim nie jest potrzebna, ja Panu mówią, że samochody 

nie latają jeszcze w tych czasach, chociaż po raz pierwszy we Francji zarejestrowano. Z 

jednej strony jest potrzeba budowy chodnika, w drugiej nie ma. Na jednej działce są już 
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gotowe przyłącza, czyli prąd, woda, kanalizacja. Na drugiej nie ma. No jak pan wspominał 

na ostatniej sesji, że będziemy bazować w przypadku Będzina na przyłączach 

istniejących już GZK, prawda? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

No nie tak do końca, bo w szczegółach się okazuje że jest tam zbiornik bezodpływowy, 

oczywiście że tak, natomiast przepompownia jest na terenie (...).  

Tomasz Baczyński (Radny) 

To lepiej by było podłączyć do przepompowni, bo jest to tańsze, ale w 1 i 2 przypadku 

mamy wykazane przyłącze wodne i kanalizacyjne 16 500. Taki sam koszt jest wykazany w 

1 i 2 przypadku.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Tak jest, no jest wykazany, bo to jest kwestia budowy tylko przyłącza albo do 

przepompowni, albo do zbiornika bezodpływowego.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Panie Marku. A więc zadam takie pytanie, czy biuro rzeczoznawstwa, które zajmowało 

się tym kosztorysem ma wiedzę, jak duży jest zbiornik bezodpływowy przy GZK, albo Pan 

ma taką wiedzę?  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Byli wielokrotnie na terenie, w związku z tym myślę, że podjęli takie zapytanie w 

stosunku, do GZK. Oni pewnie byliby w stanie udzielić tej informacji. Sądzę w 99%, że 

tak.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Panie Marku, to jest mapka działki 84/13. Pan wskaże ze wszystkimi uzbrojeniami, Pan 

wskaże gdzie jest ten zbiornik bezodpływowy.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Między budynkiem gospodarczym, a budynkiem GZK.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Proszę Pana, ja Panu powiem co tam jest. Tam nie ma zbiornika bezodpływowego, tam 

jest podłączenie do tzw. kanalizacji, to wszystko płynie m.in. wzdłuż tego rowka przy 

osiedlu w Będzinie.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dobra, proszę Państwa pogadaliśmy, nie otrzymamy. Ja mam tylko takie jedno pytanie - 

rozbiórka istniejących obiektów w Mścicach przy budowie PSZOKu 276 750 zł. Co chcecie 

państwo tam rozbierać?  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

To znaczy my tam nic nie chcemy robić, jeśli mamy być szczerzy i uczciwi w stosunku do 

tego, co Pan Przewodniczący pyta. Ja już mówiłem to chyba 10 minut temu, tam jest dość 

duży zakres istniejących instalacji do usunięcia. Tam są przewody po byłej oczyszczalni 

ścieków biologicznej zresztą, na tej działce sąsiedniej.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Wie pan, jaka tam jest instalacja, po tej oczyszczalni? Tam jest po prostu na końcu u góry 

oczyszczalni jest koryto z półokrągłych rur kamionkowych i to jest wszystko, bo tak ścieki 

się wlewały i i rozlewały się po oczyszczalni trzcinowej. To jest cała instalacja i proszę 

Pana to jest tylko niwelacja terenu, zepchnięcie z górki na dół i jest wyrównany. Także 

jest to kompletnie bzdurna naciągnięta pozycja.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

I dlatego mówię, że każdy z państwa ma swoje własne odczucia (...), tylko nie wiem czy 

pan wie, że roboty ziemne, na dzień dzisiejszy w naszej sytuacji gospodarczej są jedne z 

droższych robót budowlanych.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Nie musi pan mi mówić, jeste z tym na bieżąco.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

No ale widać, że mamy rozbieżne zdania na ten temat, bo ja uważam (....).  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jak się coś wymyśli proszę pana (...) zakres robót, to do tego się dostosuje pieniądze.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

No to nie wiem szukajmy może innych biur projektowych, które zrobią jakiś 

porównawczy materiał który, skąd państwo nam nie wierzą, bo cała ta rozmowa polega 

na tym, żeby zakwestionować zasadność opracowania takiego materiału, a nie innego. 

Być może zlećmy komuś innemu. (...)  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Panie Maśliński, jeżeli taki materiał się opracowuje to przede wszystkim trzeba było go 

skonsultować z radnymi, z Komisją Infrastruktury przynajmniej. A nie robić sobie po 

cichu, to co komu pasuje. (...) Nie udzielałem Panu głosu proszę pan Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dziękuję. Mam takie kluczowe pytanie panie Marku, kto jest odpowiedzialny w urzędzie 

za przebieg tej inwestycji pod względem takim dokumentacji, kto nadzoruje to, kto wie 

co powinno się w tym PSZOKu znaleźć? I kto w urzędzie po prostu pobiera za to 

wynagrodzenie? Kto jest odpowiedzialny po prostu za przygotowanie tego? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Czy pan przewodniczący udzieli mi głosu? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Tak proszę. 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Dziękuję, no wg mojej wiedzy odpowiedzialny jest przede wszystkim wójt. Wójt 

podpisuje wszystkie akty prawne, wszystkie decyzje, wszystkie wnioski osobiście. 

Osobiście, bez pośrednictwa jakiegokolwiek z urzędników.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Mogę Panie Przewodniczący? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę panie Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Panie Marku ja rozumiem, ale nie inwestycji jest kilka na terenie gminy i są również inne 

sprawy, pan wójt nie jest w stanie. Ma od tego pracowników, którzy są opłacani z 

podatku podatników. Kto jest odpowiedzialny konkretnie za tą inwestycje? 

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Mogę głos?  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę panie Maśliński, jeśli pan chce odpowiedzieć.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Proszę to pytanie skierować do wójta, on jest tutaj jest szefem tego całego i on rozdziela 

poszczególne zakresy czynności, zakresy inwestycji.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Pan Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny) 

Mam pytanie, kto zlecił z pracowników wycenę tych 2 miejsc. Pan wójt? Czyli rozumiem, 

że wszystko w gminie wykonuje pan wójt, a pracownicy po prostu, no nie chcę 

wszystkich do 1 worka (...) 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę państwa sprawa tu jest jasne i oczywiste. Ja przerywam tę dyskusję, bo naprawdę 

czy jeszcze coś w sprawach inwestycji realizowanych Państwo by chcieli jakieś pytania?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę, Pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny) 

Dziękuję. Panie Marku nie ma pana Szymaniaka. Czy ma Pan jakąś wiedzę na temat tej 

drogi do banku, bo wiemy, że do końca roku ma być wykonany jej remont. Tam było 

potrzebne jakaś ekspertyza chyba wytrzymałości tej podbudowy, czy to już...  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Tzn badania wytrzymałościowe, tak tak. I one zostały zlecone, nie wiem czy są wyniki 

tych badań. Chyba nawet są, bo coś mi się przypadkiem chyba przewinęło, ale nie jestem 

w 100% pewny. Faktem jest, potwierdzam, (...) że droga ma być zrealizowana do końca 

tego. Są prowadzone rozmowy i z uczestnikami całego tego przedsięwzięcia, jak i z 

wykonawcą. Szczegółów nie znam, bo to nie jest podpięte pod inwestycje, tylko pod 

remont bieżący, częściowo do mnie docierają informacje, ale nie chciałbym czegoś tu 

przekłamać. W każdym bądź razie toczą się rozmowy, toczą się spotkania. Zlecone 

zostały badania wytrzymałości podłoża istniejącego, wcześniej były też konsultacje z 

projektantami i z jakimś biurem projektowym chyba też toczone są rozmowy, temat jest 

w trakcie, tak bym powiedział, na jakim etapie dokładnie nie wiem, bo za niego nie 

odpowiadam. 



102 
Transkrypcja z XXVIII Sesji Rady Gminy w Będzinie, 5.11.2020 r. 

 

Tomasz Baczyński (Radny) 

Rozumiem, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Ja myślę, że zamkniemy dyskusję już w tym punkcie. Widzą państwo, widzimy 

zresztą to namacalnie, jaka jest sytuacja, jaki przepływ informacji, jakie informacje 

możemy uzyskać na sesji, jakie informacje mogą przy tej okazji pozyskać mieszkańcy, 

którzy oglądają sesję. No i niestety jest to temat, dalej w wielu przypadkach robiony poza 

radą, a później się próbuje oskarżać radę o brak współpracy z wójtem.  

Adam Gołębiewski (Radny) 

Panie Przewodniczący, jeszcze pani Barbar się zgłaszała. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę pani Barbara Grudzień jeszcze.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Czy ja w tym punkcie mogę się zapytać jak mamy pana Maślińskiego na temat 

ewentualnego dofinansowania z MSWiA, Panie przewodniczący? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę. 

Barbara Grudzień (Radna) 

Bo to jest akurat bo później, będą wolne wnioski zapytania to na pewno Pan Maśliński 

już nie będzie już dostępny. Chciałam tu poinformować, że 26 października złożyłam 

interpelację do wójta w sprawie i tutaj tą interpretacje przeczytam "w nawiązaniu do 

pism składanych przez sołtysa radnych i mieszkańców Tymienia, dotyczących 

oczyszczalni w Tymieniu, a dokładnie dokonanie jej modernizacji zwracam się z 

ponowną prośbą w imieniu mieszkańców Tymienia o rozpatrzenie tego problemu. W 

prasie oraz serwisie samorządowym ukazała się informacja, że MSWiA opublikowało 

projekt uchwały rady ministrów w sprawie utworzenia rządowego funduszu dla gmin, w 

których funkcjonowały niegdyś PGR-y, wraz z wzorem formularza wniosku o 

dofinansowanie. Będzie można pozyskać do 5 000 000 zł na inwestycje, m.in. na 

infrastrukturę kanalizacyjną, oczyszczalnie, drogi i tym podobne. Tymień idealnie 

wpasowuje się w założenia wspomnianej uchwały. Jest szansa na pozyskanie takich 

środków bez wnoszenia wkładu własnego, prawdopodobnie." Tutaj już dodaję, bo nie 

jestem pewna. Wnoszę, aby wójt zlecił pracownikom odpowiedzialnym za pozyskiwanie 

środków unijnych, czy też innych zewnętrznych środków finansowych do przygotowania 

odpowiednich dokumentów, aby w odpowiednim czasie złożyć stosowny wniosek. 
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Dlatego zabieram głos w tym miejscu, ponieważ ja otrzymałem dosyć dużo telefonów od 

mieszkańców Tymienia, że jest taka szansa uzyskania tych 5 000 000 przez gminę. W 

Tymieniu jako typowa duża wioska popegeerowska, jest dużo rzeczy ciągle się mówi, że 

to czy tamto nie było robione za poprzedniej władzy. No teraz niestety też nie jest 

robione. Jest bardzo dużo pism ze strony i mieszkańców Tymienia i ze strony sołtysa. Ja 

do tej interpelacji dołączyłam te różne pisma, zarówno z dziewiętnastego, jak i z 

dwudziestego roku. I stąd taka moja gorąca prośba, żeby się tym tematem wójt 

zainteresował. Ja myślę, że dostanę odpowiedź nie wiem jaką, bo jest 14 dni na to, ale na 

naszym spotkaniu, na tym wspólnym posiedzeniu komisji pan Marek wspomniał, że nie 

do końca może to być oczyszczalnia w Tymieniu, no bo wiemy tam jeszcze z 

wcześniejszych wypowiedzi pana wójta, że pan wójt ma inną opcję, jeżeli chodzi o 

oczyszczalnie w Tymieniu, podłączenie do Mielna itd. Więc ja tu bym chciała uzyskać taką 

informację od pana Marka, czy coś panu wiadomo na temat ewentualnych założeń ze 

strony pana wójta, jaką ma tam opcję ewentualnie na tych byłych terenach 

popegeerowskich, żeby coś z tych pieniędzy zrobić i ile jest w tym wszystkim wzięty pod 

uwagę Tymień, oczyszczalnia drogi i tym podobne. Bardzo proszę, jeżeli pan może, 

bardzo proszę mi udzielić odpowiedzi.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Mogę? Proszę o głos.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Przepraszam miałem wyłączony mikrofon, proszę Pan Maśliński.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Dziękuję Panie Przewodniczący, znaczy ja już częściowo odpowiedziałem pani na 

komisjach, przytoczę jak gdyby skrót z tych moich wypowiedziach, znaczy tak. Po 

pierwsze...  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dlatego dzisiaj to jest Panie Marku, ponieważ 2 dni temu to Pan mi odpowiadał i 

radnym, a ja bym chciała, żeby to po prostu mieszkańcy usłyszeli. Stąd proszę o 

powtórzenie tego, ewentualnie dodanie czegoś, jeżeli coś pan więcej się dowiedział, 

bardzo proszę.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Znaczy z dodania innych elementów oczywiście od tego chyba zacznę, bo to jest kwestia 

najważniejsza dotyczy przede wszystkim aglomeracji Tymień. Pani powinna tutaj też 

najwięcej wiedzieć na ten temat i być może mnie pani poprze, jeśli nie to proszę mnie 

wyprostować. Tworzenie aglomeracji służy przede wszystkim temu, żeby zdobywać 

środki finansowe na budowanie czy to sieci kanalizacji sanitarnej, czy to oczyszczalni, no 

generalnie związanych z oczyszczaniem ścieków na terenie aglomeracji z konkretnego 
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źródła i tutaj nawet jest wręcz zakaz starania się o dofinansowanie z innych źródeł. 

Wręcz je wykluczają, podobnie jak teraz przy budowie odcinka Strzeżenicy wójt musiał 

złożyć oświadczenie, że absolutnie nie leży ten teren na terenie aglomeracji, ponieważ 

wykluczałoby to możliwość ubiegania się ze środków urzędu marszałkowskiego. W tym 

przypadku wydaje mi się, że jest analogicznie. Przystąpienie do aglomeracji jako takiej, 

nie daje możliwości wystąpienia z wnioskiem o budowę czegokolwiek w ramach 

aglomeracji. Ale to oczywiście wymagałoby jeszcze sprawdzenia. Drugi element, o 

którym już mówiłem na komisjach to jest brak jakiejkolwiek dokumentacji, związanej z 

ewentualnie modernizacją tej oczyszczalni. Z tego co wiem to te środki przeznaczone na 

tereny popeegerowskie należy złożyć do końca grudnia tego roku. Nie mamy nic, a 

samymi chęciami wniosku nie wypełnimy Nie mamy ani wartości kosztorysowej, ani 

jakichkolwiek pozwoleń, ani jakiekolwiek dokumentacji, więc nawet nie mamy 

możliwości złożenia wniosku na budowę, czy rozbudowę, czy modernizację, nie 

wiadomo nawet jak to nazwać, skoro nie ma dokumentacji z tym związanej. W związku z 

tym ja nie widzę możliwości w ogóle analizowania przeznaczenia tych środków na 

Tymień krótko mówiąc i na przebudowę, czy modernizację tej oczyszczalni, więc tutaj ta 

odpowiedź, jak gdyby z automatu wydaje mi się rozsądna. (...) Aczkolwiek uzupełnimy 

sobie informacje i wiedzę na ten temat. Natomiast technicznie nie ma takiej możliwości, 

nawet jakbyśmy bardzo chcieli. No nie mamy żadnej dokumentacji, nawet chyba 

koncepcję należałoby w pierwszej formule, kolejności zaktualizować i ona chyba jest z 

2016 roku, jak dobrze pamiętam.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Natomiast same wnioski na to dofinansowania na pewno będą składane, tak jak 

mówiłem już na komisjach, że jeszcze nie znam celu tych wniosków, w związku z tym no 

nie chciałbym tutaj gdzieś wyjść przed orkiestrę, bo tak jak mówiłem na początku, ja tu 

nie jestem od podejmowania decyzji związanych z realizacją budżetu, jeśli chodzi o 

finanse. Ja jak mam inwestycję, mam pieniądze, wtedy mogę realizować.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę jeszcze pani Barbara chciała coś zadać.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Więc mam jeszcze tutaj tak dalej, bo tu pan nawiązał do tej aglomeracji. Ja swojego czasu 

tam toczyłam trochę bój o to, żeby tam to było wpisane, żeby można było coś w ogóle w 

tym kierunku robić. Więc moje pytanie, czy w ogóle jest coś robione z pozyskania 

jakichkolwiek pieniędzy właśnie, żeby jednak tą oczyszczalnię w Tymieniu zrobić, bo 

gdzieś tamś, w którymś wypowiedzi wójta było, że ma tą koncepcję taką, że w pierwszej 

kolejności, że już są wstępne rozmowy, że Pleśna zostanie podłączona do Mielna i po 
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kolei wszystkie miejscowości Tymień z tego by został, gdzieś tam na dosyć szarym bez 

mała końcu, a wiemy o tym, że to jest dosyć duże osiedle, oczyszczalnia jest w takim, a 

nie w innym stanie i w przypadku naszej oczyszczalni tej w Tymieniu 4, 5 lat w 

założeniach poczekamy, zobaczymy, bo może będą pieniądze, może z Mielnem się 

dogadamy. To chyba jest trochę za duży okres, stąd po prostu jest to moje pytanie. No i 

to są pytania mieszkańców, sam Pan na pewno doskonale wie, ile tych pism w sprawie 

tej oczyszczalni w Tymieniu wpływa do wójta i stąd to moje pytanie, żeby jakąś 

odpowiedź na ten temat uzyskać. Czy coś z tego jest z aglomeracji robione, bo pan 

mówi, że nie ma żadnych dokumentów, nie ma nic. Na temat wpisu do aglomeracji 

mówiliśmy 2, rok temu, żeby ten temat zamknąć. Czyli w między czasie nie jest robione, 

ani żaden projekt, ani żadne inne, nie wiem, pozwolenia budowlane, środowiskowe, nie 

wiem ja się na tym nie znam, bo nie muszę. Czyli przez cały ten okres w tym kierunku nic 

nie jest robione, żeby jakiekolwiek dokumenty były już przygotowywane, bo wiadomo, że 

tą oczyszczalnie w Tymieniu, coś z nią trzeba zrobić. Czy jako oczyszczalnie 

zmodernizować, czy zrobić jako przepompowni? A mija od tematów mówionych ciągle 

przeze mnie poruszanych, a dzisiaj słyszę, że nie ma żadnych projektów, nie ma żadnych 

założeń w tym kierunku. No, więc bardzo proszę mi powiedzieć, czy w ogóle cokolwiek 

jest robione w kierunku jakichkolwiek formy modernizacji, czy zrobienia oczyszczalni w 

Tymieniu, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Pan Maśliński.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Pani Barbaro, ja tutaj też chciałbym sprecyzować tą moją odpowiedź. Nic nie zostało 

zrobione w kwestii uzyskiwania jakichkolwiek pozwoleń na modernizację, przebudowę, 

bądź remont samej oczyszczalni w Tymieniu, w tym zakresie, żeby ta sprawa była jasna 

nie zrobiono żadnych kroków, bo to z punktu widzenia formalnego, wymaga znów 

dużego zaangażowania jeśli chodzi o kwestie formalne, czyli uzyskanie pozwoleń, jak i 

finansowe. Ta nasza koncepcja, o której wspomniałem z 2016 r. bodajże przewiduje 

łącznie jakieś 15 000 000 zł na ten cel. Bez jeszcze dodatkowych efektów skanalizowania 

większości terenów. Poza tym ja tu też czasami mówię dla porównania, użyć takiego 

powiedzenia, które jest potoczne i proszę mi to wybaczyć, żeby się napić piwa nie trzeba 

browaru kupować. Na dzień dzisiejszy są prowadzone prace projektowe, analizy, 

zbieranie informacji dotyczącej aktualizacji samej aglomeracji Tymień. To zostało, że tak 

powiem zlecone. Zostały też aktualizowane dokumenty, związane z samą aglomeracją w 

Tymieniu. I również prowadzone są analizy i rozstrzygane problemy związane z 

odprowadzeniem części ścieków do oczyszczalni w Unieściu. To prawda. Także to nie jest 

tak, że się w ogóle nic nie robi. Tylko musimy zaktualizować pewną część wiedzy na 

temat ilości chociażby kanalizacji, która się zbiera na terenie gminy na stan obecny i na 

stan docelowy, przynajmniej na okres kilku lat do przodu. Tym się specjaliści zajmują. 

Jakie tego będą efekty, jakie będą wnioski wynikające z tego opracowania, to jest na 

dzień dzisiejszy zbyt wczesne pytanie, bo nawet ja sam ich nie znam, one są dopiero w 

trakcie opracowania. I na tym etapie przypuszczam, jak już będą wnioski konkretne i 
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konkretne decyzje w tym zakresie do podjęcia, no na pewno będzie że tak powiem rada 

brana pod uwagę, bo każdorazowa zmiana granic aglomeracji, powołanie nowej wymaga 

uchwały... 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dobrze Panie Marku, niech Pan nam nie tłumaczy tego procesu, no jedno z tego, że 

dowiadujemy, że jest opracowywana koncepcja odprowadzenia ścieków do Mielna, a nie 

koncepcja aglomeracji Tymień i budowy oczyszczalni w Tymieniu, bo w tym kierunku się 

nie robi żadnej koncepcji, mimo że wcześniej były opracowany już.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

No niezupełnie, troszeczkę Pan spłycił tą moją wypowiedź (....) 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Panu Sztulcowi.  

Grzegorz Sztulc (Radny) 

Dziękuję. Zapytam tak Pana Marka, czy posiada Pan taką wiedzę, co się dzieje ze 

ściekami w nowo powstałych MOPAch z okolicy Tymienia, jak jest tam problem 

rozwiązany, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Ja myślę, że to jest jeden z argumentów budowy ścieków i dobrego dofinansowania bo 

te ścieki idą na istniejącą obecnie oczyszczalnię, proszę Pan Maśliński.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

Nie mam wiedzy na temat technicznego rozwiązania odprowadzenia ścieków przy 

MOPach na S6.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję proszę pan Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dziękuję panie Marku, myślę że tutaj powinno być zapytanie do radnych przed 

wykonaniem koncepcji przez jakąś firmę ktoś mi do koncepcji przyłączenia przecież to 

też nic za darmo wywozowi, a myślę, że tutaj by było warto znać zdanie radnych na ten 

temat. Moje osobiste zdanie jest takie, że nie można być zakładnikiem sąsiedniej gminy, 

bo jak dobrze wiemy stawka za ścieki by była jednakowa na dwóch gminach, tak dlatego 

moje zdanie jest takie, że nie podzielam tej koncepcji.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję, bo na pewno na pewno na tą chwilę ścieki wzrosną, jeśli byśmy byli, bo w 

gminie Mielno ścieki są wyższe i przypuszczam, żeby by było doliczone coś za przesył 

tych ścieków do ich oczyszczalni, bo nikt za darmo tego też nie będzie przyjmował. 

Proszę pani Najdzion jeszcze.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

Witam panie Marku. Mam takie pytanie. Czy jest coś już zrobione na temat drogi Tymień-

Strachomino? Czy chociaż jakieś dokumenty, a może jednak byśmy skorzystali z tych 

funduszy dla gmin popegeerowskich zrobić tą drogę, nie przykładać betony, czy tam 

płyty betonowe, a może w jakiejś lepszej strukturze, żeby to było przejezdne i nie 

mijanki, nie coś tylko może wykorzystać ten fundusz jaki nam rząd daje. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę Pan Maśliński.  

Marek Maśliński (Inspektor ds. inwestycji gminnych) 

To znaczy to jest ten sam problem, o którym ja przed chwileczką rozmawiałem z 

państwem. Nie możemy jak gdyby dostosowywać potrzeb posiadania dokumentacji 

projektowej do kwestii dofinansowania, które się pokazuje za miesiąc, dwa. Po prostu 

nie jesteśmy w stanie tego zrobić. Do wniosku należy dołączyć konkretne rozwiązanie 

projektowe, konkretne pozwolenia, no i konkretne finanse. Owszem chcielibyśmy, żeby 

to się tak odbywało, żeby ten cały proces projektowania zamykał się nie wiem, w dwóch, 

trzech tygodniach. Nie mamy dokumentacji, nie możemy złożyć wniosku o 

dofinansowanie. Tak mniej więcej to wygląda. Natomiast jeśli chodzi o zaawansowanie, 

to już szybciutko mówię, pierwszy odcinek około kilometra został już zaprojektowany, 

uzyskał zgodę organów i został przedłożony do dofinansowania z dróg samorządowych 

Urzędu Marszałkowskiego w Szczecinie. Czekamy na jego rezultat, w jakiej wysokości 

procentowej będzie tego nie wiemy, bo to zostało, jak w tej części składania wniosków 

no krótko mówiąc może nie utajnione, co pozostało do swobody wyboru urzędu 

Marszałkowskiego. Drugi odcinek drogi dopiero będzie opracowania projektowe myślę, 

że w połowie przyszłego roku już z decyzją o pozwoleniu na budowę, bo to jest odcinek 

dłuższy od 1 km w związku z tym będzie wymagał decyzji o pozwoleniu na budowę, 

procedury uzyskania decyzji środowiskowych itd. Dopiero wtedy będziemy mogli po 

uzyskaniu tych wszystkich spraw formalnych, otrzymaniu wysokości środków, 

wynikających z kosztorysu przedłożyć do jakiegokolwiek dofinansowania. Tak to mniej 

więcej wygląda. Natomiast mówię, powtórzę jeszcze raz, że są środki faktycznie do 

wykorzystania na gminy popegeerowskie. Nie znam zakresu póki co tego 

dofinansowania. Myślę, że to dopiero będziemy tematy analizować i wybierać 

przedsięwzięcia do realizacji, w zależności od tego jakie dokumenty należało by 

przedłożyć do tego wniosku. Na tą chwilę nie odpowiem jeszcze w szczegółach, proszę 

ewentualnie o chwilę cierpliwości, żadnych informacji jeszcze konkretnych od wójta nie 
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otrzymałem. Natomiast myślę, że należałoby zebrać kilka takich inwestycji, które byłyby 

wg państwa oczekiwania priorytetowe. Ja myślę, że to byłby najlepszy sposób też 

komunikacji między państwem, a wójtem. Te potrzeby, jak gdyby zebrać do 1 miejsca i 

się nad nimi pochylić i później określać ewentualnie priorytety w tej kwestii. Ja tutaj nie 

unikam takiej szerokiej współpracy, bo wydaje mi się że to ...  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No dobrze, Pan to planuje, dobrze to tak powinno wyglądać, a wygląda na tę chwilę 

inaczej, może się zmieni. Proszę Pani Grudzień jeszcze.  

Barbara Grudzień (Radna) 

W nawiązaniu do pana wypowiedzi, że to będzie opracowywane w najbliższym czasie, ja 

oczekuje po prostu myślę, że jak i pozostali radni, jak i mieszkańcy, że jeżeli jakiekolwiek 

będą plany już nakreślone przez pana wójta, to proszę o to, żeby to wszystko znalazło się 

w informacji zarówno dla radnych, jak i dla mieszkańców, choćby na stronie naszej 

gminy, żebyśmy my wiedzieli i mieszkańcy co jest ewentualnie z tych 5 000 000 do 

zrealizowania i jakie są plany wójta, żebyśmy ponownie nie obudzili się w nowym roku, 

bo pan wójt zrobił to i to wg swojego planu, a nie do końca wg tego co by ewentualnie 

mieszkańcy oczekiwali, czy też pomysły radny były zrealizowane. Dlatego to jest tylko 

moja taka prośba, niech taka informacja ukaże się, jakie są zamysły pana wójta w 

stosunku do tych 5 mln, dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Czy ktoś, kto chciałby zabrać tym punkcie głos? Jeśli nie to kończymy punkt 

realizację inwestycji gminnych. 

Pkt. 5. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi 

na zapytania z ostatniej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:19:11 - 04:19:39 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

I informacja wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej 

sesji, no niestety nie mamy tutaj przedstawiciela, ani pana wójta ani zastępcy w związku 

z tym proszę pana wójta, aby to opublikował na stronie gminy. I na tym kończymy pkt 5.  
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Pkt. 6. Wolne wnioski i zapytania. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:19:40 - 04:43:14 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pkt 6 wolne wnioski i zapytania. (...) Proszę pani Krystyna Najdzion.  

Krystyna Najdzion (Radna) 

No witam serdecznie, ja może zacznę od interpelacji, którą dostałam trzeciego od kolegi 

Adama Gołębiewskiego. Jest to interpelacja na prośbę mieszkańca miejscowości Pleśna. 

Proszę komisję skarg wniosków i petycji o zapoznanie się z dokumentacją w załączeniu. 

Część dokumentacji była na ostatniej sesji, to znaczy już dzisiaj mogę mówić na 

przedostatniej sesji czytana przez panią Barbarę Grudzień, a teraz to już dotarło do mnie 

i przeczytam co dopłynęło, co doszło jeszcze w tej dokumentacji, jaka jest skierowana do 

komisji skarg wniosków i petycji. "Szanowny Panie Radny, no bo było to pisane do pana 

Adama. W nawiązaniu do pisma z dnia 6 października 2020, dotyczącego spraw (...) o 

podjęcie czynności w celu ustalenia, czy podjęta przez sołectwo Kładno w dniu 

5 września uchwała jest prawomocna, informuję co następuje. 7 października 

dwudziestego roku Wójt Gminy Będzino, mając na uwadze dynamiczny rozwijające się 

sytuację związaną z koronawirusem, a także w trosce o zdrowie i bezpośrednie 

bezpieczeństwo mieszkańców gminy informował, że do odwołania Urząd Gminy Będzino 

nie będzie otwarty dla interesantów. 7 października 20 roku przewodniczący rady w 

związku z dynamicznym rozwijającym się sytuacją związaną z koronawirusem, pomimo 

ustawowego prawa mieszkańców do brania udziału w sesji rekomenduje oglądanie 

dwudziestej siódmej sesji poprzez transmisję online, dostępną na stronie gminy, a nie 

przez osobisty udział w sesji. Informuję także, że w porządku najbliższej sesji obrad 

planuje się wykreślenie punktu wolna trybuna, a osoby, które będą brały udział w sesji 

proszone są o przestrzeganie obostrzeń, w tym noszenie maseczek i zachowanie 

dystansu społecznego. 7 października dwudziestego roku na słupie energetycznym w 

Pleśnej pojawiło się zawiadomienie o zebraniu wiejskim, kopia zawiadomienia mam tu w 

załączeniu, wyznaczonym na dzień 10 października dwudziestego roku. W 

zawiadomieniu nie wykazano, gdzie ma się odbyć zebranie można się domyślać, że tam, 

gdzie odbywało się poprzednie zebranie, to znaczy w domu pani sołtys. Gdzie tu dbałość 

o zdrowie i bezpieczeństwo mieszkańców sołectwa? Pomijając troskę o zdrowie i 

bezpieczeństwo mieszkańców wskazać należy, że samo zawiadomienie mieszkańców 

sołectwa zostało wykonane z naruszeniem statutu sołectwa, który jasno określa, że 

zawiadomienie o wyznaczonym terminie zebrania wiejskiego sołtys podaje do 

wiadomości mieszkańców sołectwa, co najmniej 7 dni przed wyznaczoną datą zebrania. 

Proszę o podjęcie stosownych kroków, aby sołtys Kładna stosowała się do przepisów 

prawa, w tym statusu sołectwa Kładno." No i w załączeniu właśnie tak, ja postaram się 

konsultować, bo wiadomo, jak możemy teraz to będą się konsultować z członkami 

komisji skarg wniosków petycji i będziemy toczyć dalsze postępowania w tej sprawie, po 

zapoznaniu się z dalszymi dokumentami, bo z tego co tutaj już się zapoznałam, to nie ma 

wszystkich dokumentów, żebyśmy mogli coś stwierdzić na temat 5 września. Dziękuję.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w wolnych wnioskach, pani 

Barbara Grudzień proszę.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Dziękuję bardzo. Ja tak może w pierwszej kolejności to chciałabym w imieniu naszego 

sołtysa z Tymienia, pana Franciszka Adamiuka podziękować panu Andrzejowi Nowak, 

kierownikowi GZK naszego za naprawienie w końcu tej naszej drogi. No zmieniło się 

kierownictwo i droga została naprawiona, tzw. żużlówka Tymień-Śmiechów oraz droga 

na tzw. czworakach w Tymieniu. Po prostu tutaj pan sołtys mnie prosił, żebym w jego 

imieniu podziękowała, no i przy okazji tak nadmienię, że czekamy na naprawienie tych 

dziur na tej drodze asfaltowej od jedenastki kierunku Strachomina, ale też już wiemy od 

sołtysa, że rozmawiał z Panem Nowakiem i to w najbliższym czasie też zostanie zrobione. 

Także tyle, jeżeli chodzi o podziękowania. Chciałam tu jeszcze tak poinformować, że 

złożyłam zapytanie na piśmie do pana wójta, ponieważ na ostatniej sesji pytałam w 

wolnych wnioskach ustnie i żadnej odpowiedzi nie dostałam, w związku z tym złożyłam 

to zapytanie na piśmie. Taka treść: w dniu 8 października 2020 roku podczas sesji Rady 

Gminy w Będzinie, w punkcie wolne wnioski i zapytania zadałam pytanie w sprawie 

wywozu kruszywa, ze struktur z terenu po byłej kotłowni w Tymieniu. W związku z tym, 

że nie otrzymałam odpowiedzi, składam pytanie na piśmie. Po pierwsze, jaka ilość 

kruszywa z destruktu była pozyskana i przywieziona na teren byłej kotłowni w Tymieniu. 

Kruszywo miało służyć do naprawy dróg gminnych. Drugie pytanie, czy w dniach 

22 wrzesień - 30 wrzesień 2020 roku były naprawiane drogi gminne, jeśli tak to proszę o 

wskazanie w jakich miejscowościach i w jakich ilościach tonażowo. Trzecie pytanie, jaki 

był koszt pozyskania tego kruszywa, koszt samego kruszywa oraz koszt transportu 

kruszywa. Powyższe pytania zostały mi zadane przez mieszkańców Tymienia, ponieważ 

w dniu 22 września 2020 roku po godzinie szesnastej wjechały na teren byłej kotłowni, 

obecnie jest to teren gminy, służący magazynowaniu różnych materiałów, 2 duże 

samochody typu jak określono łódka oraz na lawecie ładowacz, taki samochód ma 

ładowność około 30 ton, czyli w sumie na dzień dobry 60 ton można było wywieźć i 

zostało to załadowane destruktem, oplandekowane samochody wyjechały, więc tutaj 

następne pytanie. Kto wydał zlecenie, kiedy wieziono, czy były naprawiane drogi, czy też 

zadysponowano na inny cel, jeśli tak to na jaki. No i tu drugi taki ten punkt jest, że w dniu 

25 września ponownie były dokonywany transport, przynajmniej 2 wywrotki i podobne 

pytanie jak do pkt 1 kto, gdzie i czy były drogi, na jakie drogi. Ja oczekuję oczywiście na 

odpowiedź, bo jeszcze termin 14 dni na złożone moje zapytanie nie minął, więc czekam 

na odpowiedź, jeżeli tą odpowiedź uzyskam, na pewno państwu przedstawię. I złożyłam 

też interpelacje na prośbę sołtysa, który otrzymał taką petycję od mieszkańców, my to 

mówimy popularnie - Tymienicy, w związku ze złożonym pismem na moje ręce przez 

sołtysa sołectwa Tymień działającego w imieniu i na rzecz mieszkańców mieszkających 

przy drodze prowadzącej z Tymienia od nr 30 w kierunku Strachomina proszę o 

udzielenie odpowiedzi we wskazanej sprawie. W załączeniu jest petycja mieszkańców 

16 października oraz pisma stanowiące załączniki w tej samej sprawie z października 

2018, grudnia 2018 oraz lutego 2020. Ja tutaj, ta petycja po prostu dotyczy ja może 
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przeczytam, żeby czegoś nie pominąć, "działając w imieniu mieszkańców Tymienia 

wnosimy, a wręcz żądamy o natychmiastowe podjęcie działań zmierzających do 

zmuszenia firmy wykonującej budowę sieci kanalizacyjnej od drogi S6 do oczyszczalni 

ścieków w Tymieniu, która to była realizowana w okresie kwiecień-czerwiec 2018 roku. 

Firma wykonująca inwestycję dokonała licznych uszkodzeń instalacji odprowadzającej 

wody opadowe, przez co spowodowała pogorszenie infrastruktury przydrożnej. Poprzez 

wykonywanie robót została zniszczona drenacja tej drogi, zniszczony rów przydrożny 

odprowadzający wody. Nadmienić należy, że przy obfitych opadach deszczu tworzą się 

zastoiny na drodze i woda płynie całą szerokością drogi. Zniszczone również zostały 

wjazdy na pola przyległe do drogi. Mieszkańcy wielokrotnie monitowali ten problem 

przez sołtysa i do tej pory nic nie zostało zrobione w tej sprawie, zatem zwracamy się z 

prośbą do pana wójta o zajęcie się naszym problemem. Jest nam wiadomo, że ta droga 

w przyszłych latach będzie poddana przebudowie, ale do momentu, kiedy to nastąpi 

prosimy o spowodowanie, abyśmy mogli po tej drodze chodzić w normalnym obuwiu, a 

nie w gumowcach. Wierzymy i liczymy, że pan wójt ten nasz problem potraktuje 

priorytetowo. Już teraz dziękujemy za szybkie załatwienie naszej sprawy. W załączeniu 

kserokopie wcześniej składanych pism, tak jak już wspomniałem różnych. Podpisy sołtys, 

mieszkańcy tzw. Tymienicy. Ja tylko nadmienię, że to było jak się nie mylę w grudniu 

2018 roku, na początku stycznia 2019 roku, jak cała brygada pracowników łącznie z 

wójtem, z zastępcą wójta przechodziliśmy te tereny, żeby sprawdzić jak ta droga 

wygląda. A to był akurat taki okres, kiedy jeszcze była u nas zima i cały ten taki tzw. dołek 

przy starej szkole był cały zlodowaciały. I to był efekt widoczny wtedy, jak bardzo 

zalewany jest ten odcinek drogi. I wszyscy przechodziliśmy, mówiliśmy o tym 

oczyszczeniu rowu, o przymuszeniu tej firmy wykonującej, żeby te poprawki zrobiła. No 

niestety do dnia dzisiejszego tak mieszkańcy twierdzą, to nie zostało absolutnie nic 

zrobione. Przy większych ulewach dalej po prostu woda leci tam, gdzie sobie chce i psuje 

to, co i tak już na dzień dzisiejszy nie do końca jest dobre. I jeszcze proszę państwa 

chciałabym tu taką 1 sprawę poruszyć, bo to dotyczy w sumie nas jako wszystkich 

radnych. 28 sierpnia tak nadmienię, że ja tego tematu nie podejmowałam na innych 

sesjach, ponieważ po tej sesji sierpniowej ja nie byłam obecna na sesji, ze względu na 

stan zdrowia, później nie było radnej pani Diany Kret, a to tak jakby nas trochę dotyczy i 

mniej pani Diany i dlatego to zostawiłam na teraz, bo widziałam, że pani Diana jest 

dzisiaj obecna. 28 sierpnia była złożona interpelacja pani Diany o takiej treści, że w 

związku ze złożeniem na moje ręce pisma przez mieszkańca Tymienia proszę o 

odpowiedź we wskazanych sprawach. W załączeniu pismo. Proszę państwa i tu jest 

pismo, ja się domyślam, kto jest tym mieszkańcem, który to złożył, bo są tylko inicjały bez 

podpisu na tym piśmie. I tu jest zapis z 18 sierpnia to pismo było, za niniejszym pismem 

zwracam się z prośbą o podanie z imienia i nazwiska tych radnych rady Będzino, którzy 

głosowali za niżej wskazanymi inwestycjami, wykonanymi na terenie naszej gminy, to 

jest wybudowanie drogi dojazdowej długości 630 m wraz ze zjazdami do gruntów 

rolnych miejscowości Mścice, wartość inwestycji wyniosła 639 600 zł, w tym 215 038 zł 

45 gr to było dofinansowanie, czyli jak tutaj już dodaje około 33%. Drugie zastrzeżenie, 

doprowadzenia do działki i przeprowadzenia przez jej całą szerokość kanalizacji wodno-

ściekowej w Dobrem, omawiana działka była wówczas rolną i stanowiła własność 

ówczesnego, jak i obecnego przewodniczącego Rady Gminy. I tu jest ta dalsza część tego 

pisma. "Mieszkam w Tymieniu i wiem, że z tej miejscowości do kasy gminy spływa co 
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roku dość pokaźna kwota podatku, tak blisko około 2 000 000, a mimo to miejscowość ta 

jest bardzo zaniedbana. Wprawdzie wybudowano boisko do piłki nożnej, ale to boisko 

jest nie wymiarowe i nie można na nim rozegrać żadnego normalnego meczu. Dom 

ludowy jest bardzo okrojony, to jest brak zaplecza, szatni, przebieralni i w ogóle zaplecza 

do tych, którzy biorą udział w występach. To takie dwie wybrakowane inwestycje, a 

jednocześnie brak jest porządnej drogi od drogi jedenastki do Strachomina, jak również 

nie było żadnego remontu oczyszczalni ścieków w Tymieniu, przez co oczyszczania ta 

przestała spełniać swoją rolę. Jestem zdumiona, że radni aprobują inwestycje takie 

niekoniecznie patrz punkt pierwszy i drugi na dany czas, tymczasem w mojej 

miejscowości bardzo jest potrzebna, zarówno przebudowa drogi jak i rzetelna naprawa 

oczyszczalni ścieków, która obsługuje osiedle licząc blisko 1000 mieszkańców. I tu 

ciekawe jest końcówka. Takie działanie radnych jest bardzo niepoprawne i bardzo 

stronnicze, to znaczy inwestowanie tylko w 1 część gminy, głównie Mścice i Dobre, 

dlatego też żądam ujawnienia radnych winnych popełnienia niepotrzebnych 

stronniczych działań, aby w kolejnych wyborach nie zmarnować swojego głosu." I proszę 

państwa, jest odpowiedź do tej interpelacji. I co mnie zastanowiło jest odpowiedź z 

11 września. I tutaj przeczytam jest to odpowiedź do pani Diany, odpowiedzi na 

interpelację z dnia 21 lutego 2020 roku. "W odpowiedzi na interpelację uprzejmie 

informuję, że wskazane przez panią inwestycje zostały umieszczone w uchwałach 

budżetowych, które zostały podjęte głosami radnych. Urząd nie posiada 

zaprotokołowanych informacji o jakichkolwiek innych głosowaniach nad tymi 

inwestycjami." I tu jest wyznaczone, kto był radnymi z imienia, z nazwiska, wszyscy 

głosowali za tymi dwoma inwestycjami. Proszę Państwa. Tak po pierwsze, chciałam się 

do tego ustosunkować, jak to pani napisała boisko niewymiarowe. To boisko jest 

wymiarowe, ono było zrobione po, żeby służyło właśnie do tego, żeby można było z 

niego korzystać, a boiska wymiarowe do rozgrywek to mamy w Będzinie i w Dobrzycy, 

więc nie było sensu w ogóle podejmować jakichkolwiek większych kosztów i gminy 

naciągać na większe koszty, gdzie wychodziliśmy z założenia, że jeżeli drużyna wytrzyma 

z rok, 2 to będziemy dalej inwestować, a okazało się, że po pół roku w Tymieniu drużyny 

nie było, więc jak to było nieprzemyślane, jak najbardziej przemyślana była sprawa. 

Dziwią mnie takie pisma, stosowane przez mieszkańców Tymienia, gdzie sami widzą, że 

to boisko przez dzieci i młodzież jest wykorzystywane niekoniecznie muszą być mecze w 

jakiś tam super klasach. Ale najbardziej mnie zdumiało właśnie ta odpowiedź. 

Interpelacja złożona 28 sierpnia, odpowiedź z 11 września, ale odpowiedź na interpelację 

z 21 lutego. Proszę państwa sprawdziłam, bo to mnie zaintrygowało, sprawdziłam czy 

taka interpelacja była złożona nie było, nie ma interpelacji z 21 lutego. Sprawdziłam 

nawet, czy w tym czasie nie była sesja, czy nie było sesji, bo czasami takie sprawy też były 

ustnie w wolnych wnioskach i zapytaniach, ale 21 lutego też nie było żadnej sesji i nie 

wiem, skąd się wzięła odpowiedź z 21 lutego na interpelację złożoną przez panią Dianę. 

Ja bym prosiła o wyjaśnienie tej sprawy, dlaczego te pisma są gdzieś dla mnie 

niezrozumiałe daty, bym prosiła o wyjaśnienie tego. Specyficznej sytuacji datowej, że tak 

powiem. Dziękuję bardzo.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę. Czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w wolnych wnioskach? Proszę Pan 

Jóźwiak.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Ja mam kilka spraw, ale widzę, że w przestrzeni jest Pan Tomek, może być nam tutaj 

odpowiedział, bo to wolne wnioski i zapytania, więc do kogo mam te pytania złożyć. 

Panie Tomku Szymaniak może pan się włączy w dyskusję? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No to chyba niemożliwe.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

Nie ma możliwości. Panie przewodniczący, jak jest sprawa jeśli chodzi o pracownika?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

No nie ma, nie zgłasza się, możemy sprawdzić czy Szymaniak jest? Zaraz tutaj pan Tomek 

sprawdzi.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Proszę Państwa ja w międzyczasie, korzystając to chciałbym państwu przedstawić, bo 

jest też taki mój obowiązek, że wpłynęła informacja od naczelnika drugiego urzędu 

skarbowego o złożonych oświadczeniach majątkowych. One zostały dostarczone do 

urzędu 8 czerwca 2020 roku. Po analizie tych oświadczeń są to jakieś tam drobne uwagi 

do kilku oświadczeń, w sensie, że tym, że tam coś nie dopisane, coś nie wpisane, czy to 

jest własność osobista czy współmałżeńska, i tym podobne rzeczy. Nie wszczyna tutaj 

naczelnik urzędu skarbowego żadnych działań w tym kierunku, natomiast ten materiał 

będzie stanowił taki materiał porównawczy do analizy oświadczeń majątkowych od nas 

składanych w następnych latach, jak również w celu, żebyście państwo zniwelowali te 

błędy w kolejnych oświadczeniach majątkowych i tutaj ja ustalę z panem Mateuszem, nie 

wiem czy teraz będzie mógł zrobić, czy jak wróci ewentualnie to, żeby informacja 

dotycząca poszczególnych radnych do państwa bezpośrednio tylko dotarła, w związku z 

ochroną danych osobowych na pewno nie będzie to powielane gdzie indziej. No niestety 

pana Szymaniaka nie ma, jest w terenie, ale jeśli tak, to proszę, raz że interpelacja, a 

drugi raz zapytania można złożyć i powiadomić, żeby odsłuchał końcówkę sesji.  

Andrzej Jóźwiak (Radny) 

No tak, ja złożę na pewno interpelacje w tych sprawach, które mnie tutaj nurtują. 

Generalnie chodzi o drogi w miejscowości Będzinko i miejscowości Barnin. I tak, w 

miejscowości Będzinko mieszkańcy proszą o przegląd drogi tej płytowej, tam kilka płyt 
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jest jakby się rusza po prostu, żeby dalej to nie zostało zdewastowane. Po prostu żeby 

nie zrobiły się większe dziury. Mi się wydaje, że jeszcze jest gwarancja na tą drogę, także 

może pracownik by się przyjrzał tej inwestycji i poprawił tą drogę. Także w miejscowości 

Będzinko mieszkańcy do posesji 9, 10 też proszą o naprawienie drogi, tam są jakieś 

dziury się porobiły, bo teraz po tych deszczach chodzi o wyrównanie tej drogi, a także 

odkrzaczenie. Dotyczy także to drogi do posesji 23 i 24 w miejscowości także Będzinko. 

W miejscowości Barnin mam taką sprawę, bo ten temat już jest dość długi. Mieszkańcy 

Barnina od jakiegoś czasu inwestują z funduszu sołeckiego część pieniędzy na materiały 

do remontu, do ułożenia takiego rurociągu w rowie, przy drodze przy posesji nr 5 i 7. I 

tak mieszkańcy wydali na to koło 12 000 zł i nie wiem, na jakim etapie jest ta inwestycja, 

bo resztą miała się zająć gmina. I do tej pory nic nie jest zrobione, także chciałbym na to 

uzyskać odpowiedź. Na ostatniej komisji pan Baczyński tutaj poruszył sprawę wadliwej 

instalacji w Barninie w świetlicy. Z tego co wiem mieszkańcy przeznaczyli na 2021 rok z 

funduszu sołeckiego jakieś tam pieniądze na remont tej instalacji, ale prosiłbym, żeby 

zainterweniować szybciej, bo różnie bywa, żeby się nie wydarzyła następna tragedia, jak 

w miejscowości Popowo. Po prostu chodzi o instalację, żeby tam się nic się złego nie 

wydarzyło, także mam taką sprawę, bo w odpowiedzi na interpelację pana Sztulca pan 

Tomek odniósł się w ten sposób, jeśli chodzi o rozdysponowanie kruszywa. M.in. w 

miejscowości Będzinko zostało rozdysponowane kruszywo w ilości 300 ton. I tak nie 

wiadomo, na jaką to drogę, chciałbym zapytać dokładnie na jaką to drogę, bo z tej mapy 

wynika, że to nie jest, którą pan przedłożył, że to nie jest żadna droga tylko to jest działka 

gminna, na której ma stanąć ten maszt telefoniczny. Nie wiem czy my 300 ton kruszywa 

wydajemy na drogę, której w ogóle nie powinniśmy używać. Inwestor, jeżeli będzie chciał 

to powinien sobie to zrobić, chyba że są jakieś inne przesłanki. Także dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję. Proszę, kto jeszcze chciałby zabrać głos? Jeśli nie ma chętnych, to kończymy 

punkt wolne wnioski i zapytania. Ja tutaj jeszcze na koniec bym chciał na tematy, dodać 

na tematy, te które związane były, informacja poszła, trudności z ustaleniem terminu 

sesji. Proszę Państwa trudności żadnych nie było z naszej strony, natomiast trudności 

były ze strony urzędu, gdzie tak jak napisałem w odpowiedzi, że pismo, które wpłynęło.. 

Komisje mieliśmy mieć we wtorek, na godzinę dziewiątą, do tego czasu nie było 

wszystkich uchwał. Wpłynęły one o godzinie 11:15 w dniu 27 na to spotkanie, na ten czas 

była ustalona sesja, w związku z tym, że nie mieliśmy materiałów odwołałem tą sesje i 

pociągnęliśmy normalną procedurą. Nie mniej jednak teraz Pan wójt tu mnie zarzuca, że 

oczywiście zgodnie z ustawą o samorządzie nie zrobiłem tej sesji w ciągu 7 dni, no dzisiaj 

mija ósmy dzień akurat. Jak widzicie państwo materiały cały czas na bieżąco wpływają, 

łącznie z dodatkową uchwałą. I jeszcze następne 2 śmieciowe są też źle zrobione także 

tak to działa i tak to wygląda. W związku z tym mamy, 7 dni ma pan wójt również na 

dostarczenie dla mnie dokumentacji, czyli programu sesji co planuje i projektów uchwał. 

I to niestety nie wszystko dociera, uzupełnieniem na dzień przed sesją, czy w dniu sesji 

może być uzupełnienie tych materiałów, uważam a nie projektów uchwał. To tyle z mojej 

strony. Proszę państwa punkt ten mamy zakończony. 
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Pkt. 7. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:43:15 – 04:48:28 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Pozostaje nam punkt ustalenie terminów i tematów najbliższej sesji, no i tutaj mamy 

zaległy 1 temat, jeżeli chodzi o sytuację w rolnictwie, nie wiem czy w tych warunkach 

covidowskich uda się nam tutaj do tej informacji ściągnąć kogoś z ODRu, który by podał 

nam jakieś statystyki z tym związane, jak ta sytuacja na dzień dzisiejszy wygląda, bo (...) 

strajki rolników i niektórzy chwalą, że dobre żniwa były. Także tutaj taka informacja 

może do nas dotrze, natomiast na pewno tematem myślę, że najbliższej sesji, jeżeli jakiś 

innych tematów nie będzie, to będzie sprawa może być, może pierwszego czytania 

projektu budżetu na rok 2021, jako że do 11 listopada na ręce rady musi wpłynąć projekt 

budżetu na rok 2021. Czy ktoś z państwa ma jakieś jeszcze propozycje do tematyki sesji, 

proszę pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna) 

Może nie do samej tematyki Panie Przewodniczący, tylko czy nie powinniśmy tutaj 

poinformować, że wpłynęło to pismo o tym, że osoby postronne nie mogą przychodzić 

także w tym wszystkim też i radni, czy nie poinformować mieszkańców o tym piśmie, że 

otrzymaliśmy, że osoby postronne nie mogą przebywać na terenie Urzędu Gminy, w tym 

m.in. radni, żeby mieszkańcy też wiedzieli, że my też nie mamy w obecnym czasie 

dostępu bezpośrednio do Urzędu Gminy, to tylko tyle chciałam, dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Jak najbardziej takie pismo otrzymałem wczoraj na Whatsappa od pana wójta. 

Informujące o tym, że osoby postronne nie mogą przebywać na terenie urzędu. 

Wyjątkiem jest moja obecność dzisiaj na czas prowadzenia sesji, natomiast każde inne 

wejście osób postronnych w tym również radnych, bo takimi osobami tak są 

zakwalifikowani, z informacji pana radcy prawnego, musi być zgoda każdorazowa Wójta 

Gminy Będzino. Takie zarządzenie wydał pan wójt. Także informacja do mieszkańców, że 

my też nie mamy dostępu do urzędu, w sensie tym, że jeżeli jest taka potrzeba, to 

możemy się tutaj zjawić. Musi być zgoda Pana wójta. Proszę, czy jeszcze jakieś sprawy 

państwo macie. Jeśli nie to dziękuję, aha proszę pan Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny) 

Dziękuję Panie Przewodniczący, ja tutaj apeluje do Pana wójta, aby zwrócił uwagę, żeby 

pracownicy, którzy są przez niego zatrudniani, byli bardziej przygotowani do odpowiedzi 

na zadawane, konkretne pytania, ewentualnie wyznaczenia innych osób kompetentnych, 

które będą potrafiły odpowiadać na nasze pytania. Dziękuję.  
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Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie) 

Dziękuję bardzo. Proszę, jeszcze ktoś? Jeśli nie ma chętnych do zabrania głosu, dziękuję 

bardzo za uczestnictwo w dzisiejszej sesji, podjęte decyzje i zamykam obrady. 

Pkt. 8. Zamknięcie obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 04:48:29 

 


	06 Protokół nr. 28  XXVIII SESJA 05.11.2020 r.
	06 transkrypcja Protokół nr. 28  XXVIII SESJA 05.11.2020 r.

